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Ðóñêà áàíêà êóïóâà
Vivacom çà    737 ìëí.

Руската банка "ВТБ Капитал" и
българската Корпоративна търгов-
ска банка (КТБ) се договориха за
покупката на контролен пакет от ак-
циите на телекомуникационната
компания БТК (Vivacom). Сумата по
сделката може да достигне 737 ми-
лиона евро. По-рано от оператора
се интересуваше и президентът на
Световната шахматна федерация
(ФИДЕ) Кирсан Илюмжинов, който
през юни се договори за купуване-
то на компанията "Петрол Холдинг",
съобщи в. "КоммерсантЪ".

Три огромни

НЛО приближавали

Земята

�22

Руснак даде

супернаграда

за наука

�3

Централна Азия

не вдъхва

оптимизъм

�6

Песента е

моят живот
Едита Пиеха

на 75

Собственикът на Корпоративна
търговска банка Цветан Василев
съобщи, че вече се е договорил с
"ВТБ Капитал" за партньорското
придобиване на контрол върху
Vivacom. Сделката за закупуване-
то на БТК трябва да завърши през
септември тази година. По неофи-
циална информация сумата по
сделката, като се има предвид и
погасяването на дълговете към
кредиторите, ще бъде малко над
700 милиона евро. Банкерът, кой-
то е смятан за най-богатия човек

в България, отказа да назове точ-
ната сума по сделката, но по ду-
мите му цената ще е значително
по-ниска от предложената от тур-
ската компания Turkcell 1,4 мили-
арда евро.

Vivacom е лидер на пазара на фик-
сираните телефонни мрежи в стра-
ната и вторият по големина моби-
лен оператор. Компанията бе пред-
ложена за продажба през 2011 г.,
защото не бе в състояние да обс-
лужва дълговете си.

На стр. 2

"ВТБ Капитал" и българската Корпоративна
търговска банка се договорили за собствеността

Глава МВД Владимир Колокольцев
пообещал прекратить уголовное де-
ло активиста прокремлевского дви-
жения "Хрюши против" Андрея Бо-
гомолова

Представи-
тели
Форума
"Болгария-
Россия" у
памятника
"Героям
Плевны" в
Москве
Стр. 7

Мечтаемую в советское время "Ла-
ду" - 2104 перестанут выпускать

Стр. 10

Андрей Шевчен-
ко ушел из фут-
бола. "Мое буду-
щее связано с
политикой", -
признался экс-
н а п а д ающий
Украины, "Ди-
намо" (Киев) ,
"Милана" и
"Челси"

С 1 сентября в
России ТВ
обязано показ-
ывать спец-
обозначение
передачи, ес-
ли ее содер-
жание может
"причинить
вред здоровью
и нравствен-
ному разви-
тию детей".

150 болгар воссоздали бои за Стару-
Загору (1878 г.) в Освбодительной
войне и битву за Самарское знамя

Алиа Мустафина изпълнява своето упражнение на прескок от програмата за отборно първенство по спортна гимнас-
тика на летните Олимпийски игри, на което Русия завоюва сребърен медал. Индивидуалните съревнования по тази
дисциплина предстоят                                                                           Още за Олимпиадата на 24 стр.
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 Компютърен дизайн

Светлана ГЮРОВА

От стр. 1
Най-големите й креди-

тори са Deutsche Bank,
Castle Hill, European
Investment Bank, Rai-
ffeisen Zentralbank и
Royal Bank of Scotland.
Последната е организа-
тор на консорциума
кредитори. Консултант
по продажбата е
Morgan Stanley, поясня-
ва вестникът.

От Vivacom съобщиха,
че кредиторите са се
договорили за компро-
мисна схема по про-
дажбата на компания-
та с двама неназовани
инвеститора. Тя пред-
вижда от общата сума
дългове - 1,65 млрд. ев-
ро, кредиторите да оп-
ростят над 1 млрд., ка-
то станат при това ми-
норитарни акционери.
Новите инвеститори ще
изплатят веднага на
кредиторите 130 млн.
евро и ще поемат дъл-
говете на сума от 617
млн. Така общата сума
на сделката с участие-
то на "ВТБ Капитал" ще
бъде 737 млн. евро.
Ефективната цена на
една акция на Vivacom
при тази сделка е от 6
до 10 пъти по-ниска, от-
колкото при оценката
на компанията при ней-
ната продажба през
2007 г.

БТК бе приватизира-
на през 2004 г., след ко-
ето нейни собственици

Ðóñêà áàíêà êóïóâà Vivacom...

Äîì êðàé íàøåòî ìîðå
ïðèâëè÷à ðóñíàöè

Руските клиенти са ед-
ни от основните купува-
чи на имоти в Бургас-
ко. Идвайки у нас, те са
подготвени и вече са се
свързали с брокери,
твърди Рени Минчева,
председател на регио-
налната структура към
НС "Недвижими имоти".

По думите й руснаците внимават, избират си
агенти, които са познати на техни партньори.
Освен това агенциите членове на национално-
то сдружение, си партнират с руски компании.
Повечето клиенти от Русия предпочитат да ку-
пуват имоти, които са обзаведени, за да се на-
несат веднага. Ако не е така, наемат фирма,
която да обзаведе съответното жилище.

"Руските клиенти са претенциозни като всички
останали. Вече има и банки, които предлагат кре-
дити на руски граждани, но на този етап повече-
то руски купувачи идват с определен бюджет, с
който се съобразяват. Някои предпочитат вакан-
ционните комплекси, които са затворени - с ох-
рана и поддръжка, други харесват къщите с двор
или някакъв друг тип имот", каза още Минчева. Тя
самата си обяснява големия интерес от руски
купувачи в Бургаско с красотата на региона, мо-
рето и близостта на планината. Общо над 300 000
руски граждани днес притежават имоти у нас, а
над 350 000 идват като туристи. /"Русия днес"/

През студентските го-
дини много обичах да
се разхождам по Арбат
- именно с това място
за мен са свързани
най-топлите ми споме-
ни. Беше ми приятно
просто да бродя сама
из Москва, разказва
Йорданка Фандъкова
за любимите си места
в руската столица в ин-
тервю за ИТАР-ТАСС.

Кореспондентът на
агенцията Игор Бровар-
ник припомня, че кме-
тът на София е завър-
шила руска филология
и често е посещавала
Москва. За руската пуб-
лика тя обстойно изб-
роява какви са пробле-
мите и амбициите на
столичната управа. По
думите й в момента осо-
бено внимание се отде-
ля на археологичните
разкопки, музеи и дру-

Éîðäàíêà Ôàíäúêîâà: Îáè÷àõ
äà áðîäÿ ñàìà ïî Ìîñêâà

ги културни центрове,
които може да предиз-
викат интерес у чуждес-
транните туристи. "Ние
се стремим към това, че
хората, които идват на
почивка у нас - на мо-
ре, или планина, да се
спрат и в столицата за
ден-два и да разгледат
нашия град", казва Фан-
дъкова.

Тя отбелязва, че с по-

мощта на представите-
ли на руския бизнес се
подготвя реставрация-
та на една от главните
емблематични забеле-
жителности на София -
паметника на Цар Ос-
вободител. "Имаме спо-
разумение за сътрудни-
чество с Москва, пред-
виждащо активни кон-
такти в областта на кул-
турата, науката, спор-

та и образованието. В
столицата има няколко
училища, където деца-
та изучават задълбоче-
но руски език, редов-
но се организира об-
мен на учители и уче-
ници между двете сто-
лици. В рамките на кул-
турните инициативи в
София често се про-
веждат Дни на Москва,
а там - на София", раз-
казва столичният кмет.

На въпрос за любимо
ястие от руската кухня
тя признава, че трудно
устоява на изкушение-
то на руския шоколад и
бонбони. Не може да се
откаже и от пелмените
и блините с различен
пълнеж. Според нея на-
ционалните кухни на
двете страни сами по
себе си биха могли да
бъдат туристическа ат-
ракция.  /"Русия днес"/

последователно бяха
американската инвес-
тиционна компания
Advent International, ис-
ландският милиардер
Тор Бьорголфсон, ин-
вестиционното подраз-
деление на американ-
ската инвестиционна
компания AIG и накрая
Pinebridge Investments
на хонконгския телеко-
муникационен магнат
Ричард Ли. Той фор-
мално остава контро-
лиращ акционер на
компанията, в която
държавата държи
"златната" акция.

По време на посеще-
нието си в България
Кирсан Илюмжинов
прояви интерес към
Vivacom, потвърди
пред "КоммерсантЪ"
Цветан Василев.
Илюмжинов се срещ-
нал с премиера Бойко
Борисов, а миналата
седмица се договорил
със собственика на
Petrol Holding Митко
Събев за покупката на
47% от компанията.
Преди това Илюмжи-
нов придоби 52,5% от
компанията, притежа-
ваща 361 бензиностан-
ции, 80 петролни хра-
нилища и три приста-
нищни терминала, хо-
тели, казино и авио-
компания. Освен КТБ
и "ВТБ Капитал" могат
да се появят и нови ин-
веститори във Vivacom.

Пред "КоммерсантЪ"
Василев заявява, че се
надява след три до пет
години да включи в ка-
питала на компанията
стратегически инвести-
тор, който би могъл да
бъде всеки от евро-
пейските играчи, за ко-
гото това би било по
силите - Turkcell, France
Telecom и др.

Представител на
Илюмжинов не комен-
тира интереса му към
Vivacom. От пресцентъ-
ра на "ВТБ Капитал" съ-
що отказаха да комен-
тират думите на Васи-
лев. Покупката на
Vivacom може да ста-
не втората сделка на
"ВТБ Капитал" на бъл-
гарския пазар. Минала-
та година за 100 млн.
евро банката купи най-
големия в страната
производител на цига-
ри "Булгартабак хол-
динг".

Както по-рано "Ко-
мерсант" писа, Илюм-
жинов сега създава
фонд с капитал до $10
млрд. заедно с Ashmore
Group - един от най-го-
лемите британски фон-
дове, който управлява
активи от $65,9 млрд.
Съдружниците се инте-
ресуват от проекти в
енергетиката, металур-
гията, телекомуникаци-
ите и хранителната
промишленост.

/"Русия днес"/

Основателят на фи-
нансовите пирамиди
"МММ" и "МММ-2011"
Сергей Мавроди съоб-
щи, че е създал поли-
тическа партия в Украй-
на. Според него партия
с името "МММ" вече е
създадена и ще участ-
ва в предстоящите пар-
ламентарни избори в
Украйна. Мавроди из-
рази надежда, че съз-
даването на партията
ще повиши бойния дух,
ще придаде нови сили
и увереност на всички
участници. Говорейки
за участниците, вероят-
но е имал предвид
участниците в пирами-
дите.

Парламентарните из-
бори в Украйна са през
октомври. Засега не е
известна реакцията на

Ìàâðîäè òðúãâà êúì Ðàäàòà ñ ïàðòèÿ ÌÌÌ
в л а с т т а
на това
з а я в л е -
ние.

П р е з
90-те го-
дини Мав-
роди ос-

нова финансовата пира-
мида "МММ", в която
участваха милиони хо-
ра. Фирмата "МММ"
банкрутира през 1997 г.,
а нейният създател по-
късно беше осъден за
фалшифициране на до-
кументи и мошеничест-
во.

През 2007 г. той беше
освободен от затвора,
а няколко години по-
късно създаде нов про-
ект - "МММ-2011". Учас-
тниците в новия проект
бяха предварително
предупредени, че той е

финансова пирамида и
че могат да загубят вло-
жените пари. Според
организаторите на
"МММ-2011" в проекта
са участвали десетки
милиона хора. Офиси
на "МММ-2011" бяха от-
крити не само в Русия,
но и в чужбина. През
това време през май та-
зи година Мавроди обя-
ви за реорганизация на
проекта, а през юни -
за неговото прекратява-
не. Той призна, че не му
стигат парите, за да си
оправи сметките с всич-
ки вложители. Според
Мавроди за това ще по-
могне следващият му
проект - "МММ-2012".

В Русия и в някои
страни от бившия
СССР бяха възбудени
наказателни дела във
връзка с дейността на
"МММ-2011". През март
т. г. в медиите се появи
информацията за за-
държането на Мавроди
- за неплащане на да-
нъци. Той обаче по-къс-
но заяви, че никой не
го е задържал.

/"Русия днес"/

На 3 август рождения си ден отбелязва главната ре-
дакторка на в. "Русия днес - Россия сегодня" Димит-
рина Гергова. За всички нейни подчинени и колеги

празникът е голям, защото Главната създава
прекрасна обстановка не само за работа, но
и за веселба.

Да е жива и здрава, внимателно да се гри-
жи за внучките си и да дочака правнуци!

В петък своя ден празнува и човекът, без кой-
то вестниците ни ще изглеждат слепи - фоторе-

портерът Валя Чрънкина. Без нея не става нито
едно събитие не само в редакциите на "Земя", "Вестник
за дома" и "Русия днес", но и в столицата и страната.

Бъди все така жизнена и целеустремена, Валя! Кръс-
тосвай надлъж и нашир родината, стягай изложби и
създавай прекрасни филми!

"Русия днес - Россия сегодня"

Честито!
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Президентът Влади-
мир Путин поздрави
личния състав и вете-
раните от Въздушно-де-
сантните войски (ВДВ),
които в четвъртък отп-
разнуваха своя профе-
сионален празник. Пре-
ди 82 години, на 2 ав-
густ 1930 г. на учения
край Воронеж е бил
хвърлен първият пара-
шутен десант.

В писмото си прези-
дентът пише, че е уве-
рен, че и занапред де-
сантчиците ще бъдат
страж на интересите на
родината. В поздравле-
нието, публикувано на
сайта на държавния
глава, се изтъква, че
руските Въздушно-де-
сантни войски имат бо-

Ïðåçèäåíòúò ïîçäðàâè äåñàíò÷èöèòå
Путин
отбеляза, че
службата в
"крилатата
пехота" винаги
е била почетна
и отговорна

гата история и славни
традиции, а службата в
"крилатата пехота" ви-
наги се е смятала в
най-висока степен по-
четна и отговорна.

Путин отбелязва, че
десантчиците имат же-
лезен характер, отлича-
ват се с взаимопомощ
и сплотеност. Тези хо-

ра винаги с чест са из-
пълнявали поставените
цели, демонстрирали
са вярност към дълга и
отечеството. Те винаги
на дело са потвържда-
вали девиза "Никой
друг освен нас!"

Командващият Въз-
душно-десантните войс-
ки генерал-полковник

Владимир Шаманов в
интервю за РИА "Новос-
ти" заяви, че в "крила-
тата пехота" сега слу-
жат 9500 професионал-
ни войници и сержан-
ти, а след пет години
броят на военнослуже-
щите от тази категория
ще нарасне до 20 хил.
души.

Âëàäèìèð Ïóòèí îãëàâè
àíòèêîðóïöèîííèÿ ñúâåò

Владимир Путин оглави Съвета за противо-
действие на корупцията към президентската ин-
ституция, съобщи пресслужбата на Кремъл. В
състава на съвета влизат 29 души, а в президи-
ума - 17. Сред тях са председателят на Следст-
вения комитет на Руската федерация Алексан-
дър Бистрикин, министърът на вътрешните ра-
боти Владимир Колоколцев, кметът на Москва
Сергей Собянин, вицепремиерът Дмитрий Рого-
зин, шефът на администрацията на президента
Сергей Иванов, председателят на Сметната па-
лата Сергей Степашин, генералният прокурор
Юрий Чайка, министърът на икономическото раз-
витие Андрей Белоусов и други.

Председател на президиума стана Сергей Ива-
нов, а негов заместник - помощникът на прези-
дента Евгений Школов. Постът отговорен сек-
ретар на президиума зае началникът на управ-
лението по въпросите на държавната служба и
кадрите Владимир Кикот.

Съветът за противодействие на корупцията бе-
ше създаден през май 2008 с указ на тогаваш-
ния президент Дмитрий Медведев. Първоначал-
но в него влизаха 19 души, сред които Юрий
Чайка, Александър Бистрикин и Сергей Собя-
нин. Председател на президиума беше Сергей
Наришкин, а след изключването му от съвета
през януари тази година - Сергей Иванов.

Досега Путин е оглавявал няколко президент-
ски съвета, сред които икономическия, по нау-
ка и образование, по развитие на физическата
култура и спорта и по модернизация на иконо-
миката и иновационното развитие на Русия.

Деветима физици, занимаващи се
с фундаментали изследвания, полу-
чиха най-голямата в света научна наг-
рада. Всеки номиниран беше удос-
тоен с премия в размер на 3 млн.
долара. Наградите бяха връчени от
фонд, създаден от руския предприе-
мач и инвеститор Юрий Милнер, пи-
ше британският вестник "Гардиан".

Предприемачът поясни, че целта на
премията е Fundamental Physics Prize
(Премия за открития в областта на
фундаменталната физика) е да поощ-
ри най-великите умове, занимаващи
се с фундаментални изследвания, при
което удостоените с наградата отк-
рития трябва да бъдат направени в
близкото минало, а техните автори -
да продължават да се занимават с
активна научна работа.

За разлика от Нобеловата награ-
да (размерът на която е около 1,5
млн. долара за всяка номинация),
съставът на комисията, избираща по-
бедителите, не представлява тайна.
Освен това всеки желаещ може да
предложи на членовете на комисия-
та своя кандидатура.

Премията на Милнер получиха
следните учени: Нима Аркани Хамед
- американски физик от ирански про-
изход, разработващ теорията за съ-
ществуването на допълнителни из-
мерения, нови направления в хипо-
тезата за суперсиметрията, както и
изучаващ тъмната материя. Вторият
номиниран - Алън Гут е от Масачу-
зетския технологичен институт и за

Ðóñíàê âðú÷è íàé-ãîëÿìàòà
íàãðàäà çà íàóêà íà ôèçèöè

първи път предлага теория за кос-
мическата инфлация. Награда за
постижения в същата област полу-
чава и работещият в Стенфордския
университет Андрей Линде.

Друг лауреат от Калифорнийския
технологичен институт е руснакът
Алексей Китаев, занимаващ се с
проблемите на квантовите компют-
ри. За своите разработки за "съеди-
няване" на съвременните физика и
математика с наградата са удостое-
ни френският математик от руски
произход Максим Концевич и аме-
риканецът Едуард Уитън. Аржентине-
цът Хуан Малдасена получи награда
за своите разработки по съвместя-
ване на гравитацията и квантовата
теория. Натан Зайберг от Пристън и
Ашоке Сена от Аллахабад също по-
лучиха премии за своите фундамен-
тални разработки.

Юрий
Милнер

С президентски указ
Владимир Путин назна-
чи Сергей Глазев за
свой съветник. В задъл-
женията на Глазев вли-
за координиране на
дейността на федерал-
ните органи на власт-
та, насочена към раз-
витие на евразийската
интеграция в рамките
на Митническия съюз и
Единното икономичес-
ко пространство на
Руската федерация, Ре-
публика Беларус и Ре-
публика Казахстан, съ-
общи пресслужбата на
Кремъл.

Сергей Глазев е роден

Ñåðãåé Ãëàçåâ ùå îòãîâàðÿ
çà åâðàçèéñêàòà èíòåãðàöèÿ

на 1 януари 1961 г. в За-
порожие, Украинска
СССР. През 1983 г. за-
вършва Икономическия
факултет на Московския
държавен университет

"М. Ломоносов", а през
1986 г. - аспирантура в
Централния икономо-
математически институт
на Академията на нау-
ките на СССР.

Доктор на икономи-
ческите науки. Акаде-
мик на Руската акаде-
мия на науките. Акаде-
мик на Руската акаде-
мия на естествените
науки.

Автор на книгите "Ико-
номическа теория на
техническото развитие",
Икономика и политика:
епизоди на борбата".

Сергей Глазев е же-
нен и има две деца.

Губернаторът на Смо-
ленска област Алексей
Островски реши да
прекъсне отпуска на
депутатите от регионал-
ната Дума. Той написа
на своя сайт: "Ситуаци-
ята в областта не е та-
кава, за да се почива
много!"

Според него той иска
заседанието на област-
ния парламент да се
състои на 14 август, тъй
като предстои да се ре-
шават редица важни
въпроси. На официал-
ния сайт на админист-
рацията на областта се
съобщава, че депутати-
те трябва да приемат
поправки в областния
бюджет. Това е необхо-
димо, за да може реги-
онът да попадне в спе-
циална програма за
подкрепа на селското
стопанство. Алексей Ос-
тровски заяви: "За нас

Министерството на право-
съдието регистрира полити-
ческата партия на Михаил
Прохоров "Гражданска плат-
форма", съобщи официални-
ят сайт на ведомството. Как-
то по-рано заяви Прохоров,
"Гражданска платформа" се
създава изключително, за да
осигури на лидерите на
гражданското общество въз-
можност за участие в из-
бори. Партията се състои от

Ñìîëåíñêèÿò ãóáåðíàòîð ïðåêúñíà
îòïóñêà íà äåïóòàòèòå

е важна всяка копейка
и затова, ако в региона
могат да се привлекат
дори неголеми средст-
ва, трябва да работим
и по време на парла-
ментарната ваканция."

Огромното мнозинст-
во от местата в смолен-
ското законодателно
събрание е на "Единна
Русия". Фракцията на
тази партия се състои
от 34 депутата. КПРФ
разполага с пет места
в местния парламент, а
ЛДПР заема две крес-
ла. Освен това в смо-
ленската Дума има и
един независим наро-
ден представител.

Алексей Островски бе-
ше назначен за губер-
натор през април тази
година. Неговата канди-
датура, представена от
президента, беше подк-
репена от регионалните
депутати, в това число

и от представителите на
"Единна Русия". Самият
Островски е член на
ЛДПР. Преди назначава-
нето на губернаторския
пост е бил депутат в
Държавната дума от та-
зи партия.

В края на юли Алек-
сей Островски разкри-
тикува в пряк ефир
местното отделение на
партията "Единна Ру-
сия", като заяви, че в
него са проникнали не-
чистоплътни хора. От
ръководството на пар-
тията поискаха извине-
ния от губернатора.

Алексей Островски

Ðåãèñòðèðàõà ïàðòèÿòà íà Ïðîõîðîâ
500 души - минималният
брой членове, необходими
за регистрация. Учредител-
ният конгрес на партията се
състоя на 7 юли.

Обявявайки за създдава-
нето на партията през юни,
Прохоров каза, че "Граждан-
ска платформа" ще участва
преди всичко в местни из-
бори в градове с население
от 500 хил. души. Михаил
Прохоров е един от най-бо-

гатите хора в Русия, собст-
веник на групата "Онэксим".
Бизнесменът започна да се
занимава с голяма полити-
ка през миналата година, ка-
то оглави либералната пар-
тия "Право дело". Той напус-
на тази партия със скандал
малко преди изборите за
Държавната дума през де-
кември. Прохоров участва
също така в президенските
избори през тази година.
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Руски парашутистки от клуба "Перлите на
Русия" от град Коломна в Подмосковието
установиха нов световен рекорд. По време
на свободно падане 88 момичета направи-
ха фигура на лотос. Предишният рекорд
принадлежеше на германките, чието въз-
душно цвете бе съставено от 84 души. Пос-
тижението в Коломна бе посветено на Де-
ня на парашутиста - 26 юли. Той се чества
от 1930 г., когато се поставят основите на
масовия парашутен спорт. "Куполната ак-
робатика" е една от най-зрелищните и опас-
ни дисциплини. А елементът "змия" - на
снимката, е сред най-ефектните

Рекордно високите температури през това лято подпалиха тайгата в Сибир,
като изпепелиха хиляди декари гора. Особено пострада Томска област, къде-
то димът замърси въздуха и се наложи летищата в няколко големи града да
бъдат затворени. Затруднено бе и самото гасене на пожарите, тъй като не
можеше да се използва авиация

Да подкрепят руските състезатели на Олимпиадата в Лондон прис-
тигна цял отбор любими актьори, музиканти и бивши големи спор-
тисти. Сред тях бяха актьорът Сергей Гармаш със съпругата и сина
си, а също - знаменитата кънкьорка и олимпийска шампионка, а сега
член на Съвета на федерацията Светлана Журова. На летище Хийт-
роу ги посрещнаха лондончани в пъстри средновековни костюми

В Киев се със-
тоя уникално
модно дефиле
Fashion Cha-
nce, на което
бяха показани
офици а лни
тоалети за же-
ни с ограни-
чени физичес-
ки възмож-
ности. В него
се състезаваха
12 дизайнери
от цяла Ук-
райна. Те при-
знаха, че този
път са се гот-
вили с особе-
но вълнение и
усърдие, тъй
като задачата
е била нео-
бикновена -
да подарят ра-
дост на хора,
ощетени от
съдбата

Шефът на ЦИК в Русия Владимир Чуров избра
оригинален начин да пристигне на тазгодишния мла-
дежки лагер "Селигер-2012". Той долетя с балон с
капитанска фуражка и тениска с надпис "Сайръс
Смит" - главният герой от романа на Жюл Верн
"Тайнственият остров". Лагерите се организират вся-
ко лято край едноименното езеро в Тверская об-
ласт от 2005 г. Там участниците се срещат с члено-
ве на правителството, представители на интелиген-
цията, популярни артисти и музиканти

След много дъждове и продължителни есенни тем-
ператури истинското лято най-после дойде в Мос-
ква. Столичани обаче не знаят дали да се радват,
тъй като задухата в мегаполиса е голяма въпреки,
че температурите са само около 30 градуса. Спо-
ред синоптиците горещото и сухо време ще се за-
държи в руската столица до средата на август

Японската префектура Акита подари на Путин мал-
ко кученце от породата Акита-ину в знак на благо-
дарност за помощта, която Русия оказа на постра-
далата миналата година от силно земетресение и
цунами провинция. Кутрето е момиченце на 3 ме-
сеца и се казва Юме, което означава "мечта". Тя е
третото кученце, подарено на руския президент. Пър-
вото е черната лабрадорка Кони, дар от Сергей
Шойгу, второто - българското каракачанче, което
Бойко Борисов му връчи при посещението у нас
през 2010 г. Путин има още два четириноги пода-
ръка - усурийски тигър и породисто черно конче
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- Дмитрий Анатоли-
евич, Вие имахте въз-
можност да поговори-
те с Дейвид Камерън,
обсъдихте статута на
англо-руските отно-
шения. Как бихте ги
оценили?

- Откриването на
Олимпийските игри не
дава възможност за
пълноценни преговори,
но успях да поговоря с
близо 20 президенти и
премиери. Първият, с
когото говорих, беше
Дейвид Камерън. Общу-
вахме доста подробно
в Бъкингамския дворец.
Ще ви кажа откровено
- обсъдихме всичко, ка-
то се започне от ситу-
ацията с доставката на
британско говеждо в
Русия и се завърши,
разбира се, със Сирия.
Така че поприказвахме
за всичко. Разбира се,
пожелах на Дейвод и
на всички британци ус-
пешни Олимпийски иг-
ри и изразих увереност,
че ХХХ лятна Олимпиа-
да ще бъде запомнена
от всички, въпреки че
това винаги е много
сложно мероприятие и
за града, и за държа-
вата.

- В миналото в рус-
ко-британските отно-
шения имаше сложни
години. Завърши ли

"Ïðåçàðåæäàíåòî" äîíåñå
ìíîãî ïîëåçíè íåùà
периодът на напреже-
ние?

Смятам, че като цяло
нашите отношения са
нормални. Да, имаше
период на напрежение,
но в историята между
нашите страни това се
е случвало не един или
два пъти. Всеки път
обаче държавите и тех-
ните лидери са нами-
рали сили да затворят
тази страница и да гле-
дат в бъдещето, защо-
то времето върви, а от
руско-британските от-
ношения в света зави-
си много.

Ние сме исторически
партньори. Били сме и
съперници, били сме и
партньори в определе-
ни сложни периоди.
Ето защо никакви крат-
ковременни усложне-
ния не трябва да отме-
нят главното - просто
сме обречени на сът-
рудничество по най-
различни направления,
като се започне от ико-
номическите въпроси и
се стигне до междуна-
родните теми.

- Вие бяхте прези-
дент, когато беше под-
писано споразумени-
ето за "презареждане"
със САЩ, което тога-
ва подобри отношени-
ята. Обезпокоени ли
сте, че отношенията

могат отново да се
влошат?

- Смятам, че послед-
ните няколко години от
историята на руско-
американските отноше-
ния бяха най-продук-
тивните. Радвам се, че
в този период бях пре-
зидент и ние придвиж-
вахме темата за "пре-
зареждането" заедно с
президента Обама.
Смятам, че постигнах-
ме много, въпреки че
остават реални разми-
навания по цяла реди-
ца въпроси. Но такава
е международната по-
литика - всяка държа-
ва се ръководи от сво-
ите национални интере-
си. Американците ги
разбират по един на-
чин, британците - по съ-
ответен начин, а Русия
също разбира нацио-
налните си интереси по
своему. Като цяло то-
ва бяха позитивни го-
дини. Не смятам, че
сме сменили посоката,
че Русия е поела по-
твърд курс към Амери-
ка, както това твърдят
понякога медиите, че
приоритетите са проме-
нени, че презареждане-
то е завършило и не е
донесло нищо. Това е
абсолютно неправилно.
"Презареждането" до-
несе много полезни не-

ща - като се започне
от Договора за ограни-
чаване на стратегичес-
ките нападателни въо-
ръжения, който опреде-
ля конфигурацията на
нашите взаимоотноше-
ния през близките го-
дини, въпреки че нап-
ример по въпросите за
ПРО нашите позиции
се разминават.

Всички приказки, че
позициите ни са се
променили имат идео-
логически характер.
Надявам се, че и пре-
зидентът Путин ще има
работни и приятелски
отношения с Барак
Обама. Те и сега са в
непрекъснат контакт -
пишат си, говорят по
телефона - това е аб-
солютно нормално.
Според силите си и
според конституцион-
ните си пълномощия и
аз ще внеса своята
лепта в този диалог.

- Вие споменахте
ПРО. Има ли някакви
признаци, че ще мо-
жете да стигнете до
съгласие със САЩ по
тази тема?

- Идеята за ПРО спо-
ред мен не се разбира
от никого - в това е це-
лият проблем. Вие нап-
ример знаете ли напъл-
но какво означава
ПРО? Убеден съм, че

не. И американците не
знаят, и американски-
те данъкоплатци не
знаят. А ако говорим за
отделни европейски
страни и за позициите
на техните лидери, те
"на ухо", между нас са
ми казвали: "Това изоб-
що не ни е нужно, но
американските другари
като старши партньори
в НАТО ни го натрап-
ват. А това са пари!"

Най-главното обаче е,
че съществува някакво
мълчание против кого
се създава противора-
кетният щит. Ако е сре-
щу държави, които во-
дят несанкционирани
ядрени програми и съз-
дават нови ракети, ние
разбираме това. Но то-
гава нека бъде обясне-
но: защо съответният
щит и съответните про-
тиворакети могат да по-
разяват цели в Руска-
та федерация, тоест да
влияят на нашия раке-
тен потенциал? А ако

това е срещу нас, това
може да ни бъде каза-
но честно. В такъв слу-
чай това би било раз-
биване на ядрения па-
ритет, който сега има
между Русия и САЩ и
който е ключ към гаран-
тиране на сигурността
на практика през всич-
ки следвоенни години.
Досега ние така и не
можахме да получим
отговор на този въпрос.

Предложението за
създаване на съвмест-
на система за противо-
ракетна отбрана, кое-
то аз направих на сре-
щата на НАТО в Лиса-
бон, беше отхвърлено,
което е лошо. Та то да-
ваше възможност да се
реши проблемът като
цяло и нещо повече -
по ефективен начин да
бъдат блокирани дър-
жавите, които реално
могат да представляват
опасност и за НАТО, и
за Русия.

/Със съкращения/

Двустранното руско-
американско споразу-
мение за осиновяване
е на границата на про-
вала. Поредният случай
на издевателство на
американски родители
над приемни деца от
Русия може да спре
процеса на ратифици-
ране на този документ,
под който в Москва ос-
тава да бъде поставен
само подписът на пре-
зидента.

Официалният предс-
тавител на руското вън-
шнополитическо ведом-
ство Александър Лука-
шевич предупреди, че
завършването на про-
цедурите, необходими
за влизане на догово-
ра в сила, и възмож-
ността за по-нататъш-
но взаимодействие в
областта на осиновява-
нето зависи от това да-
ли американските влас-
ти ще успеят да спрат

Ðóñèÿ çàïëàøè, ÷å ñïèðà îñèíîâÿâàíåòî îò àìåðèêàíöè
издевателствата на
свои граждани над де-
ца от Русия.

Преди дни в амери-
канските медии се по-
яви информация за но-
во извънредно произ-
шествие с дете от Ру-
сия - осемгодишният
Даниил Кричун е бил
систематично бит от
приемните си родители.
Момченцето от Тула бе-
ше осиновено преди
шест години от семейс-
твото на капитан-лейте-
нанта от ВМС на САЩ
Матю Суини от град
Бристол, щата Вирджи-
ния. 39-годишният Суи-
ни и 41-годишната му
съпруга Еми имат още
няколко свои деца.
Осиновеният Даниил
обаче избягал от дома
при непознати хора и
отказал да се връща
при приемните си ро-
дители. По тялото на
момчето били открити
следи от побои, след
което социалните служ-
би на САЩ се заинте-
ресували от обстоятел-
ствата около живота на
детето.

Официалният предс-
тавител на Следствения
комитет на Русия Вла-
димир Маркин заяви,
че руските правоохра-
нителни органи също
ще се заемат с изяс-
няване на обстоятелст-
вата около живота на

момчето в Америка.
Представителят на

МВнР Александър Лу-
кашевич изрази съмне-
ние в готовността на
САЩ да изпълняват в
пълна степен положе-
нията на двустранното
споразумение за сът-
рудничество в област-
та на международното
осиновяване: "Нито
местните социални и
правоохранителни ор-
гани, нито агенцията
Child of the Heart, офор-
мящи осиноваването,

не са се заинтересува-
ли в какви условия жи-
вее детето, въпреки че
то постоянно е било
със синини и охлузва-
ния." Повече от година
руските власти искат
да подпишат със САЩ
споразумение, което
би задължило власти-
те на страната парт-
ньор да подхождат по-

внимателно към избо-
ра на приемни родите-
ли. По време на пре-
говорите с американс-
ката страна в някои ре-
гиони на Русия дори
беше въведена забра-
на за осиновяване на
сираци от граждани на
САЩ. Служителката от
руското представител-
ство на агенцията за
о с и н о в я в а н е
Handamp;Hand Альона
Синкевич каза пред
"Московские новости",
че органите за опека

в Москва и Санкт Пе-
тербург  например са
започнали да се отказ-
ват от американски
осиновители. Губерна-
торът на Кемеровска
област Аман Тулеев въ-
веде поблично морато-
риум върху заминава-
нето на уралски сира-
ци в САЩ.

Подписаното през ля-

тото на миналата годи-
на споразумение беше
ратифицирано от Дума-
та и Съвета на феде-
рацията в средата на
юли. От руска страна
остава то да бъде под-
писано само от прези-
дента Владимир Путин.
Представителят на
МВнР обаче даде да се
разбере, че е рано да
се поставя окончател-
ната точка на прегово-
рите и следователно
забраната за осиновя-
ване на руски деца от
американци в някои ре-
гиони на страната ще
действа и в бъдеще.

Експертът от Комите-
та по въпросите на се-
мейството, жените и
децата Галина Семя за-
яви пред изданието, че
в осиновяването на
руски сираци от амери-
канци трябва да настъ-
пи пауза. Според нея
е необходимо да се
проведе психолого-пра-
вен анализ и да се
изясни защо именно
родители от САЩ се от-
насят така към прием-
ните деца: "Не разби-
рам дали това са осо-
бености на социално-
културната среда, ре-
зултат от повърхностна
оценка на кандидатите
за осиновители или мо-
же би в другите страни
прикриват подобни слу-
чаи."

Александър Лукашевич

Oïðåäåëÿò
ñèòóàöèÿòà
â Ñèðèÿ êàòî
èçâúíðåäíà

Министър-председателят
Дмитрий Медведев поста-
ви Сирия в разряда на дър-
жавите, намиращи се в из-
вънредно положение или в
състояние на военен кон-
фликт, съобщи РИА "Новос-
ти". Досега Сирия се отна-
сяше към държавите със
сложна обществено-поли-
тическа обстановка.

Постановлението за про-
мяната на оценката за си-
туацията в Сирия беше под-
писано в края на миналия
месец. Смяната на разря-
да означава освен всичко
друго, и че служителите на
руските дипломатически
служби в тази страна ще
получават надбавка към
заплатата в размер на 40%,
а всеки работен ден ще се
брои за два.

До юни миналата година
Русия беше поставила към
държавите, намиращи се в
условия на извънредно по-
ложение или в състояние
на въоръжен конфликт
шест страни: Йемен, Ирак,
Афганистан, Южна Осетия,
Палестина и Либия. В спи-
съка на държавите със
сложна обществено-поли-
тическа обстановка имаше
22 страни, предимно аф-
рикански.
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Новините от Централ-
на Азия не вдъхват оп-
тимизъм. Рязкото изос-
тряне на ситуацията в
Таджикистан кара ко-
ментаторите да си
спомнят гражданската
война в тази републи-
ка, която официално се
смята за завършена
преди 15 години. На уз-
бекско-киргизката гра-
ница битов инцидент
предизвика престрелка
между граничарите, ко-
ято доведе до жертви
от двете страни. Същев-
ременно между Душан-
бе и Ташкент с години
тлее напрежение на ръ-
ба на конфронтацията.

И с трите столици
Москва се опитва да
изясни стратегическите
си отношения, или по-
точно - да ги постави
на дългосрочна основа.
С Узбекистан това съв-
сем не се получава, с
Таджикистан и Киркиз-
стан има непрекъснати
разногласия. Всичко то-
ва би могло да се възп-
риеме като нещо оби-
чайно, тъй като не е но-
во и уникално, ако не
бе промяната, настъпва-
ща отвън. Сянката на
"постамерикански" Афга-
нистан изправя целия
регион пред крайна не-
сигурност. Именно тази
неопределеност създа-
ва най-големия проб-
лем.

Властите в САЩ неп-
рекъснато повтарят, че
2014-а ще бъде година-
та на тяхното напуска-
не на Афганистан, но па-
раметрите на онова, ко-
ето ще се случи след
това, не са ясни. Пър-
во, не е известно в как-
ви размери и къде ще
се запази американско-
то присъствие - дали
временно или постоян-
но в самия Афганистан,
или в някоя съседна
страна. Второ, всеки
сценарий - било връща-
нето на талибаните, ак-
тивизирането на амби-
циите на бившия Севе-
рен съюз, или някаква
друга форма на подял-
ба на пълномощията и
зоните на отговорност,
предполага борба за
власт, която в Афганис-
тан е синоним на вой-
на. И трето, трудно е да
се определи в каква
степен вътрешните про-
цеси, в чийто център ще
се окажат и местните
таджики, узбеки, хаза-
ри и други малцинства,
ще повлияят на ситуа-
цията в страните от цен-

Öåíòðàëíà Àçèÿ íå
âäúõâà îïòèìèçúì
Сянката на "постамерикански" Афганистан тласка региона към несигурност
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трална Азия.
Може и да няма пря-

ка и непосредствена
връзка. В края на кра-
ищата афганските етни-
чески групи са заинте-
ресовани от укрепване
на позициите в самия
Афганистан в резултат
от сътрудничество с
мнозинството на пущу-
ните или по-скоро от
противодействие с не-
го. Ефектът от резонан-
са обаче, който в гло-
балната среда не би

могла да избегне нито
една страна и регион,
е актуален и тук. Нап-
режението вътре в Аф-
ганистан от една стра-
на, и в съседните дър-
жави - от друга, взаим-
но ще се усилва, без да
е съвсем ясно до каква
степен.

Неопределеността в
плановете на САЩ съз-
дава очаквания, които
влияят негативно на це-
лия регион. Страните от
Централна Азия очевид-
но се надяват амери-
канското присъствие да
се запази, ако е въз-
можно - дори на тяхна
територия. Сметката им
е по този начин да по-
лучат политическо и во-
енно прикритие, което,
ако не може да компен-
сира руското, поне да
го допълни и да разши-
ри пространството им
за маневриране.

Естествено, амери-
канските военни с удо-
волствие биха запази-
ли пунктовете си за ба-
зиране в Централна
Азия, което по много
причини има смисъл.
Освен чисто афганис-
танските проблеми, в
съседство е Русия, коя-
то винаги си струва да
се наблюдава, а глав-
ното - Китай, очертаващ
се като основен потен-
циален съперник. Пос-
тепенно азиатският те-
атър се превръща в
главно стратегическо
направление, измест-
вайки европейския, кой-
то губи смисъл. Затова
е напълно логично

именно там да се очак-
ва засилване усилията
на САЩ да закрепят
присъствието си.

Във Вашингтон обаче
се съмняват в устойчи-
востта на режимите в
централноазиатските
страни. Ако там започ-
нат вътрешни сътресе-
ния, подобни на съби-
тията в Андижан (чет-
въртия по големина
град в Узбекистан - бел.
ред.) през 2005 г., и
властите започнат жес-

токо да потушават бун-
товете, присъствието на
американците там ще

им създаде доста проб-
леми. Разбира се, ако
се приеме гледната точ-
ка на руските конспи-
ролози, според които в
света всичко се случва
по хитрия замисъл на
САЩ, може да се пред-
положи, че Вашингтон
бързо ще смени режи-
мите с по-угодни на се-
бе си и ще се разполо-
жи там завинаги. Но до-
ри американските стра-
тези не вярват в подоб-
но развитие, тъй като
смяната на режима в
която и да е страна в
Централна Азия е заре-
дена с непредсказуем
резултат и да се разчи-
та на тези страни е
просто рисковано.

По-вероятно е в близ-
ко време те да играят
важна роля, тъй като на

САЩ им предстои труд-
ната операция по изтег-
ляне от Афганистан. За
този период трябва да
се осигури максимален
брой варианти на мар-
шрутите за оттегляне и
възможности за кориги-
ране на плановете спо-
ред промените в обста-
новката. За да си гаран-
тира всичко това, Ва-
шингтон старателно ще
се договаря с всички -
с ненадеждния Пакис-
тан, подозрителната Ру-

сия, неустойчивата Цен-
трална Азия и т.н. Усло-
вията за дългосрочно
присъствие обаче са
мъгляви не само пора-
ди ситуацията в съсед-
ните държави, но и
следствие на естестве-
ното в подобни случаи
противодействие от
страна на Москва и Пе-
кин. Едва ли за САЩ е
изгодно в момент, кога-
то не е известно как ще
се развиват събитията
в Близкия изток и все
повече затруднения
възникват в Източна
Азия, да си усложнява
положението със съпер-
ничество с двете глав-
ни регионални сили там.

Във всеки случай не
можем да очакваме, че
САЩ ще поемат ангажи-
мента да предоставят

дългогодишни гаранции
за сигурност на Таджи-
кистан, Узбекистан и
Киргизстан. Разбира се,
присъствието на амери-
кански военни обекти
ще привнесат определе-
на увереност, но в съ-
ответните столици не
трябва да се залъгват
за рисковете, които
САЩ се готови да пое-
мат.

В тази връзка умо-
помрачаващо е впечат-
лението от всичко, кое-

то става около Органи-
зацията на Договора за
колективна сигурност
(ОДКБ). Засега остават
безрезултатни усилията
на Москва, които тя ве-
че години наред предп-
риема, за да я превър-
не поне в някаква сте-
пен в дееспособен во-
енно-политически али-
анс. Мнозинството
участници в ОДКБ
просто нямат доверие
един на друг. По време
на безредиците в Кир-
гизстан през 2010 г. ор-
ганизацията така и не
успя да изработи общ
подход и да предприе-
ме действия за овладя-
ване на най-острата
криза, разиграла се в
една от страните член-
ки.

Неразрешим остава
проблемът, свързан с
неспособността ясно да
се идентифицират и
разграничат външните и
вътрешните заплахи и
да се постигне съгласие
за средствата за тяхно-
то преодоляване. В хо-
да на събитията в Кир-
гизстан всички участни-
ци в ОДКБ повече се
страхуваха да не създа-
дат прецедент на руска
намеса в нечии вътреш-
ни работи, отколкото от
последствията от безре-
диците. При това харак-
терът на заплахите е та-
къв, че е невъзможно
да се отделят вътреш-
ните от външните про-

цеси. Инфилтрацията на
екстремисти отвън ви-
наги ще стимулира вът-
решното напрежение и
обратно. Затова остава
неясно как да се фор-
мулират критериите за
намеса и ОДКБ се дви-
жи в затворен кръг.

На Москва й е труд-
но да възприеме съюз-
ниците си като равноп-
равни и партньорите й
може да бъдат разбра-
ни. Но в централна Азия
не бива да забравят не-

що много важно. Геопо-
литическата борба за
влияние над държавите
от постсъветското прос-
транство, която всички
те възприемаха като ак-
сиома, все пак има гра-
ници. Системата от при-
оритети за водещите иг-
рачи - САЩ, Китай и ЕС,
вече се изгражда така,
че на втори и трети
план отиват дори оне-
зи държави, които до
неотдавна предизвиква-
ха сърцебиене.

По тази логика в цен-
тралноазиатските сто-
лици би трябвало да са
наясно, че в случай на
истински извънредни
ситуации желаещи да
се намесят и да поемат
отговорност може и да
не се намерят. В подо-
бен момент на Русия й
би било най-трудно да
се измъкне. Същевре-
менно все по-малко е
и хазартът й да демон-
стрира, че именно тя е
стопанин на това прос-
транство. Все по-внима-
телен става анализът на
рисковете и загубите от
намесата в такива си-
туации. Постимперска-
та трансформация -
включително на съзна-
нието, не стои на едно
място. Ако само преди
пет години изглеждаше,
че е невъзможно да се
оставят без контрол
бившите покрайнини, то
сега възниква въпросът:
какъв е смисълът?

Ислямски екстремисти се опитват да превърнат Та-
джикистан в арена на религиозни и етнически войни

Жертви на бунта в узбекския град Андижан
през 2005 г.
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Светлана Тютюнджиева

Президент России Владимир
Путин назначил Анатолия
Лысенко гендиректором авто-
номной некоммерческой орга-
низации "Общественное теле-
видение России" - сообщение
с сайта Кремля. Для меня это
радостная новость, поскольку
Анатолий Григорьевич препода-
вал мне азы телевизионной
журналистики.

Его называют патриархом
российского телевидения. С
1959 года он прошел путь от
внештатного автора до генди-
ректора Всероссийской госу-
дарственной телерадиовеща-
тельной компании (ВГТРК).
Создатель перестроечной прог-
раммы "Взгляд". С 1990 по 1996
годы был гендиректором ВГТРК.
В период с 1996 по 2000 годы -
председатель комитета по те-
лекоммуникациям и средствам
массовой информации прави-
тельства Москвы. В настоящее
время заведует кафедрой в
Высшей школе экономики. Пре-
зидент Международной акаде-
мии телевидения и радио, член
правления Российской акаде-
мии телевидения. Лауреат Гос-
премии СССР и премии ТЭФИ.

В начале июля на пленарном
заседании Общественной па-
латы тайным голосованием из
подавших документы 73 канди-
датов выбрали 25 человек, как
говорится, самых достойных.
Среди них режиссер Карен
Шахназаров, актер Олег Таба-
ков, ректор ВГИКа Владимир
Малышев, телеведущий Тимур
Кизяков, писатели Дарья Дон-
цова и Сергей Минаев, детс-
кий врач Леонид Рошаль и др.
Затем этот список отправился
на подпись к президенту.

Не новость, что Обществен-
ное телевидение России (ОТВ)
- детище Дмитрия Медведева
рождается в атмосфере сом-
нений в его независимости.

Первоначально ОТВ будет ве-
щать за государственные сред-
ства, а позднее - за счет част-
ных пожертвований. Рекламы на
телеканале не будет. Управля-
ющий орган общественного те-
левидения - совет - формирует-
ся через Общественную палату
без участия чиновников, но с
привлечением различных поли-
тических сил. Состав совета ут-
верждается президентом.

Анатолий Лысенко по этому
поводу говорит:"Целый ряд то-
варищей заявляет: "Если ини-
циатива идет от государства,
мы в этом участвовать не бу-
дем!" Ну, не будете - и что? Ни-
чего от этого не изменится. Это
такая "гордая" позиция, но я бы
назвал это чистоплюйством.
Конечно, у меня есть опреде-
ленные сомнения. Но сделать
лицо кирпичом и сказать:"Я в
этом не участвую", - это неп-
равильно.

"Реальный срок начала ра-
боты общественного телевиде-
ния - май 2013 года", заявил
журналистам глава нового ка-
нала.

Как мы уже сообщали де-
легация молодых болгарских
лидеров в составе 15 чело-
век посетила Россию. Фра-
за вынесенная в заголовок
принадлежит Цветине Ива-
новой, представителю Фору-
ма "Болгария-Россия", но под
ней вероятно подпишется
любой из делегации. В сто-
лице у них была чрезвычай-
но напряженная и богатая
программа - их принимали
в Россотрудничестве, в Пра-
вительстве города Москвы,
посольстве Болгарии в Рос-
сии, Болгарском культурном
институте, Центре промыш-
ленности РБ в Москве, Рос-
сийском Союзе молодежи,
Всероссийской библиотеке
иностранной литературы
имени М. И. Рудомино и т.д.
В Ярославле заместитель гу-
бернатора области В. Г. Кос-
тин взял организацию их до-
суга в свои руки. Предста-
вители поколения, которое
трудно удивить были восхи-
щены 3D-залом местного
планетария имени Вален-
тины Терешковой и искрен-
ним гостеприимством редак-
ции газеты "Городские новос-
ти". Думается, личные впе-
чатления отразятся не толь-
ко на личной судьбе.

Самое главное, что в Рос-
сии их приезд восприняли
как визит государственной
важности и делают на них
ставку в деле развития от-
ношений двух стран.

 "В Россотрудничестве
поддерживают идею о рас-
ширении присутствия рус-
ского языка в Болгарии и
увеличении культурного
сотрудничества России с

Â Ìîñêâå îñòàëàñü ÷àñòè÷êà ìîåãî ñåðäöà

В центре промышленности Республики Болгария (ЦПРБ) в Мос-
кве делегацию встретил директор г-н Кирил Мазнев (слева) и
несколько сотрудников администрации Центра. Г-н Мазнев рас-
сказал гостям об истории и задачах Центра, о трудностях, с
которыми болгарскому бизнесу приходится сталкиваться на рос-
сийском рынке, путях расширения и реализации болгарских
товаров на российском рынке, о дополнительных соглашениях,
которые подписаны Центром промышленности Республики Бол-
гария с другими административными субъектами Российской
Федерации. Также гостям было рассказано о мероприятиях, ко-
торые заложены в плане ЦПРБ до конца 2012 года, об участии
Центра в различных международных мероприятиях, которые
проходят в Москве и делегациях, организованных с представи-
телями болгарского бизнеса и регионов России.

этой страной", - сообщил на
пресс-конференции в ИТАР-
ТАСС замглавы ведомства
Георгий Мурадов, отвечая
на предложение болгарской
делегации.

"Мы ознакомились с дея-
тельностью российских ор-
ганизаций, появилась воз-
можность наладить кон-
такты с российскими парт-
нерами. По приезду в Бол-
гарию мы можем объеди-
ниться и постараться стать
мостом между Россией и
Болгарией", - отметила
представитель болгарской
делегации Прасковья Кыне-
ва-Махмедова, подчеркнув,
что "сегодня болгарская мо-
лодежь имеет слабое пред-
ставление о России".

"Нужно более активное сот-
рудничество на региональ-
ном уровне, у нас с вами бо-
лее 50 городов - города-поб-
ратимы, но это сотрудничес-
тво скудное. Предлагаем сде-
лать российские вузы более
доступными для болгарских
студентов.             На стр. 8

Это лишь часть
делегации, прибыв-

шей в Россию по
программе молодых
лидеров "Поколение

будущего"

Милена Христова - депутат Народного Собрания РБ, Димитр Заяков - представитель посольс-
тва РБ в РФ, Георгий Мурадов - зам. главы Россотрудничества, Прасковья Кынева-Мехмедова
- сотрудник РКИЦ в Софии (слева направо) на пресс-конференции

Гордые представители
Форума "Болгария-
Россия" Радослав
Ревански, Цветина
Иванова и Тодор
Иванов у памятника
Героям Плевны

Гостинцы с родины
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Сергей А. Рожков -
доцент ИИОЗ БАН,
Председатель совета
правления "Русского
академического союза

в Болгарии"

Личные воспоминания
представителей русско-
го зарубежья представ-
ляют интерес не только
для их семей, но и яв-
ляется тем конкретным
фактическим материа-
лом, на котором можно
проследить историю
этого во многих отноше-
ниях уникального явле-
ния и процесса.

Заниматься исследо-
ваниями русских семей
и сбором воспоминаний
русских в Болгарии мы
начали давно. Собствен-
но это была одна из це-
лей созданного около 10
лет тому назад "Русско-
го академического сою-
за в Болгарии". Снача-
ла это были небольшие
интервью, отдельные
публикации на страни-
цах русскоязычных СМИ
в Болгарии, а позже
вышла на средства гран-
та фонда "Русский мир"
уникальная книга-аль-
бом "Русское зарубежье
в Болгарии: история и
современность". В од-
ном из разделов этого
издания, носившего наз-
вание "Русские династии
и фамилии в Болгарии",
были описаны истории
некоторых русских се-
мей в Болгарии.

Специально для этих
целей - сбор, сохране-
ние и обсуждение вос-
поминаний современни-
ков о своем русском
прошлом и настоящем,
"Русским академичес-
ким союзом в Болгарии"
стал проводиться и ис-
торико-научный семинар
"По волнам нашей памя-
ти" в Российском куль-

Â Ìîñêâå îñòàëàñü ÷àñòè÷êà ìîåãî ñåðäöà

Íàïèñàòü î ñåáå è ñâîåé ñåìüå? ×òî ìîæåò
áûòü ïðîùå!  ×òî ìîæåò áûòü ñëîæíåå!

турно-информационном
центре в Софии. Не всег-
да получается собирать-
ся регулярно, но тем не
менее семинар сущест-
вует уже более двух лет.
Пользуюсь случаем и хо-
чу поблагодарить не
только представительс-
тво Россотрудничества в
Болгарии, но и всех
участников наших соб-
раний. Без их поддерж-
ки и самого активного
участия семинар не смог
бы работать полноцен-
но.

В прошлом году по
просьбе главного редак-
тора "Нового
журнала" (Нью
Йорк, США) был
подготовлен спе-
циальный номер
по Болгарии, в
который вошли
воспоминания
некоторых учас-
тников этого се-
минара. Однако
небольшой объ-
ем журнала не
дал возможнос-
ти опубликовать
все материалы.
Не получилось
также (в связи с
особенностями издания
журнала) разместить и
фотографии из се-
мейных архивов авто-
ров.

Сейчас работа над
значительно расширен-
ной и существенно пе-
реработанной книгой
воспоминаний продол-
жается уже в Москве.
Надеюсь, что в скором
времени можно будет
порадоваться этим но-
вым изданием. Интерес-
но, что в его подготовке
задействована большая
семья (потомки и родс-
твенники) одного рус-
ского эмигранта в Бол-
гарии - Василия Чума-
ченко. Платон Чумачен-

ко (сын Василия) явля-
ется главным составите-
лем этой книги. Ирина
Чумаченко, директор из-
дательства и типографии
"Синерджи" в Москве -
Юрий Чумаченко, взя-
лись издать ее за свой
счет. А Василий Чумачен-
ко (тезка самого белоэ-
мигранта) также бесп-
латно сделал редакцию
и художественное офор-
мление книги. Огромное
им за это спасибо! Для
всех, и в первую оче-
редь для них самих, яс-
но, что это не будет при-
быльным с точки зрения

финансов изданием. Од-
нако трудно переоце-
нить важность и вклад
таких материалов для
сохранения памяти о
русских в Болгарии.

Все собранные и или
уже опубликованные,
или еще готовящиеся к
изданию материалы от-
носятся к семьям белоэ-
мигрантов. Но не менее
интересны и воспомина-
ния представителей дру-
гих волн русского зару-
бежья. По мере сил и
возможностей ведется
работа и в этом направ-
лении: берутся интервью
с нашими современни-
ками - российскими со-
отечественниками, при-

ехавшими в Болгарию
во время социализма, а
также и представителя-
ми последних волн рус-
ского зарубежья. Редко,
но все-таки попадаются
и отдельные публикации
об их жизни в Болгарии.

В мае этого года в
рамках проекта "Steps
Towards Active European
Citizеnship" ("Шаги на пу-
ти становления активной
европейской гражданс-
кой позиции") по Евро-
пейской программе
"Партнерство для позна-
ния" выступала и рас-
сказывала об успешных

русских в Бол-
гарии журна-
листка газеты
"Россия сегод-
ня" Светлана
Тютюнджиева.
После этого
было решено
создать специ-
альную рубрику
по этой теме в
газете. Это
крайне полез-
ная инициати-
ва! Уже появи-
лись и первые
публикации.

Однако, нуж-
но признать, дело дви-
жется здесь очень и
очень медленно. Без ак-
тивного участия самих
представителей русско-
го зарубежья, написать
энциклопедию нашей
жизни здесь ( а как
было бы здорово!) не
представляется воз-
можным.

Вся деятельность по
сбору, сохранинию и из-
данию воспоминаний
происходит на чистом
энтузиазме. Очень ред-
ко случается получить
за это какое-либо воз-
награждение. Но когда
такая возможность су-
ществует, мы ее исполь-
зуем в качестве допол-

нительного стимула. Так
например, в рамках то-
го же самого проекта,
о котором я писал
выше, были объявлены
несколько конкурсов:
"Лучший портрет семей-
ного архива" (совмест-
но с Академией фотог-
рафии Болгарии") и
"Моя новая жизнь в
Болгарии" (совместно с
газетой "Россия сегод-
ня"). Победителей пер-
вого конкурса ждали
ценные призы и подар-
ки, а второго - пятид-
невная поездка в стра-
ну Евросоюза в соста-
ве делегации болгарс-
ких участников по про-
екту. К моему большо-
му сожалению (а и, чес-
тно говоря, удивлению!)
в первом конкурсе во-
обще не было участни-
ков, а во втором - все-
го два человек. Может
быть это моя вина, так
как конкурс "Моя новая
жизнь в Болгарии" про-
водился очень не долго
и то - в летние месяцы.
Просто подумал, что нет
смысла растягивать
этот процесс. Кто захо-
чет, тот приймет учас-
тие и подготовит мате-
риал за 4 месяца. Знаю,
что это не просто, но о
себе писать всегда лег-
че, чем о других. Вижу,
что думал не правиль-
но и в этой связи было
взято решение прод-
лить конкурс до 15 ок-
тября 2012 года. Пос-
мотрим, что даст его
продление.

Несмотря на незначи-
тельное число, тем не
менее я хотел бы иск-
ренне поблагодарить
участников конкурса.
Хочется верить, что их
понимание значимости
публикации воспомина-
ний, большого и кропот-
ливого (но очень прият-

ного и важного!) труда
по сбору, упорядочению
и описанию имеющихся
в семейных архивах до-
кументов передастся и
другим. И делать это
нужно сейчас, не отк-
ладывая. Сделайте это
сначала для себя и сво-
ей семьи, а потом поде-
литесь радостью своих
воспоминаний с други-
ми. Это даст возмож-
ность понять многим
важность описания ис-
тории русских семей в
эмиграции и на приме-
ре конкретных судеб
рассказать удивитель-
ную историю всех волн
русского зарубежья в
Болгарии.

Как хотелось бы ви-
деть в этом вопросе
большую активность со
стороны проживающих
в Болгарии представите-
лей русского зарубежья
всех волн и периодов,
в том числе и совре-
менных. Часто приходит-
ся слышать, что имею-
щаяся информация в се-
мейных архивах предс-
тавляет интерес или для
одного человека, или
только самых близких
членов этой семьи, и что
она - эта информация,
не имеет  общественно-
го значения. Я абсолют-
но уверен, что это не
так. Надеюсь, что мно-
гие разделят мою убеж-
денность, прочитав хо-
тя бы несколько из уже
опубликованных матери-
алов, а также те, кото-
рые будут скоро опубли-
кованы в газете "Россия
сегодня".
Справки: РАСБ (Сергей
Рожков; e-mail:
rasb@mail.ru, skype:
sergey_rozhkov2009) и в
редакцию газеты
"Россия сeгодня" (Свет-
лана Тютюнджиева;
e-mail: svekla@abv.bg)

Со стр. 7
Мы нуждаемся в мощ-

ном российском присут-
ствии на нашей терри-
тории, необходимо ук-
репить позиции русско-
го языка. Кроме того,
нас поразила российс-
кая молодежь, ведут се-
бя потрясающе, никако-
го бескультурья, умеют
культурно отдыхать, мы
в этом смысле немного
позади российских кол-
лег. Мы удивились во-
лонтерству, развитому
здесь, у нас такого нет.
Стоит активизировать
обмен кадрами, дело-
вой, культурный обмен,
нам есть чему учиться,
но мы можем многое
дать", - считает Кынева-
Махмедова. По ее сло-
вам, нужно также раз-
вивать в Болгарии рус-
скоязычные и двуязыч-
ные СМИ, прежде все-
го, - газеты и радио.

 Мурадов, в свою

очередь, подчеркнул,
что цель России -
прежде всего, долгос-
рочные контакты. "Сок-
ратилось присутствие
и русского языка, и
культурное присутст-
вие России в Болгарии,
но работает ряд серь-
езных организаций,
например, "Общество
дружбы с Россией",
детский лагерь на Чер-
номорском побережье.
Хотели бы, чтобы вы
тоже присоединялись к
этой работе и созда-
вали собственные фор-
мы работы, чтобы мы
выстроили долгосроч-
ные связи с использо-
ванием Интернет-пло-
щадок, гражданских
структур", - сказал он,
обращаясь к болгарс-
ким гостям.

Он добавил, что член-
ство Болгарии в Евро-
союзе - это в первую
очередь серьезная под-

держка кириллического
алфавита, свидетельст-
во его признания. "На-
деюсь, придет то вре-
мя, когда в Европе нач-
нут гораздо активнее
пользоваться нашим
алфавитом, чем сегод-
ня", - отметил он.

"К сожалению, в пос-
ледние годы редко мы
стали говорить о нашей
исторической дружбе,
о тех связях, которые
соединяют наши на-
роды на протяжении
веков. Нам нельзя за-
бывать об этом, мы на-
роды единой цивилиза-
ции. В истории было не-
мало событий, когда в
определенные периоды
народы, имеющие об-
щие корни, оказыва-
лись в разных полити-
ческих системах. Се-
годня многие народы
Европы ставятся зачас-
тую перед ложным
выбором - Россия или

Европа. Хочу подчерк-
нуть, что Россия всег-
да была и будет круп-

нейшей европейской
нацией и без России
нет Европы", - подчер-

кнул Мурадов. "Прово-
дить водоразделы меж-
ду нами - бесперспек-
тивная политика, Евро-
па глубоко заинтересо-
вана в постоянном кон-
такте с Россией, ис-
пользовании ее при-
родных ресурсов, эко-
номических возмож-
ностей, интеллектуаль-
ного потенциала, раз-
витии культурных свя-
зей", - добавил он.

Кроме того, по его
словам, "очень опасно
развивается ситуация
на Ближнем Востоке, в
Северной Африке". "К
нашим границам, Бал-
канам, Центральной
Азии продвигается вол-
на революций, несущая
серьезные последствия
для будущего наших
стран. Это должно зас-
тавить нас серьезно за-
думаться, как выстраи-
вать совместное буду-
щее и как мы будем ук-
реплять и расширять
связи", - заключил он.

Илхан Кючюк, уже состоявшийся молодой политик -
он член Центрального Совета Национального моло-
дежного форума Болгарии. Справа сотрудник РКИЦ
в Софии Прасковья Кынева-Мехмедова - член коор-
динационного совета молодых блоггеров

В поезде
„Москва-
Ярославль“
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Верховная Рада Укра-
ины ратифицировала
соглашение о Зоне сво-
бодной торговли в рам-
ках СНГ, сообщает
"Зеркало недели". Ре-
шение поддержали 260
парламентариев при
необходимом миниму-
ме в 226 голосов.

В финансово-эконо-
мическом обосновании
проекта закона утверж-
дается, что он обеспе-
чит дополнительный
прирост экономики
страны на два с поло-
виной процента. Увели-
чение доходов государ-
ственного бюджета мо-
жет составить около 9,4
миллиарда гривен в год.

Зона свободной тор-
говли предоставляет
странам ряд преиму-

Власти непризнанной
республики Приднест-
ровье предложили раз-
местить на ее террито-
рии российскую воен-
ную базу. Этот вопрос,
по информации "Неза-
висимой газеты", прид-
нестровский президент
Евгений Шевчук обсуж-
дал с заместителем гла-
вы МИДа РФ Григори-
ем Карасиным (недав-
но посетившим регион),
а также с вице-премье-
ром РФ, спецпредста-
вителем президента РФ
в Приднестровье Дмит-
рием Рогозиным.

Как рассказал источ-
ник в окружении Шев-
чука, руководство рес-
публики предлагает
России (помимо разме-
щения базы) также ис-
пользовать аэродром
бывшей 14-й армии.
Взамен в Тирасполе
просят финансовую по-
мощь, которая будет
использована "для соз-
дания мощной системы
безопасности".

Ранее о том, что
власти Приднестровья
предлагают разместить
российскую базу, сооб-
щило (также со ссыл-
кой на информацию из
окружения президента

Òàäæèêñêèå áîåâèêè
ñäàëè áîëåå 200 "ñòâîëîâ"
è çåíèòíóþ óñòàíîâêó

Переговоры между властями и представите-
лями бандформирований в Горно-Бадахшанской
автономной области (ГБАО) Таджикистана (на
востоке страны) принесли определенные резуль-
таты. Как сообщает "Азия-Плюс" со ссылкой на
МВД республики, боевики сдали уже более 200
единиц огнестрельного оружия.

По информации "Авесты", сданы десятки авто-
матов Калашникова, пулемет, гранатометы и да-
же одна зенитная установка.

Процесс сдачи оружия продолжается. В МВД
отметили, что "активное содействие в процессе
добровольного разоружения членов воору-
женных групп" оказали представители духовен-
ства и общественных организаций.

В административном центре ГБАО - городе Хо-
рог - на прошлой неделе началась масштабная
спецоперация против незаконных вооруженных
формирований. Поводом для нее послужило не-
давнее убийство высокопоставленного сотруд-
ника спецслужбы, генерала Абдулло Назарова
(его зарезали в нескольких километрах от об-
ластного центра). В убийстве власти обвинили
бывшего полевого командира, а ныне замести-
теля начальника Ишкашимского погранотряда
Толиба Айембекова и его сторонников. Их так-
же обвинили в контрабанде наркотиков и бан-
дитизме.

В операции, как сообщалось, были задейст-
вованы около трех тысяч военнослужащих и сот-
рудников спецслужб. Правительственным силам,
как стало известно впоследствии, противостоя-
ла не только группировка Айембекова, но и дру-
гие незаконные формирования, возглавляемые
бывшими полевыми командирами.

Активная фаза операции продолжалась при-
мерно сутки. За это время, по официальным
данным, были убиты несколько десятков боеви-
ков, со стороны правительственных сил - опять
же по официальным данным - погибли 17 чело-
век. Неофициальные источники утверждали, что
жертв среди военнослужащих гораздо больше
и что в ходе операции также погибли десятки
мирных граждан.

25 июля в Хороге было объявлено о прекра-
щении огня. Между властями и представителя-
ми бандформирований начались переговоры.
Власти требуют, в частности, выдачи подозре-
ваемых в убийстве генерала Назарова. Боеви-
кам также предложили сложить оружие. Тем,
кто согласится, была обещана амнистия.

Министр внутренних
дел Германии Ханс-Пе-
тер Фридрих отправит
в отставку все руковод-
ство федеральной по-
лиции, пишет Focus со
ссылкой на собствен-
ные источники в орга-
нах госбезопасности.

Своих постов лишат-
ся глава федеральной
полиции Маттиас Зе-
гер, а также его замес-
тители Вольфганг Ло-
манн и Михаэль Фрес.

Пост Зегера займет
Дитер Роман, который
в настоящее время яв-
ляется главой отдела
министерства внутрен-
них дел ФРГ по борьбе

Óêðàèíà îäîáðèëà ñîçäàíèå Çîíû
ñâîáîäíîé òîðãîâëè ÑÍÃ

ществ в обмене това-
рами и услугами. В час-
тности, введение новых
ограничений в торговых
отношениях запрещает-
ся. Торговые споры бу-
дут решаться в рамках
процедур, принятых в
ВТО.

Документ был согласо-
ван главами прави-
тельств стран СНГ 18 ок-
тября 2011 года. Украин-
ский Кабмин внес текст
договора в парламент
еще 9 ноября, но рати-
фикация затянулась. Хо-
тя между Россией и Ук-

раиной была достигнута
устная договоренность о
совместной ратифика-
ции, Госдума приняла
документ существенно
раньше - в марте. Вто-
рой страной, ратифици-
ровавшей соглашение,
стала Белоруссия.

В СНГ входят 11 из 15
бывших советских рес-
публик: Азербайджан,
Армения, Белоруссия,
Казахстан, Киргизия,
Молдавия, Россия, Та-
джикистан, Туркменис-
тан, Узбекистан и Укра-
ина. Стоит отметить,
что Азербайджан, Узбе-
кистан и Туркменистан
договор подписывать
не стали.

Пункт сдачи оружия

Ïðèäíåñòðîâüå õî÷åò ðîññèéñêóþ âîåííóþ áàçó

республики) местное
издание "Лента ПМР".

Какую примерно сум-
му рассчитывают полу-
чить в Тирасполе за
размещение базы, не
уточняется.

Между тем замглавы
МИДа РФ Григорий Ка-
расин в ходе недавне-
го визита в непризнан-
ную республику заявил,
что российская сторо-
на "видит будущее
Приднестровья в качес-
тве особого района с
особыми международно
признанными гарантия-
ми в составе нейтраль-
ного молдавского госу-
дарства". А в интервью
"Коммерсанту", коммен-
тируя утверждения о
том, что Россия "хочет
иметь здесь (в Приднес-

тровье) свой форпост",
чиновник уверял, что "у
нас нет в этом заинте-
ресованности".

Напомним, что нес-
колько месяцев назад в
прессу попала неофици-
альная информация о
планах России по раз-
мещению в Приднест-
ровье РЛС типа "Воро-
неж" - в качестве отве-
та на формирование Ев-
роПРО и создание баз
НАТО в Румынии. Ее
распространила "Неза-
висимая газета" со
ссылкой на источник в
околопрезидентских
кругах РФ. Правда, в
министерстве обороны
РФ эту информацию
тогда не подтвердили.

На территории Мол-
давии и Приднестровья

во времена СССР раз-
мещалась 14-я обще-
войсковая армия. Пос-
ле распада Советского
Союза она перешла
под юрисдикцию Рос-
сии. В начале 1990-х го-
дов российские войска
способствовали прек-
ращению вооруженно-
го конфликта, произо-
шедшего в регионе.
Впоследствии часть
контингента была ос-
тавлена в Приднест-
ровье для выполнения
миротворческих задач
(в состав миротворчес-
ких сил входят также
приднестровские и
молдавские военнослу-
жащие). На территории
непризнанной респуб-
лики также остались
военные склады с бо-
еприпасами, принадле-
жащими РФ.

Власти Молдавии не-
однократно требовали,
чтобы из Приднест-
ровья были выведены
российские войска (в
Кишиневе предлагали,
в частности, заменить
нынешних миротворцев
на международных наб-
людателей). В Москве
и Тирасполе эти требо-
вания неизменно отк-
лоняют.

Дмитрий Рогозин на встрече с Евгением Шевчуком

Ãëàâó ïîëèöèè Ãåðìàíèè óâîëÿò èç-çà êîíòàêòîâ ñ Ìèíñêîì
с терроризмом. Офици-
ального подтверждения
данных об отставках и
новом назначении по-
ка нет.

В качестве воз-
можных причин отстав-
ки высокопоставленных
полицейских СМИ на-
зывают внутренние
конфликты, а также
контакты высокопос-
тавленных полицейских
с белорусскими органа-
ми госбезопасности.
Зегер, как поясняет
Focus, выступал против
планов реформ поли-
ции, предложенных
МВД. В планах, в част-
ности, - слияние феде-

ральной полиции
(Bundespolizei) и феде-
рального управления
уголовной полиции
(Bundeskriminalamt).

Также в МВД вырази-
ли недовольство пред-
полагаемыми контакта-
ми Зегера с представи-
телями органов госбе-
зопасности Белоруссии,
хотя сам глава феде-
ральной полиции в хо-
де внутренней перепис-
ки с начальством утвер-
ждал, что эти контакты
носят исключительно
деловой характер.

Страны Евросоюза, в
том числе Германия,
выступают с осуждени-

ем режима белорусско-
го президента Алексан-
дра Лукашенко, ко-
торый является лиде-
ром страны с 1994 го-
да. Представители ЕС
обвиняют Лукашенко в
преследовании оппози-
ции, арестах противни-
ков его власти, подав-
лении свободы слова в
стране. В 2006 году ЕС
запретил Лукашенко
въезд на свою терри-
торию, но в 2008 году
действие запрета было
приостановлено. В 2011
году запрет на въезд
Лукашенко в страны
Евросоюза был прод-
лен.

Ханс-Петер
Фридрих
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ПОСЛЕДНИЙ ИЗ МОГИКАН. "АВТОВАЗ" ПРЕКРАТИТ ВЫПУСК LADA 2104

НАДО  ЖЕ…

ВЕСТИ

Кот Бегемот

- Велосипедист в горо-
де - бедствие для бюдже-
та. Он не покупает бен-
зин, не использует авто-
сервиз и автостраховку,
не нуждается в таблет-

ках против ожирения...
Страницу подготовил

Лев Кокушкин

ФАУНА

Министерство культуры РФ обжалует отказ
в принятии мер обеспечения по иску "Госмузея-
усадьбы "Архангельское" к министерству обороны
о признании недействительным приказа ведомс-
тва, заявил представитель минкультуры Евгений
Соседов. В информации суда, говорится, что от-
каз госмузею "Архангельское" в "принятии обес-
печительных мер в виде запрета министерству
обороны РФ" осуществлять действия, направлен-
ные на пользование и распоряжение тремя зе-
мельными участками, расположенными в Крас-
ногорском районе Московской области.

Министерство экономического развития
выступило против роста тарифов на железно-
дорожные перевозки в 2013 г. на 7,4-11%, пред-
лагаемого РЖД. Ведомство предлагает поднять
плату на 7%, что примерно соответствует уров-
ню ожидаемой инфляции. Цифра в семь про-
центов является рабочей, она будет уточнена в
конце августа. В ведомстве подсчитали, что та-
кой рост тарифов позволит РЖД обеспечить бе-
зубыточность без выделения дополнительной го-
сударственной поддержки, но железнодорожной
монополии придется сократить расходы и чис-
ленность сотрудников.

Бывший глава
департамента
логистики ТНК-BP
Игорь Лазуренко
обвинил в кор-
рупции российс-
ко-британскую
компанию и ее
исполнительного
директора Герма-
на Хана. Как со-

общает Bloomberg, соответствующий иск он по-
дал в Лондонский суд. Лазуренко обвиняет ТНК-
BP в даче взяток высшим госчиновникам РФ и
незаконном перечислении сотен миллионов дол-
ларов. В ТНК-BP попросили дополнительное вре-
мя для рассмотрения документов, которые Ла-
зуренко называет доказательствами коррупции
в компании.

Хорошо выдре  - почти

Безветренная погода и
лесные пожары стали при-
чиной возникновения силь-
нейшего смога в Томске,
причем в атмосфере горо-
да наблюдается повышен-
ная концентрация взве-
шенных частиц, в воздухе
отчетливо ощущается за-
пах гари.

"По взвешенным вещест-
вам превышение в 2,7 ра-
за. По угарному газу пре-
вышения нет - их концент-
рация составляет 0,94 от
ПДК", - сообщила агентству
"Интерфакс-Сибирь" замна-
чальника департамента при-
родных ресурсов и охраны
окружающей среды Томской
области Юлия Лунева. Взве-
шенные вещества включа-
ют пыль, золу, сажу и дру-
гие твердые вещества. "Этот
показатель (концентрация
взвешенных частиц - ИФ)
регулируется, нами направ-
лены предложения в адми-
нистрацию города Томска
усилить полив улиц. Если
полив будет усилен, то по-
казатель придет в норму", -
отметила она.

Участковые терапевты на-
чали профилактические вы-
езды к пациентам, состоя-
щим на учете с астмой и
хроническими сердечно-со-
судистыми заболеваниями.

Роспотребнадзор не счи-
тает ситуацию критической.
Его руководитель, главный
госсанитарный врач РФ

Здание № 4 на улице
Тверской - жилой дом, пос-
троенный в 1937 г. Имен-
но с этого здания нача-
лась реконструкция улицы
Горького (так в 30-е  наз-
ывалась Тверская).

Ключевая идея реконст-
рукции заключалась в рас-
ширении улицы. Впоследс-
твии, на некоторых участках
ширина была увеличена в
три раза. По обеим сторо-
нам улицы предполагалось
строительство крупных бло-
ков жилых домов с протяж-
ёнными торжественными
фасадами. Одним из таких
зданий стал дом № 4.

Строительство дома пору-
чили архитектору А.Г.Морд-
винову и инженеру П.А.Кра-
сильникову. Они создали
проект монументального
многоэтажного здания,
сформировавшего фронт
улицы Горького от Охотно-
го ряда до Камергерского
переулка. Два семиэтажных
корпуса соединены аркой
над Георгиевским переул-
ком. Особую монументаль-
ность корпуса приобрели

В Сочи госпитализированы
трое строителей, пострадав-
ших при самопроизвольном
выстреле из гранатомета. Ин-
цидент произошел вечером в
квартире жилого дома, принад-
лежащей одному из раненых.
Гранатомет они нашли на чер-
даке дома в центре Сочи и
принесли домой. Взрыв прои-
зошел при попытке разобрать
оружие отверткой.

В Москве предъявили об-
винение 25-летнему гражда-
нину Грузии, который пришел
в отделение полиции в подмос-
ковном городе Красногорск и
признался в причастности к
убийству бывшего генерала ВС
республики Грузии Романа
Думбадзе. Следственный коми-
тет собирается ходатайство-
вать об аресте нового обви-
няемого.

На федеральной трассе
М-53 близ города Ангарск Ир-
кутской области утром бандиты
ограбили автозаправочную
станцию. В ходе нападения ох-
ранник АЗС получил огнест-
рельное ранение, от которого
позднее скончался. Из кассы
АЗС преступники забрали 37
тыс руб.

Авторов статьи о хищении
бюджетных средств, разме-
щенной на портале "Фонтан-
ка.ру", вызвали в полицию.
Журналисты - Мария Могилев-
ская, Ирина Тумакова и Евге-
ний Вышенков - должны явить-
ся для беседы в следственное
управление. В связи с чем их
вызывают в полицию, на сайте
"Фонтанки" не сказано.

В Симоновском суде Мос-
квы вынесен приговор пя-
терым подросткам за убийст-
во гражданина Киргизии. Сре-
ди осужденных - Илья Кубра-
ков, который проходил свиде-
телем обвинения по делу об
организаторах беспорядков на
Манежной площади в декабре
2010 г. Ему дали шесть лет ко-
лонии. Кубраков отказался
признать себя виновным.

Следователи установили
личности всех участников мас-
совой драки в Кисловодске.
Под стражей остается один по-
дозреваемый, задержанный в
самом начале пресекшими дра-
ку полицейскими. Остальных
участников конфликта (их ко-
личество не уточняется) разыс-
кивают. Также в деле фигуриру-
ет один свидетель.

Из РФ в Грузию депорти-
рован вор в законе по кличке
Вепхо, который несколько лет
находился в поле зрения пе-
тербургской полиции. Он не
имел при себе документов и
каждый раз представлялся раз-
ными именами. Выяснилось, что
в Грузии Вепхо заочно полу-
чил восьмилетний срок за не-
законный оборот наркотиков.

Òîìñê â âëàñòè ñìîãà

Геннадий Онищенко пока со-
ветует жителям города при-
нимать меры индивидуальной
предосторожности. "Какой-то
критической ситуации нет, но
обычные меры предосторож-
ности, которые принимаются
при задымлении, когда ухуд-
шается атмосферный воздух,
надо принимать", - сказал
Г.Онищенко "Интерфаксу" в
среду. "Мы наблюдаем за си-
туацией. Мы не видим осно-
ваний для особых мер, но
меры личной предосторож-
ности необходимы", - сооб-
щил глава Роспотребнадзора.

Смог стал причиной приос-
тановки деятельности аэро-
порта города.  По данным
табло аэропорта, в частнос-
ти, задерживаются четыре
рейса из Москвы авиакомпа-
ний "Аэрофлот", "Трансаэро",
"Сибирь" и "ЮТэйр", которые
должны были приземлиться в
5:30-7:45. Также задержива-
ется на несколько часов
прибытие рейсов авиакомпа-

нии "Алроса" из Геленджика,
"Оренбургских авиалиний" из
Сочи и "Томск Авиа" из Ниж-
невартовска. Соответственно,
задерживаются и обратные
вылеты этих рейсов. Кроме
них, ожидают вылета в аэро-
порты Стрежевой, Пионерный
и Сургут самолеты авиаком-
пании "Томск Авиа".

Но аэропорт все же возоб-
новил работу. Самолет А320
авиакомпании "Аэрофлот"
приземлился в 11:52 - на че-
тыре часа позже времени, ут-
вержденного расписанием.
Досмотр пассажиров, выле-
тающих в Москву этим рей-
сом "Аэрофлота", прошел.
Несколькими минутами ранее
из "Богашева" вылетел само-
лет Ан-24 авиакомпании
"Томск Авиа", выполняющий
местный рейс в аэропорт "Пи-
онерный". Между тем, задер-
живаются еще шесть рейсов
- три из Москвы, а также из
Геленджика, Сочи и Нижне-
вартовска.

"Òâåðñêàÿ" ñòàíåò êàê íîâàÿ

благодаря высоким цокольным
этажам с гигантскими витри-
нами, облицованными полиро-
ванным гранитом. Первона-
чально на верхних уступах ба-
шен по сторонам от проезд-
ной арки были размещены
парные скульптуры юноши и
девушки работы Шварца и Те-
неты.

При возведении домов ис-

пользовался поточно-скорос-
тной метод: все элементы и
детали здания - колонны, меж-
дуэтажные перекрытия, лест-
ничные площадки, перегород-
ки - изготовлялись заводским
путем с последующим монта-
жом на строительной площад-
ке. Данный факт придавал
стройке экспериментальный,
новаторский характер.
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Кот Бегемот

- Легенду, что че-
ловек не может
жить не работая,
придумали те, кто
никогда не рабо-
тал, для тех, кто

работает не переставая.

Страницу подготовил
Лев Кокушкин

Президент РФ Владимир Путин счи-
тает функционирование свободных эко-
номических зон в некоторых регионах
РФ достаточно успешным. Губернатор
Саратовской области Валерий Радаев со-
общил, что на площадке в 280 га, где в
прошлом веке производили вискозу, ре-
гиональные власти под брендом свобод-
ной экономической зоны планируют ор-
ганизовать производство углеродной ни-
ти. "Эта технология компонентов сей-
час очень интересна, и я знаю, что та-
кая задача ставится в масштабах стра-
ны. Для нас  очень важно использова-
ние этой площадки", - отметил Радаев.
"Здесь необходимы усилия с обеих сто-
рон - и со стороны правительства, и со
стороны региона", - сказал Путин.

Кризис, покорив Европу, начал свой
натиск на Восток, сообщили наблюда-
тели из Европейского банка реконструк-
ции и развития. Разгрома российской
экономики прямо у границы не ожида-
ется, но темпы ее роста в этом и следу-
ющем году наверняка упадут. Наступле-
ние, как и ожидалось, идет по двум ос-
новным направлениям - падение цен на
сырье и низкий аппетит к риску у ин-
весторов.

Большинство российских предпри-
ятий готово сокращать зарплаты и пе-
реводить персонал на неполный рабо-
чий день в случае стагнации в экономи-
ке. Данные опросов показывают, что
компании уже начали сокращения. Во
время предыдущего кризиса 2008-2009
г. предприятия в основном уменьшали
выпуск продукции и снижали издержки.

Министерство финансов выиграло
суд у Leramony Associates, которая тре-
бовала признать себя держателем дол-
га "Продинторга" в размере $99,5 млн.
Суд согласился с тем, что компания про-
пустила сроки подачи заявления о тре-
бовании долгов СССР. Ранее ВАС нап-
равил дело на пересмотр из-за фор-
мальных нарушений.

Арбитражный институт торговой па-
латы Стокгольма обязал правительство
России заплатить испанским инвесторам
компенсацию за национализацию компа-
нии "ЮКОС". Размер компенсации не со-
общается. В пресс-релизе указано лишь,
что суд оценил "ЮКОС" на момент наци-
онализации более чем в $60 млрд.

Институт гуманитарного развития
мегаполиса предложил Министерству
труда начать пенсионную реформу с пос-
тепенной отмены досрочных пенсий для
сотрудников вредных производств. Ре-
форма затронет около шести миллио-
нов человек, но позволит уменьшить де-
фицит ПФР на треть. Ранее о частичной
отмене таких пенсий говорил Минфин.

Самолет Ан-2 ("кукурузник"), 20 лет
назад снятый с производства, может
вновь найти применение на местных ави-
алиниях. Для этого Минпромторг пред-
лагает переоснастить существующие
бипланы новыми американскими двига-
телями Honeywell. Ремоторизация Ан-2
будет стоить всего около $800 тыс.

Примерно каждый третий россия-
нин, занятый в экономике, - "чело-
век-невидимка", следует из данных
Росстата: рынок труда растет за
счет теневого сектора. Его работ-
ники заняты низкоквалифициро-
ванным трудом и почти не платят
налогов.

Сокращение занятости в корпора-
тивном секторе и рост в неформаль-
ном - отражение качества бизнес-
климат. Учитывая стоящие перед
страной задачи, это сигнал о нали-
чии серьезной проблемы, считают
эксперты Центра трудовых иссле-
дований ВШЭ. Неформальный сек-
тор не отличается высокой произ-
водительностью труда, высокими за-
работками и педантичной уплатой
налогов, в частности взносов в Пен-
сионный фонд, дефицит которого
становится одной из ключевых проб-
лем экономики. Порядка четверти
работающих по найму либо вообще
не платят взносы в ПФР, либо пла-
тят с опозданием.

Эксперты ВШЭ пошли дальше - на-
писали для правительства РФ два
сценария развития экономики - пло-
хой (он же реалистичный) и очень
плохой. Хорошего варианта нет, пи-

Значительная часть от-
тока капитала из РФ, за-
фиксированного в 2011 г.,
пришлась на банковский
сектор.

Об этом в интервью The
Financial Times заявил гла-
ва российского ЦБ Сергей
Игнатьев. По его подсче-
там, из общей суммы от-
тока в $80 млрд 23 млрд

Долги россиян по кредитным
картам за первую половину го-
да выросли на 36%., что в два
раза больше роста кредитного
рынка в 18%.

Об этом пишет газета "Коммер-
сантъ" со ссылкой на расчеты
аналитиков банка "Тинькофф кре-
дитные системы". Общий объем
выданных по кредитным картам
ссуд превысил 1,5 триллиона руб.

В первой половине 2011 г. тем-
пы роста рынка займов по плас-
тиковым картам составили 26%.
В исследовании отмечается, что
каждый квартал рост ускоряет-
ся. Так, в первом квартале объ-
ем кредитов по картам вырос
на 15%, а во втором - на 18,3%.

В банке "Тинькофф кредитные
системы" прогнозируют, что по
итогам текущего года ссуды по
кредиткам могут вырасти на 70%
против 62-х в прошлом году.

"Íåâèäèìêè" è ýêñïåðòû
шет РБК daily: по первому варианту
при цене на нефть в $100 за бар-
рель и оттоке капитала в $90 млрд
в год ВВП упадет на 2,6% уже в 2013
г., по второму, при нефти по $70 -
$80, - на 5,6%. Сохранить нынешние
темпы роста экономики правитель-
ство сможет только при маловеро-
ятном сценарии постоянного роста
цен на нефть.

По "плохому" сценарию девальва-
ция рубля уже в текущем году сос-
тавит 10%, "очень плохой" сценарий
сопровождается девальвацией на
уровне 20-25%, пишет ВШЭ. Прог-
ноз был ухудшен по сравнению с
началом года: согласно базовому
сценарию ВШЭ, опубликованному в
январе, в 2012 г. рост ВВП снизится
до 3,3%, а затем продолжит замед-
ляться - до 2,1% в 2013 г. и до 2,4%
в 2014 г.

Впрочем, не все эксперты сог-
ласны с выводами ВШЭ. Сейчас эко-
номика развивается по относитель-
но позитивному сценарию, поэтому
цены на нефть, скорее всего, сох-
ранятся на уровне $100 за баррель
в этом году и около $105 в следую-
щем, прогнозирует эксперт Центра
макроэкономического анализа и

краткосрочного прогнозирования
Дмитрий Белоусов. По расчетам
центра, ситуация будет более ста-
бильной, чем ожидают в ВШЭ: рост
ВВП по итогам года составит чуть
меньше 4%, в 2013 г. - 3,5-4%. "Ос-
нований для масштабной девальва-
ции не просматривается, будет не-
большое торможение в росте инвес-
тиций, строительстве и сельскохо-
зяйственном производстве", - пола-
гает Белоусов.

Áàíêè âûâîçÿò âàëþòó
пришлось именно на фи-
нансовый сектор.

Из этих 23 млрд почти
половина - $11 млрд - была
выведена дочерними пред-
приятиями иностранных
банков. Впоследствии
средства из РФ использо-
вались иностранцами для
пополнения своих фондов
в развитых странах, кото-
рые охвачены долговым
кризисом.

По словам Игнатьева, от-
ток капитала является од-
ной из важных проблем
российской экономики.
При этом теоретически ин-
весторы должны охотно

вкладываться в РФ, так как
эта страна развивающая-
ся и, следовательно, мо-
жет обеспечить большую
выгоду от инвестиций, не-
жели развитые государст-
ва.

Чистый отток капитала в
РФ продолжается уже
несколько лет. По офици-
альным данным ЦБ, в 2011
.из страны "утекло"$84,2
млрд (а не 80, как напи-
сано у The Financial Times),
в два с половиной раза
больше, чем годом ранее.
За первую половину это-
го года отток составил
$42,5 млрд. При этом в ию-

не впервые был зафикси-
рован чистый приток в
сумме приблизительно в
пять миллиардов долла-
ров. В Минэкономразви-
тия полагают, что по ито-
гам года отток составит
$15-25 млрд.

Стоит отметить, что влас-
ти не первый раз называ-
ют банки виновниками от-
тока. Так, еще в 2010 г.
премьер-министр Влади-
мир Путин заявлял, что в
условия кризиса иностран-
ные финансовые организа-
ции стимулировали отток.
При этом он подчеркивал,
что власти никаких огра-
ничений на передвижение
капитала во время кризи-
са не вводили.

Группа "Ренова" не намерена продавать свою
долю в ТНК-ВР, заявил  ее владелец  Виктор
Вексельберг. "Ренове" принадлежит 12,5% ак-
ций ТНК-ВР, такая же доля - у Access Industries
Леонарда Блаватника и еще 25% компании
находится в собственности у "Альфа-групп" Ми-
хаила Фридмана. Оставшиеся 50% ценных бу-
маг принадлежат нефтегиганту BP.

Volkswagen берет ценой, АвтоВАЗ - массовос-
тью. Немецкий концерн стал лидером на рос-
сийском авторынке: по выручке он находит-
ся на первом месте. По итогам 2011 г. объем
продаж "Фольксваген Груп Рус" составил 192,1
млрд руб, что на 67% больше предыдущего
периода. Ранее на рынке доминировал Авто-
ВАЗ - и в денежном выражении, и по числу
проданных автомобилей.

×àñòíûå äîëãè ïî êàðòàì ðàñòóò
Эксперты банка указывают, что
такие высокие темпы роста обус-
ловлены активностью банков в
продвижении своих новых про-
дуктов, связанных с кредитны-
ми картами.

Газета "Ведомости" пишет, что
лидером на рынке кредитных
карт остается Сбербанк, которо-
му пользователи "пластика" за-
должали уже 100 млрд руб. Его
доля на рынке составила 19,8%.

Увеличить свою долю на рын-
ке кредитных карт также смогли
ТКС-банк (6,7%), "Связной банк"
(4,8%) и Альфа-банк (3,6%). Преж-
ний лидер рынка, банк "Русский
стандарт", наоборот, уменьшил
свою долю в общей сумме вы-
данных по кредитным картам зай-
мов до 15,1% (на начало года по-
казатель составлял 16,1%). Нем-
ного уступили свои позиции так-
же "ВТБ 24" (доля в 8,4%) и т.д.
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"Ему б в один я месяц доказал,
Какие силы русская земля
В себе таит!"
Граф А.К.Толстой (1817-1875)- "Смерть Иоанна
Грозного"
Борис Годунов (на фото оперный певец Владимир
Маторин)

Вице-спикер Совета
Федерации России Алек-
сандр Торшин предло-
жил внести поправки в
закон "Об оружии": раз-
решить россиянам хра-
нить короткостволь-
ное оружие (боевые пис-
толеты и револьверы)
и использовать его для
самообороны без уго-
ловных последствий.
Снять уголовную от-
ветственность предла-
гается и с лиц, убивших
грабителя на своей
территории.

Соответствующий за-
конопроект будет пред-
ставлен президенту РФ
Владимиру Путину, а в
начале 2013 г. внесен на
рассмотрение Госдумы.

В настоящее время
закон "Об оружии" раз-
решает гражданским
лицам хранить охот-

Ìîé äîì - ìîÿ êðåïîñòü
ничье оружие, травма-
тические пистолеты с
дульной энергией не
более 91 джоуля, газо-
вые пистолеты, пневма-
тическое оружие (с
дульной энергией не
более 25 джоулей), а
также холодное клинко-
вое оружие (охотничье
или имеющее культур-
ную ценность). Боевые
пистолеты и револь-
веры официально раз-
решены представите-
лям "военизированных"
структур (МВД, Генпро-
куратура, Следст-
венный комитет, Воору-
женные силы, ФСБ и
прочие), а также в ка-
честве служебного ору-
жия (только отечест-
венного производства,
с емкостью магазина
не более 10 патронов
и дульной энергией не

более 300 джоулей).
По мнению авторов

доклада, легализация
"короткостволов" для
граждан резко снизит
уровень преступности в
РФ. Бандитам просто
не захочется связы-
ваться с гражданами,
если те смогут дать во-
оруженный отпор. Не
секрет, что идею лега-
лизации боевых писто-
летов и револьверов
поддерживают и мно-
гие россияне. Сторон-
ники декриминализа-
ции "короткостволов"
ставят в пример США
(где "'Кольт' сделал лю-
дей равными"), а также
республики бывшего
Советского Союза. Так,
по данным экспертов,
в Молдавии после ле-
гализации "короткост-
волов" в 1995 г. коли-

чество убийств сущес-
твенно снизилось.

Противники легализа-
ции боевого оружия (ко-
торых не меньше, чем
сторонников), в свою
очередь, уверены, что
такой законопроект для
РФ попросту опасен.
Люди, мол, перепьются
и начнут стрелять во
все стороны. Отчасти
это также справедливо
- достаточно вспомнить
регулярные инциденты с
применением травмати-
ческого оружия при ре-
шении бытовых конф-
ликтов.

"Интерфакс" продолжа-
ет удерживать лидиру-
ющие позиции по цити-
руемости в ведущих за-
рубежных и российских
СМИ среди информ-
агентств, работающих
в РФ.

Таковы результаты ис-
следования по итогам
этого первого полугодия,
полученные на основе
анализа публикаций,
имеющихся в крупней-

шей мировой базе меж-
дународных СМИ Factiva,
а также базе данных
СКАН (Система комплек-
сного анализа новос-
тей).

"Интерфакс" стал лиде-
ром в рейтинге упоми-
наемости трех ведущих
российских информа-
гентств в междуна-
родных СМИ, составлен-
ном на основе анализа
публикаций из архива
Factiva (31000 ведущих
новостных и бизнес-ис-
точников из 200 стран

Ëèäåð ïî öèòèðóåìîñòè
мира).

В категории "Крупней-
шие международные ин-
формагентства" "Интер-
факс" опередил "РИА Но-
вости" и ИТАР-ТАСС по
числу ссылок во всех ис-
точниках.

Согласно архиву
Factiva, в новостных лен-
тах ведущего мирового
агентства Reuters на ан-
глийском языке "Интер-
факс" цитировался 247

раз. С момента послед-
него исследования улуч-
шились позиции ИТАР
ТАСС - 64 упоминания.
"РИА Новости" получило
52 ссылки.

В новостных лентах
Dow Jones на английс-
ком языке, по данным
Fact iva, показатели
агентств выглядят следу-
ющим образом: "Интер-
факс" - 281 упоминание,
РИА Новости - 32, ИТАР-
ТАСС - 6. Агентство
France Presse (AFP) в
первом полугодии

ссылалось на "Интер-
факс" 463 раза, на РИА
Новости - 184 раза, на
ИТАР-ТАСС- 102 раза.

Factiva свидетельствует,
что на "Интерфакс" в пе-
риод с 1 января по 30 ию-
ня с.г. ссылались: испан-
ское агентство EFE - 374
раза (РИА - 39, ИТАР-ТАСС
- 8); итальянское агентс-
тво ANSA - 189 раз (ИТАР-
ТАСС - 103, РИА - 53), ки-
тайское агентство Xinhua
(Xinhua News Agency) -
123 раза (ИТАР-ТАСС - 72,
РИА - 52).

Согласно архиву
Factiva, в "СМИ США" на
английском языке в пер-
вом полугодии 2012 года
"Интерфакс" упоминался
517 раз, РИА Новости -
494 раза, ИТАР-ТАСС -
400 раз.

При этом в "Газетах
США" на "Интерфакс"
ссылались 259 раз, в том
числе в 50 ведущих аме-
риканских печатных из-
даниях - 209 раз. Пока-
затели РИА Новости - 155
(93) раз, ИТАР ТАСС - 190
(73) раз.

"Газеты Европы", сви-
детельствует Factiva, ци-
тировали "Интерфакс" в
первой половине с.г.
2286 раз, РИА "Новости"
- 1580 раз, ИТАР-ТАСС -
536 раз.

В "СМИ Великобрита-
нии", по данным Factiva,
"Интерфакс" упоминался
206 раз, ИТАР-ТАСС - 185

раз, РИА Новости - 179
раз. "Газеты Великобрита-
нии" ссылались на "Интер-
факс" 97 раз ("Ведущие га-
зеты Великобритании" - 44
раза), на ИТАР ТАСС - 128
(25) РИА "Новости" - 85 (34
раза). Аналогичная карти-
на наблюдается и в "СМИ
Германии".

В целях обеспечения
объективности и досто-
верности данных мето-
дика исследования пре-
дусматривала исключе-
ние при анализе собст-
венных информационных
продуктов агентств. Кро-
ме того, из поиска были
исключены блоги и ин-
тернет-ресурсы (как не
относящиеся к категории
СМИ) и дайджест прес-
сы (по причине влияния
на дублирование резуль-
татов поиска).

По общему числу упо-
минаний во всех рос-
сийских СМИ (2338 источ-
ников) в первом полуго-
дии "Интерфакс" занял
первое место - 49 993.
Показатели "РИА Новос-
ти" и ИТАР-ТАСС соста-
вили, соответственно, 46
411 и 23 854 ссылки. Да-
лее следуют: Reuters - 12
057, РБК - 11 123, Прайм
- 8 689, ИА Regnum - 2
706, Росбалт - 2 474.

Äîïàðòèçàíèëèñü
В мае-июне 2010 г. в Приморье

была совершена серия нападений на
милиционеров.

В результате двое сотрудников
правоохранительных органов были убиты и четверо ра-
нены. В нападениях заподозрили банду из нескольких
человек, их искали в лесу с использованием собак, вер-
толетов и бронетехники. 10-11 июня двух бандитов лик-
видировали, а четверых задержали. 2 августа было объ-
явлено об аресте нового фигуранта дела - его считают
соучастником убийства, якобы совершенного "партиза-
нами" в 2009 г.

16 сентября 2011 г. стало известно о завершении след-
ствия по делу "приморских партизан". Им предъявили об-
винения в общей сложности по 30 эпизодам. Видеоза-
пись, в которой фигуранты дела объясняют убийства ми-
лиционеров идеологическими мотивами, была признана
экстремистской. Начало суда над "приморскими партиза-
нами" назначено на 9 июля этого года.

Ñèáèðñêèå ñòðàñòè
Мужское достоинство, обнаруженное следова-

телями на месте преступления, помогло вычис-
лить серийного маньяка.

Орудие преступления стало главной уликой в
уголовном деле по факту изнасилования бере-
менной женщины. В городе Искитиме Новоси-
бирской области следователи разбираются в
весьма неординарном инциденте, произошед-
шем в сауне.

25-летняя администратор бани Светлана С. от-
кусила напавшему на нее под покровом ночи
насильнику мужское достоинство.

Полицейские вычислили хозяина репродуктив-
ного органа довольно быстро, когда 29-летний
Дмитрий Д., истекая кровью, обратился за ме-
дицинской помощью в больницу.

- Я работаю уже четыре года администрато-
ром в сауне, и подобного кошмара мне еще
никогда в жизни не приходилось переживать, -
рассказывает потерпевшая Светлана С. - В ту
ночь посетителей в сауне не было, я уснула за
столом на рабочем месте. Преступник разбил
окно, ворвался в зал и стал бить меня. Его уда-
ры были беспощадными - он пинал ногами по
животу и телу, бил кулаками по лицу, а затем
совершил насильственные действия.

Девушка защищалась изо всех сил. Света бо-
ролась не только за свою жизнь, но и за кроху,
которого уже два месяца носила под сердцем.

Она то приходила в сознание, то снова теря-
ла его от тяжелых ударов маньяка. Понимая,
что сил отбиться у нее не хватит, женщина вдруг
стиснула зубы. Рецидивист завопил от боли. Дер-
жась за рану в области паха, он сорвал укра-
шения с жертвы и бросился бежать.

Девушку, которая уже едва дышала, обнару-
жили пришедшие утром на работу коллеги. Свет-
лану доставили в больницу в бессознательном
состоянии с многочисленными переломами ре-
бер, челюсти, ушибами и гематомами.

- Сохранить ребенка не удалось, - плачет от-
важная пострадавшая. - Полиция быстро нашла
насильника. Я надеюсь все-таки, что результат
моей самозащиты будет ему настоящим нака-
занием помимо тюремного срока.

Из больницы, где врачи были вынуждены ока-
зать Дмитрию медпомощь, его перевели в
СИЗО. В отношении злодея завели уголовное
дело по статьям "Разбой" и "Насильственные
действия сексуального характера".

- Сейчас подозреваемый арестован, ему пре-
дъявлено обвинение, - рассказывает следова-
тель Искитимского межрайонного следственно-
го отдела СКР по Новосибирской области Вла-
дислав Арсибеков. - Свою вину он полностью
признал, но при этом отказывается давать по-
казания.

Как оказалось, за день до нападения на Свет-
лану С. Дмитрий Д. изнасиловал администрато-
ра другой сауны.

Äåøåâàÿ Êóáà
Подмосковные власти до-

говорились о том, что смо-
гут круглый год отправлять
детей отдыхать на Кубу.

Как рассказал председатель
облправительства Андрей Шаров, в ходе встречи губер-
натора Сергея Шойгу с послом Кубы Хуаном Вальдесом
Фигероа выяснилось, что "есть заинтересованность у ку-
бинских товарищей помочь нам с точки зрения органи-
зации круглогодичного отдыха" подмосковных детей на
Кубе.

"Как это ни странно, содержание на Кубе, даже включая
авиаперелет, будет дешевле, чем отдых в Московской об-
ласти, это 100% ", - объяснил глава подмосковного прави-
тельства. Шаров напомнил, что на оздоровление прави-
тельство Подмосковья выделяет 1 миллиард 200 млн руб.
Сотрудничество с кубинцами в плане детского отдыха тем
более интересно, что на Кубе тепло, когда в РФ уже хо-
лодно, отметил также глава областного правительства.
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Работники музея-запо-
ведника "Куликово поле"
ведут раскопки в Туле на
месте, где ранее нахо-
дилась жилая усадьба,
а теперь планируется
строительство частного
дома. Археологи находят
керамические обломки
посуды, детских игру-
шек, курительных тру-

бок, но самой значи-
тельной является наход-
ка ружейного замка, ко-
торый тульские мастера
изготовили примерно в
XVIII-XIX веках. Для древ-
него русского города
этот год юбилейный -
ровно 300 лет назад - в
1712 г. - был основан
знаменитый и леген-
дарный Тульский ору-
жейный завод.

Тогда царь Петр I из-
дал указ об основании
казенной оружейной
фабрики на месте част-
ного предприятия, при-
надлежавшего Никите
Демидову. 300 лет - это
само по себе много, но
традиции и навыки в из-
готовлении огнестрель-
ного оружия в России,
конечно же имеют бо-
лее глубокие корни. Пер-
вые, как тогда говори-
ли, "самопальные" мас-
тера в количестве 30 че-
ловек были поселены в
окрестностях Тулы еще
в 1599 г., при Борисе Го-
дунове. И это было, сов-
ременным языком гово-
ря, оборонзаказ. Масте-
ра-оружейники должны
были поставлять пища-
ли для казенной служ-
бы в обмен на особые
права и привилегии, ко-
торые, в свою очередь,
были отражены в осо-
бой Обельной грамоте.

Юбилейные - ХХХ олимпийские игры в Лон-
доне, уже в разгаре. На них выступают 436
российских спортсменов, среди которых 208
мужчин и 228 женщин.

Для России это 16-ая летняя олимпиада.
Ровно 60 лет назад - в 1952-м г. - в Хель-
синки прошла торжественная церемония от-
крытия 15-летних Олимпийских игр. Они ста-
ли памятными тем, что именно на них сос-
тоялся дебют советских спортсменов на ми-
ровой спортивной арене.

Само по себе это очень любопытно. До
этого руководство страны не считало спор-
тивную арену местом, достойным участия.
Потом было убеждено, что страна, победившая фашизм,
не имеет права проигрывать на спортивных площадках.
Однако в начале 50-х возобладала другая точка зрения:
доказать преимущество социализма именно победами в
спорте. И ставка эта сыграла. Причем на долгие годы.
Объяснений тому несколько. Спорт больших достиже-
ний был для простых советских людей, тем более жите-
лей глубинки, тем, что теперь называется "социальный
лифт". Как еще увидишь мир, заработаешь славу, почет,
и, чего греха таить, деньги.

В 1952-м - никто еще не знал, насколько мы уже силь-
ны в спорте, а в каких видах отстаем. Почему-то думали,

Îëèìïèéñêèé äåáþò ñîñòîÿëñÿ 60 ëåò íàçàä
что победим в соревнованиях по конному
спорту. Кстати, маршал Буденный был наз-
начен Сталиным курировать подготовку к иг-
рам. Непосредственное руководство осущес-
твляли тогдашние лидеры комсомола - Се-
мичастный и Шелепин. Однако советский
всадник занял лишь 47-е место. Еще хуже
вышло с футболом. Легендарная "звездная"
команда лейтенантов из ЦДКА, которая уж
точно должна была победить, проиграла на
ранней стадии турнира. Причем кому... Югос-
лавии. "Стране, отношения с которой были
тогда разорваны. Югославские коммунисты
во главе с маршалом Тито в 52-м ходили у

нас в ранге фашистов", говорит Светенко.
В результате это поражение затмило прочие наши

победы. Команду ЦДКА расформировали, лейтенантов-
футболистов разогнали по дальним гарнизонам. А меж-
ду тем было чем гордиться. В неофициальном команд-
ном зачете сборная СССР набрала одинаковое с аме-
риканцами количество очков - 484. А если считать только
золотые медали, как это теперь принято, то по ним бы
были на втором после США месте. У американцев - 40,
у нас - 22. Российские спортсмены за всю историю
своего участия в летних олимпийских играх завоевали
324 медали.

"Òóëüñêîå ðóæüå ñòðåëüíåò,
âðàã ïðîêëÿòûé ñëåçû ëüåò"
300 лет назад был основан легендарный оружейный завод

Обелять тогда означало
- освобождать от уплаты
налогов и податей.

В 1632 г., при первом
царе из рода Романовых
Михаиле Федоровиче,
голландский купец Анд-
реас Винниус получил
жалованную грамоту на
сооружение близ Тулы
совершенно нового

предприятия - железоде-
лательного завода по
производству не только
пушек, но и боеприпа-
сов - ядер. Спустя 20 лет
еще двое иностранцев -
голландцы Аккема и
Марселиус - построили
у деревни Ченцово,
опять же в предместьях
Тулы, еще один завод
широкого огнестрельно-
го ассортимента. И, на-

конец, в 1695 г. один из
самых знаменитых тог-
да "новых русских" Ни-
кита Демидов основал
свой частный ору-
жейный завод. То есть к
1712 г. сословие тульс-
ких оружейников сос-
тавляло уже около 2000
тысяч человек, не счи-
тая членов их семей.

Кстати, Демидов был
вовсе не в претензии,
что его предприятие пе-
реходит в госуправле-
ние. Он, во-первых, ос-
тавался при своем ком-
мерческом интересе и
даже получал конкурен-
тные преимущества,
поскольку его стратеги-
ческий товар государс-
тво приобретало в обя-
зательном гарантиро-

ванном порядке. Приме-
нение самых передовых
технологий XVIII века
значительно повысило
качество выпускаемого
оружия, и как результат
- в одном из царских
указов тульское оружие
было признано за эта-
лон. В 1720 г. для воору-
жения русской армии

выпускалось 22 тысячи
надежных, легких пе-
хотных и драгунских ру-
жей, пистолетов с крем-
невым замком, а с 1749
г. начато массовое про-
изводство холодного
оружия - клинков, са-
бель, палашей, шпаг.

На вторую половину
XVIII века приходится
расцвет тульского ору-
жейного мастерства. Не-

обычайно возрос спрос
на художественно укра-
шенное тульское оружие
и партикулярные изде-
лия. Уникальное, удиви-
тельное по своему изя-
ществу изобретение ту-
ляков - "алмазная грань"
на металле и множест-
во других секретов от-
делки изделий из метал-
ла и дерева уходят кор-
нями именно в эту эпо-
ху. Уже тогда была из-
вестна поговорка: "Туль-
ское ружье стрельнет,
враг проклятый слезы
льет".

Реконструированный в
XIX веке Тульский ору-
жейный завод стал од-
ним из лучших предпри-
ятий Европы. В 1879 г.
на нем было освоено
производство известной
винтовки системы Бер-
дана с усовершенство-
ванным скользящим зат-
вором. Была организо-
вана образцовая мас-
терская, где создава-
лись собственные моде-
ли стрелкового и охот-
ничьего оружия. В 1902
г. на заводе уже было
полностью налажено
механизированное по-
точное производство
охотничьих ружей. При
производстве велико-
лепного образца стрел-
кового оружия - станко-

вого пулемета системы
Максима была достигну-
та полная взаимозаме-
няемость деталей, чего
не было ни на одной
оружейной фирме мира,
выпускающей эту систе-
му.

В годах Великой оте-
чественной войны, рабо-
тая под девизом "Все
для фронта, все для по-
беды", тульские оружей-
ники выпускали самоза-
рядные винтовки СВТ-
38/40, авиационную пуш-
ку "Швак", револьвер
системы Наган и писто-
лет системы Токарева.
Тогда народ сочинил но-
вую поговорку: "Штык
наш тульский молодец
принес Гитлеру конец!"
1961-1982 гг. завод полу-
чил заказ на выпуск все-
мирно известного авто-
мата Калашникова
(было освоено шесть мо-
дификаций этого авто-
мата); противотанковых
управляемых ракет в
составе комплексов:
"Малютка", "Фагот", "Кон-
курс", подствольного
гранатомета "Костер".
Новое поколение масте-
ров создало свой непов-
торимый стиль, вобрав-
ший в себя все извест-
ные в opyжейном деле
художественные средс-
тва, использующие раз-
личные материалы - зо-
лото, серебро, кость,
перламутр.

Принимая во внима-
ние историческое значе-
ние Тульского оружейно-
го завода как самого
старейшего из ору-
жейных заводов России,
еще в 1920 г. был орга-
низован музей оружия,
где сохранено много
удивительного, интерес-
ного об истории оружей-
ного производства, мас-
терстве в Туле и поис-
тине уникальных образ-
цах вооружения. Основ-
ное производство на
тульских оружейных за-
водах постепенно об-
растало смежными, про-
изводными цехами и
мастерскими уже сугу-
бо мирной направлен-
ности. Самоварными,
скобяными. Отсюда и
знаменитая поговорка:
"В Тулу со своим само-
варом не ездят".

Памятник Петру I стоит перед главным
зданием Тульского оружейного завода

В Тульском музее
оружия: от палицы и

кольчуги до знаменито-
го калашника
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Проблемы, связанные с
миграцией и мигрантами, про-
должают оставаться достаточ-
но острыми. С одной стороны,
экономисты подсчитывают,
где и сколько нам требуется
не слишком дорогих иност-
ранных рабочих рук. С дру-
гой - люди некомфортно се-
бя чувствуют от избытка "гос-
тей", почти не говорящих по-
русски. Как эффективно про-
контролировать законный въ-
езд и пребывание на нашей
территории трудового мигран-
та, принять и обустроить со-
отечественника из-за рубежа,
помочь российскому гражда-
нину быстро и без нервотреп-
ки оформить паспорт, расска-
зал в эксклюзивном интервью
"Российской газете" директор
Федеральной миграционной
службы РФ Константин Ромо-
дановский.

- Константин Олегович,
ваша служба вышла из сос-
тава МВД России и стала
самостоятельной структу-
рой. Связано ли это с ужес-
точением миграционной по-
литики? Известно, что ФМС
уже выдвинула несколько
законодательных инициа-
тив, предлагающих поправ-
ки даже в Уголовный кодекс.

Константин Ромодановс-
кий: То, что Федеральная миг-
рационная служба России
стала самостоятельной струк-
турой, никак не связано с
ужесточением миграционной
политики. Никакого ужесточе-
ния нет и не может быть, тем
более что в этом году утвер-
ждена на заседании Совета
безопасности и затем подпи-
сана президентом России
Концепция миграционной по-
литики до 2025 г. Это первый
такой стратегический доку-
мент, который обозначает на-
ши задачи и цели. Именно для
решения этих весьма масш-
табных задач и потребова-
лось, чтобы наша служба ста-
ла самостоятельным ведомс-
твом.

Другое дело, что мы сей-
час активно занимаемся нор-
мотворческой деятельностью,
вырабатываем новую пози-
цию, в том числе и по усиле-
нию ответственности. Разра-
ботано несколько законопро-
ектов, которые сейчас про-
ходят согласование. Во-пер-
вых, предлагается усиление
мер по отношению к россия-
нам или иностранным граж-
данам за организацию неза-
конной миграции.

- До 10 лет может быть
увеличен срок запрета на
въезд для иностранцев,
серьезно или неоднократно
нарушивших миграционное
законодательство и поэто-
му выдворенных из России,
депортированных или реад-
миссированных. По дейст-

вующему законодательству
пока - 5 лет.

Если они, несмотря на зап-
рет, въедут в нашу страну, то
могут быть привлечены к уго-
ловной ответственности - ли-
шению свободы сроком до 5
лет. Это нововведение. Подоб-
ного положения в УК сейчас
нет. А все сроки наказания к
организаторам незаконной
миграции должны быть уве-
личены до 10 лет лишения
свободы.

Во-вторых, должны быть
изменения и в регистрацион-
ном учете российских граж-
дан. Предлагается введение
нормы жилой площади для
вселения в жилое помещение
и регистрации - 6 м. Это поп-
равки в Жилищный кодекс и
Закон "О праве граждан на

передвижение". Исходя из
этой нормы будет проводить-
ся и работа по регистраци-
онному учету или, как ранее
говорили, прописке. Предло-
жено и ужесточение мер к
собственникам жилых поме-
щений за злостное наруше-
ние миграционного законода-
тельства. За регистрацию по
месту жительства и месту
пребывания большого числа
граждан будут штрафовать на
сумму до 5 тыс руб. Предус-
матривается и введение уго-
ловной ответственности.
Предполагаемые новации ни
в коем случае не коснутся за-
конопослушных граждан.

- Как вы будете контро-
лировать выполнение зако-
нодательства? Ведь к каж-
дому иностранцу полицейс-
кого не приставишь. Да и
полиция теперь совсем дру-
гое ведомство.

-  Насчет полиции: с МВД у
нас налажено теснейшее вза-
имодействие. Мы не имеем

права и не допустим того,
чтобы лучшие наработки сот-
рудничества были утрачены.
Чем формально наши струк-
туры стали дальше, тем оче-
виднее проявляются тенден-
ции к взаимодействию. В том
числе и по контролю за миг-
рантами Вот совсем свежий
пример: в Пензе запущен пи-
лотный проект системы ин-
формационного обмена меж-
ду территориальными органа-
ми ФМС и МВД. Эта система
позволит в том числе и
эффективно контролировать
мигрантов. На электронных
носителях собраны 120 млн
досье на иностранных граж-
дан, их родственников и бли-
жайшее окружение. Есть све-
дения о транспорте, на кото-
ром иностранец въехал в РФ.
Разумеется, имеется полная
информация о взаимоотноше-
ниях мигранта с законом. Вот
вам и контроль: автоматика
уже на границе закроет дос-
туп в РФ любым нарушите-
лям российского законода-
тельства. Достаточно будет
ввести в машину данные че-
ловека, и сразу станет ясно:
он не въездной на ближай-
шее десятилетие.

- Речь идет и о тех инос-
транцах, кто находится в РФ
больше положенного срока?

-  И о таких тоже. ФМС Рос-
сии предлагает законодатель-
но закрепить норму, позво-

информации нужен уголовно-
му розыску для борьбы с
этнической преступностью,
ФСБ, пограничникам, нарко-
полицейским, таможенникам,
даже МИДу. Для этого боль-
ше не потребуются бумаж-
ные запросы, согласования,
прочая бюрократическая во-
локита. Что важно, оператив-
никам уже не надо раскры-
вать коллегам из другого ве-
домства свой интерес, что
снижает возможность утечки
информации. А российским
гражданам чем полезна такая
информационная система?

В банках данных хранятся
более 198 млн учетных запи-
сей, касающихся россиян.
Например, человек потерял
паспорт. Он приходит в отде-
ление полиции и сообщает об
этом. Тут же по базе российс-
ких паспортов устанавлива-
ется, какой паспорт был по-
терян, и в результате намно-
го быстрее оформляется но-
вый документ. А загранпаспорт
можно будет оформить в пер-
спективе за пять дней. После
Пензы мы запустим этот пи-
лотный проект еще в несколь-
ких регионах, а затем расп-
ространим по всей стране.
Кстати, благодаря автомати-
зации и оптимизации будут
меняться в сторону сокраще-
ния сроков регламенты обс-
луживания населения. Даже
уйдут, станут ненужными мно-

языка для тех иностранных
граждан, кто работает в ЖКХ,
торговле и в сфере обслужи-
вания, прошел первое чтение
в Госдуме готовимся ко вто-
рому. Полагаю, что скоро за-
кон заработает. Уверен, что
реализация его не будет
сложной - уже работает сис-
тема тестирования тех, кто по-
лучает гражданство. Тестиро-
вание проходит на платной
основе в учреждениях, кото-
рые находятся в ведении ми-
нобразования. Кстати, боль-
шую роль в организации и ра-
боте курсов обучения русско-
му языку играет Русская пра-
вославная церковь.

- В этом году заканчива-
ется действие госпрог-
раммы "Соотечественники".
Сколько человек вернулось
в РФ?

- Государственная програм-
ма по переселению соотечес-
твенников начата в 2006 го-
ду, сейчас в ней участвует 39
субъектов Российской Феде-
рации. За годы действия прог-
раммы переселились пример-
но 80 тысяч человек. Только
за прошлый год мы приняли
более 32 тысяч человек, на
этот год планы еще более
серьезные. В перспективе го-
товимся принимать более 50
тысяч ежегодно. Действующая
редакция программы действу-
ет до декабря этого года.

- Программа будет про-
должена?

-  Да, сейчас разрабатыва-
ется новая редакция прог-
раммы. Более того, с 2013 го-
да она будет носить бес-
срочный характер. Расширя-
ются каналы вхождения в
Программу соотечественни-
ков, увеличиваются возмож-
ности. Сейчас большая часть
отказов связана с необходи-
мостью получать подтвержде-
ние от работодателя, что пре-
тендента на участие в Прог-
рамме готовы взять на рабо-
ту.

Что важно: мы никого не
уговариваем уезжать в Рос-
сию. У человека всегда оста-
ется выбор - приехать или ос-
таться. Мы честно предупреж-
даем, что будут определенные
трудности, что участники
программы окажутся в тех же
условиях, что и подавляющее
большинство населения РФ.
Да, мы поможем в элемен-
тарном обустройстве, ну а
дальше живите самостоятель-
но. И, может быть, скажу па-
радоксальную вещь: русские,
оставшиеся в республиках
бывшего Союза, последние
носители русской культуры и
языка, через которых наши
государства могут вести куль-
турный обмен, поддерживать
по-настоящему дружеские от-
ношения.

- Часто ли к вам как ди-
ректору ФМС обращаются
за помощью? Ведь бывают
ситуации, когда только ва-

ше личное вмешательство
может помочь человеку?

- Да, такие ситуации, к со-
жалению, бывают. И мне, и
моим заместителям, руково-
дителям различных подразде-
лений приходится решать их
во время проведения личных
приемов граждан. Вот пример:
выясняется, что человеку не-
обоснованно выдан паспорт.
Он его предъявляет по тре-
бованию, но ни по каким ба-
зам данных такого докумен-
та, а значит, и гражданина нет.
На сегодняшний день выяв-
лено более 80 тысяч необос-
нованно выданных паспортов,
к которым ежегодно добав-
ляется порядка 8 -10 тысяч
документов.

- И как вы им помогае-
те?

-  С каждым человеком раз-
бираемся индивидуально. Бо-
лее 30 тыс человек приняты
в российское гражданство,
более 17 тыс предоставлен
статус проживающих в РФ
иностранных граждан либо
лиц без гражданства. Провес-
ти такие мероприятия в от-
ношении остальных лиц дан-
ной категории не представ-
ляется возможным в связи с
отсутствием необходимых
правовых механизмов.

Но это не решение всей
проблемы. Нужно законода-
тельное решение. Начиная с
2009 года ФМС России под-
нимает вопрос о необходи-
мости внесения изменений в
законодательство, направ-
ленных на урегулирование си-
туации. При активном учас-
тии службы были разрабо-
таны соответствующие меры.
Более чем в 50 процентах
случаев это позволило сни-
зить остроту проблемы, пос-
кольку решение было воз-
можно в рамках действующе-
го законодательства.

- Вообще же надо не прос-
то помогать людям, но и не
создавать для них проб-
лемы. В своей работе мы
руководствуемся более чем
800 правовыми актами. Но,
как видно, предстоит еще
немалая нормотворческая
деятельность, чтобы такие
ситуации возникали как
можно реже, а ваш взгляд,
ФМС больше правоохрани-
тельный орган или все-та-
ки экономический?

- Конечно экономический.
Это отражено и в новой Кон-
цепции миграционной поли-
тики, которая предполагает
целый ряд нововведений для
увеличения трудовых ресур-
сов. Так, будут расширены
возможности для желающих
принять гражданство Рос-
сии. Ну и, разумеется, про-
тиводействие незаконной
миграции, важнейшим фак-
тором в эффективной борь-
бе с которой станет разви-
тие информационных техно-
логий.

Íóæíû çàêîíû
ãîñòåïðèèìñòâà

ляющую закрывать въезд на
один год иностранцам, кото-
рые не выехали из РФ до ис-
течения 13 суток со дня окон-
чания срока действия визы
или разрешительного срока
временного пребывания.

Подчеркну, что такое пра-
вило не должно и не будет
применяться к иностранцам,
которые не выехали с терри-
тории России в связи с обс-
тоятельствами непреодолимой
силы - чрезвычайные и неп-
редотвратимые при данных
условиях обстоятельства, ли-
бо явлениями стихийного ха-
рактера, а также в случае не-
обходимости экстренного ле-
чения, тяжелой болезни или
смерти близкого родственни-
ка, проживающего в нашей
стране.

- Как этой информацион-
ной системой сможет вос-
пользоваться полиция и
другие спецслужбы?

- Быстрый, практически
мгновенный доступ к такой

гие функции и действия сот-
рудников.

- В Интернете активно об-
суждается слух, что загран-
паспорт можно будет офор-
мить только по электронной
почте. Так ли это?

- Об этом речи не идет. Мы
не отказываемся от загран-
паспортов старого образца,
и оформлять документы мож-
но будет как лично, принеся
бумажные документы в отде-
ление ФМС, так и по Интер-
нету, через портал госуслуг.
Хотя бы потому, что не каж-
дый наш гражданин имеет
доступ к компьютеру и Ин-
тернету, полный переход на
оформление документов че-
рез Интернет не планирует-
ся.

- Введение экзамена по
русскому языку для мигран-
тов будет подтверждено за-
конодательно?

-  Надеюсь, что будет. За-
кон об обязательном знании
на базовом уровне русского
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Народы России, Укра-
ины и Белоруссии от-
мечали День крещения
Руси. В православном
церковном календаре
28 июля - день памяти
равноапостольного ве-
ликого князя Владими-
ра Красно Солнышко.

Праздничные богос-
лужения прошли в каж-
дом российском храме.
В Туле к празднику от-
крылся памятник свято-
му равноапостольному
князю Владимиру. В
Москве утром начался
праздничный автопро-
бег до Старой Рязани,
древней столицы Ря-
занского княжества. В
Зале церковных собо-
ров Храма Христа Спа-
сителя прошел торжес-
твенный концерт ан-
самблей духовной му-
зыки, коллективов из
России, Белоруссии,
Украины.

Патриарх Московс-
кий и всея Руси Кирилл
возглавил литургию в

Ïðàâîñëàâíûå îòìåòèëè Äåíü êðåùåíèÿ Ðóñè

Киево-Печерской Лав-
ре. Как сказал он в сво-
ей проповеди, святой
князь из язычника стал
христианином, "он из-
менил жизнь всего на-
рода своего, именно че-
рез него вошла в это
языческое племя Божья
истина". По его словам,
народ до сих пор хра-
нит "это мерило ис-
тины", несмотря на то,
что "сегодня входят в
мир различные соб-
лазны, нам говорят, что

Евангелие ложно, что
существуют иные по-
вествования о Христе,
другие истинные Церк-
ви, а не Церковь, иду-
щая от святых апосто-
лов".

В торжествах приня-
ли участие митропо-
литы и архиепископы 13
из 15 православных по-
местных церквей мира.
Вот уже несколько лет
подряд предстоятель
Русской церкви встре-
чает это торжество в

Киеве. Именно здесь,
на берегу Днепра, в 988
году князь Владимир
крестил Русь и объеди-
нил славянские народы
в православной вере. В
Киеве на Владимирс-
кой горке в конце 19-го
века был установлен
памятник Святому рав-
ноапостольному князю.
У монумента на высо-
ком берегу Днепра не-

вольно представляешь
себе все величие под-
вига, который совер-
шил благоверный и
равноапостольный
князь, подчеркнул пат-
риарх Кирилл.

На Украине День кре-
щения Руси не только
на церковном, но и на
государственном уров-
не стали отмечать с
2008 года. В июне 2010

года тогдашний прези-
дент России Дмитрий
Медведев подписал за-
кон, согласно которому
этот день был внесен
и в перечень памятных
дат РФ. А год спустя, в
июле 2011 года, к меж-
государственным тор-
жествам официально
присоединилась и Бе-
лоруссия. Нынешней
праздник во всех трех
государствах был
встречен колокольным
перезвоном. К акции
присоединились более
100 городов постсовет-
ского пространства,
включая такие респуб-
лики бывшего СССР,
как Азербайджан и Ка-
захстан. Благовестный
звон начался в полдень
по местному времени
каждой епархии, и, та-
ким образом, он свое-
образной волной про-
шел по всей каноничес-
кой территории Рус-
ской православной
церкви.

Чудотворной иконе Пресвятой Бо-
городицы "Умиление" из с. Локоть
Брянской области поклонялись в Вар-
не. Икона была торжественно встре-
чена 23 июля в Варненском кафед-
ральном храме-памятнике Успения
Пресвятой Богородицы. Ее принесе-
ние было приурочено к празднику
иконы Божией Матери "Умиление" (23
июля). Божественную Литургию в
честь праздника и принесения чудот-
ворной иконы из России возглавил
митрополит Варненский и Великоп-
реславский Кирилл. Почетным гос-
тем на Литургии был бывший консул
Российской Федерации в Варне
А. Щелкунов. Митрополит Кирилл на-
помнил, что этот образ был назван
преп. Серафимом Саровским "Ико-
ной всех радостей".

Обе святыни - Чудотворной иконе Пресвятой Богородицы "Умиление" из
с. Локоть Брянской области и чудотворная икона Св. Богородицы "Умиление"
из храма Св. Успения Богородичного в Варне связаны многочисленными чуде-
сами и исцелениями

На Соборной площа-
ди Арзамаса были объ-
явлены победители
Третьего международно-
го фестиваля-конкурса
православной и патри-
отической песни "Арза-
масские купола", приу-
роченного к Дню Креще-
ния Руси и празднова-
нию в честь обретения
мощей преподобного
Серафима Саровского.

Организаторами фес-
тиваля выступили Ниже-
городская митрополия,
Благотворительный
фонд преподобного Се-
рафима Саровского и
администрация Арзама-
са. В нынешнем году на
фестиваль было подано
100 заявок, 44 из ко-
торых прошли во вто-
рой этап. Гран-при фес-

Ëàóðåàòîâ èç Àðçàìàñà æäóò â Äèâååâî

тиваля был присужден
жительнице города Ар-
замаса Ирине Ватути-
ной (номинация "соль-
ное пение"). Наградой
для нее станет поездка
в Иерусалим. Лауреаты
и дипломанты фестива-
ля 1 августа будут приг-

лашены в Дивеево на
торжества по случаю
празднования дня обре-
тения мощей преподоб-
ного Серафима Саров-
ского, в котором будет
участвовать Святейший
Патриарх Московский и
Всея Руси Кирилл.

В татарском райцен-
тре Алексеевское вче-
ра начали празднова-
ние сразу трёх дат. По-
мимо официально обоз-
наченного на календа-
ре Дня крещения Руси,
алексеевцы имеют и
ещё два повода: это
юбилейный, десятый
"колокольный фести-
валь", проводимый на
их земле, но главное -
прошло ровно 300 лет
со дня открытия в дан-
ном населённом пунк-
те самого первого в Та-
тарстане православно-
го храма.

По этому поводу в
Алексеевское съеха-
лись не только много-
численные гости из со-
седних городов, феде-
ративных образований
и даже стран. Самое ак-
тивное участие в фес-
тивале принимают мит-
рополит Казанский и Та-
тарский Анастасий и да-
же лично президент
Республики Татарстан

Ïðàçäíèê áîæåñòâåííûõ çâóêîâ

Рустам Минниханов.
Количество непос-

редственных участни-
ков мероприятия - зво-
нарей, исчислению, как
раз, поддаётся. В сво-
ём мастерстве созда-
вать с помощью коло-
колов божественную
музыку соревнуются 29

истинных гениев данно-
го вида искусства. Но
попробовать свои силы
в подаче своей веры
через звук, в принци-
пе, может каждый же-
лающий. Для этого по
всему Алексеевскому
были установлены пе-
реносные звонницы...



3-9 август 201216. ДОСУГ

Судоку

ОТВЕТЫ СУДОКУ 28 НОМЕРА

Aнекдоты

Молодой человек поступает на
службу в пожарную охрану.

- Известно ли Вам, что нести
нашу тяжелую службу могут толь-
ко люди со здоровым сном и чем
дольше, тем лучше? - спрашива-
ет начальник пожарной части.

- Да.
- Приступим к испытаниям.
Проходит 6 часов.
- Новобранец спит, - доклады-

вают начальнику.
Он одобрительно кивает: на чин

рядового уже тянет.
Проходит 12 часов.
- Это уже офицерский чин, -

комментирует руководитель.
Через 18 часов начальник кри-

чит:
- Немедленно будить. На мое

место гад метит!
☺ ☺ ☺

Один 80-летний старик пришел
к врачу на медосмотр.

- Ну, как вы себя чувствуете?
- спрашивает его врач.

- Лучше, чем когда-либо, - бра-
во отвечает старичок, - у меня
18-летняя подруга, она беремен-
на и скоро родится наш ребе-
нок. Ну, что скажете, доктор?

Доктор подумал минутку и го-
ворит:

- Я расскажу вам одну исто-

рию. Знавал я одного человека,
заядлого охотника.

Собрался он однажды на охоту
и по ошибке вместо винтовки взял
с собой зонтик.

И вот идет он по лесу, как вдруг
откуда ни возьмись вылезает ог-
ромный медведь, и прямо на не-
го! Мужик этот не растерялся,
вскинул зонтик, нажал на ручку
и... медведь замертво свалился у
его ног!

- Нуууу, это же невозможно, -
возразил старичок,- наверное,
кто-то другой в это время выстре-
лил.

- Собственно, - сказал доктор,
- к этому я и пытаюсь подвести
наш разговор....

☺ ☺ ☺

Двое парней выбирают пиво.
Подходят к продавщице:

- Два "Козла"!
Продавщица:
- Я вижу! Что брать будете?

☺ ☺ ☺

Муж и жена поругались и не
разговаривают. Через некоторое
время она решила примириться
и говорит:

- Ладно, ладно, не дуйся, мы с
тобой оба виноваты.

Немного помолчала и добави-
ла:

- Особенно ты!
☺ ☺ ☺

Одноклассники. ру
- Зарегистрировался. Нашел

всех наших!
- Нашел Катю. Интересно, она

меня помнит?
- Посмотрел список друзей Ка-

ти. Вряд ли она меня помнит...
- За неделю занес в друзья еще

15 бывших любовниц. Красота!
- Заглянула жена. Пришлось

соврать, что все эти женщины
служили со мной в артиллерии.

- Меня нашли еще 350 чело-
век. Кто все эти люди?

- Меня нашел шеф. Обещал
уволить, если не займусь делом.

- Работать некогда. Ставлю пя-
терки бывшим любовницам.

- Встретился с Катей. Как без-
жалостно время.

- Жить тоже некогда - смотрю
кто поставил пятерки мне.

- Уволился, развелся, перес-
тал бриться и мыться.

- Закодировался, удалил акка-
унт.

- Вернулся к жене и на рабо-
ту.

- Меня пригласили на сайт "В
контакте". Интересно, что это та-
кое?

Страницу подготовила  Светлана Мацагор

О чем расскажут подметки
В конце XIX века швейцарский профессор Гарре разработал весьма

оригинальный метод психологического обследования по... подмет-
кам обуви!

Конечно, можно попытаться контролировать свою походку, но у
большинства людей такой контроль может быть только считанные
минуты, а затем ходьба становится автоматической. И, естествен-
но, особенности походки неизбежно сказываются на обуви - на
том, как она снашивается, пишет lady.ru.

Чтобы выявить общие закономерности этого явления, профес-
сор Гарре долгое время бесплатно работал в обувной мастерской
приемщиком обу-
ви. Он тщательно
осматривал обувь,
сдаваемую в ре-
монт, и изучал
клиентов. Сопос-
тавив свои наблю-
дения, ученый
выявил целый ряд
характерных приз-
наков, которые
позволяют делать
выводы о характе-
ре человека по
подметкам его обуви. Свою методику Гарре назвал скарпологией.

Если подошва и каблук стерты одинаково, то хозяин обуви -
человек энергичный и уравновешенный. Это может быть удачливый
предприниматель, рачительный хозяин, исполнительный служащий
или прекрасная хозяйка.

Если подметка сношена с наружного края, то обувь носил, ско-
рее всего, человек с решительным и прямым характером, быстро
ориентирующийся в пространстве, обстановке, но склонный к пред-
взятым мнениям.

Потертости обуви на внутреннем крае подошвы характерны для
людей физически слабых, но отличающихся развитым умом. Такой
человек постоянно занят своими мыслями и не обращает внима-
ния на происходящее вокруг.

Дыра на подметке под большим пальцем - признак решительного
характера. Хозяин такой обуви ставит перед собой конкретную
цель, для достижения которой не останавливается ни перед чем.
Поэтому он нередко бывает жестким по отношению к окружаю-
щим.

Если подошва износилась посередине, а каблук с внутреннего
края, у ее владельца податливый характер, он не давит на других,
склонен к компромиссу и никому не причиняет зла.

Когда подметка стерта на носке, а каблук - с внешнего края,
обувь принадлежит человеку, который не слишком сосредоточен
на достижении цели, любит мечтать, предпочитает не брать на
себя ответственность.

Специалисты по скарпологим считают, что она полезна в повсед-
невной жизни, поскольку позволяет быстро составить свое предс-
тавление о человеке.

Желаешь узнать о своем характере или характере твоего воз-
любленного? Подошва и каблук, равномерно стоптанные, указыва-
ют на человека уравновешенного, энергичного, на которого можно
рассчитывать в делах. Если такая обувь принадлежит женщине,
значит, эта женщина - верная супруга и превосходная мать.

Если стоптан один внешний край, то перед нами человек иници-
ативы, с упрямой волей, пожалуй, даже искатель приключений.

Но совсем другое дело, если стоптан край внутренний. Для муж-
чин это признак слабости, нерешительности; для женщин - мягкос-
ти и скромности.

С середины ХХ века стала по-
пулярной кабачковая диета. Пок-
лонниками ее являются такие из-
вестные личности, как Катрин Де-
нев, Софи Лорен, Ален Делон,
Маргарет Тэтчер.

Если же вы продержитесь на та-
кой диете месяц, то вы смело мо-
жете рассчитывать на потерю
трех-шести килограммов, а если
в течение недели, то это будет
примерно два-два с половиной ки-
лограмма. Применять такую дие-
ту следует не чаще одного раза в
год.

В течение дня можно употреб-
лять до полутора-двух килограм-
мов кабачков, а приготовленное
из них блюдо следует разделить
на шесть приемов.

Кабачок - оздоровляет и худит
Вот как должно выглядеть ва-

ше примерное меню на день:
Первый завтрак
Тушеные кабачки - 250 г, с ово-

щами - 150 г, стакан зеленого чая.
Второй завтрак: Одно яблоко,

стакан апельсинового сока или
воды.

Обед: Запеченный кабачок -
300г, отварное мясо - 200г, киви
- 1шт., или пара слив, стакан зе-
леного чая.

Полдник: Запеченный кабачок
- 250 г, капустно-морковный са-
лат - 150г, стакан яблочного со-
ка.

Ужин: Чернослив - 100г, или
две-три сливы, стакан яблочного
сока или зеленого чая.

Или можете рассмотреть вто-
рой вариант примерного меню:

Первый завтрак:
Яблочно-капустный салат -

150г, стакан зеленого чая.
Второй завтрак: Запеченный

кабачок - 300г, два мандарина,
стакан томатного сока или воды.

Обед: Кабачок - 200г, тушеный
с рыбой (200 г), киви - 1 шт.,
стакан зеленого чая.

Полдник: Яблоко - 1 шт., изюм
- 100 г, стакан апельсинового со-
ка или воды.

Ужин: Кабачки - 300г, тушеные
с овощами (150г), стакан зеле-
ного чая.
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Пятница, 3 августа  (время болгарское)

Воскресенье, 5 августа

Понедельник, 6 августа

Вторник, 7 августа

Среда, 8 августа

Четверг, 9 августа

Пятница, 3 августа  (время болгарское)

Суббота, 4 августа

Воскресенье, 5 августа

Пятница, 3 августа (время московское)

Воскресенье, 5 августа

Понедельник, 6 августа

Вторник, 7 августа

Среда,  8 августа

Четверг, 9 августа

Понедельник, 6 августа

Вторник, 7 августа

Среда, 8 августа

Четверг, 9 августа

06:15 "Пока все дома" 07:00 Новости 07:10 Ольга Остроумова в
фильме "Мелочи жизни" 08:15 Борис Галкин, Михай Волонтир
в остросюжетном фильме "В зоне особого внимания" 09:50
"Смешарики. ПИН-код" 10:05 "Играй, гармонь любимая!" 10:45
"Слово пастыря" 11:00 Новости (с субтитрами) 11:15 "Смак"
12:00 Премьера. "Эпоха "Пьеха"" 13:00 Новости (с субтитрами)
13:15 "Спасибо, жизнь!". Концерт Эдиты Пьехи 15:00 Премье-
ра. "Афган. Точка невозврата" 16:45 "Хиромант. Линии судеб".
Многосерийный фильм 19:00 Новости (с субтитрами) 19:15 "Хи-
романт. Линии судеб". Продолжение 20:30 "КВН". Премьер-лига
22:00 "Время" 22:25 Премьера. "Елена Исинбаева. Девушка с
шестом" 23:20 Лариса Гузеева, Никита Михалков, Андрей Мяг-
ков в фильме "Жестокий романс" 01:50 Фильм "Комедия давно
минувших дней" 03:10 Фильм "Спорт, спорт, спорт!" 04:35 Фан-
тастическая комедия "Ох, этот ужасный, ужасный телевизор"

06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телеканал "Доброе
утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40 "Контрольная
закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приговор" 13:00 Но-
вости (с субтитрами) 13:20 "Сердце Марии". Многосерийный фильм
14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 15:00 Другие
новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:20
"Смак" 16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом
18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:20
Андрей Малахов в программе "Детектор лжи" 20:10 "Давай поже-
нимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00 "Время"
22:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм 23:30
"Холод. В поисках бессмертия" 00:25 "Наследство". Многосерийный
фильм 01:20 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 02:10 "Давай
поженимся!" 02:55 "Между нами, девочками" 03:30 "Дом образцово-
го содержания". Многосерийный фильм 04:20 "ЖКХ" 05:10 "Сердце
Марии". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
"Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приго-
вор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Сердце Марии". Многосе-
рийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм
15:00 Другие новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с суб-
титрами) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом
Ширвиндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтит-
рами) 19:20 Андрей Малахов в программе "Детектор лжи" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм
23:30 "Маленькие гиганты большого кино" 00:25 "Наследство". Много-
серийный фильм 01:20 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 02:10
"Давай поженимся!" 02:55 "Между нами, девочками" 03:30 "Дом об-
разцового содержания". Многосерийный фильм 04:25 "ЖКХ" 05:10
"Сердце Марии". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро" 10:40
"Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный приго-
вор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Сердце Марии". Многосе-
рийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм
15:00 Другие новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с суб-
титрами) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом
Ширвиндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтит-
рами) 19:20 Андрей Малахов в программе "Детектор лжи" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм
23:30 "К-278. Остаться в живых" 00:25 "Наследство". Многосерийный
фильм 01:25 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 02:10 "Давай по-
женимся!" 03:00 "Между нами, девочками" 03:30 "Дом образцового
содержания". Многосерийный фильм 04:25 "ЖКХ" 05:10 "Сердце Ма-
рии". Многосерийный фильм

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Телека-
нал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе утро"
10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05 "Модный
приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Супертело, супер-
мозг" 14:10 "Обручальное кольцо". Многосерийный фильм 15:00
Другие новости 15:20 "Понять. Простить" 16:00 Новости (с субтитра-
ми) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ" 17:45 "Хочу знать" с Михаилом Шир-
виндтом 18:25 "Между нами, девочками" 19:00 Новости (с субтитра-
ми) 19:20 Андрей Малахов в программе "Детектор лжи" 20:10 "Да-
вай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малаховым 22:00
"Время" 22:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм
23:30 "Апокалипсис 2012. Когда настанет судный день" 00:20 "На-
следство". Многосерийный фильм 01:20 "Пусть говорят" с Андреем
Малаховым 02:10 "Давай поженимся!" 03:00 "Между нами, девочка-
ми" 03:30 "Дом образцового содержания". Многосерийный фильм
04:25 "ЖКХ" 05:10 "Выжить вопреки"

7:00 Первый рейс. Х/ф 8:20 Сам себе режиссер 9:00
Смехопанорама Евгения Петросяна 9:25 Утренняя
почта 10:00 Вести 10:10 Вести-Москва 10:45 Дуэль.
Х/ф 12:15 Мультфильм 12:30 В мире животных 13:00
Вести 13:20 Вести-Москва 13:25 Больше, чем лю-
бовь 14:10 Романтика романса 15:10 Смеяться раз-
решается 16:45 Двенадцатая ночь. Х/ф 18:15 Рус-
ский философ Иван Ильин. Фильм Никиты Михал-
кова 19:00 Вести 19:25 Наследница. Х/ф 22:35 Сюр-
приз. Х/ф 0:15 Те, с которыми я... Александр Збруев
1:10 Искушение. Х/ф 2:30 Смеяться разрешается 3:50
Наследница. Х/ф

06:00 Новости 06:05 "Модный приговор" 07:00 Новости 07:05 Те-
леканал "Доброе утро" 10:00 Новости 10:15 Телеканал "Доброе
утро" 10:40 "Контрольная закупка" 11:05 "Жить здорово!" 12:05
"Модный приговор" 13:00 Новости (с субтитрами) 13:20 "Сердце
Марии". Многосерийный фильм 14:10 "Обручальное кольцо". Мно-
госерийный фильм 15:00 Другие новости 15:20 "Понять. Про-
стить" 16:00 Новости (с субтитрами) 16:20 "Смак" 16:50 "ЖКХ"
17:45 "Хочу знать" с Михаилом Ширвиндтом 18:25 "Между нами,
девочками" 19:00 Новости (с субтитрами) 19:20 "Жди меня" 20:10
"Давай поженимся!" 21:05 "Пусть говорят" с Андреем Малахо-
вым 22:00 "Время" 22:30 "Большая разница" 23:30 Олег Меньши-
ков, Леонид Броневой, Инна Ульянова, Анатолий Равикович в
фильме "Покровские ворота" 01:50 Василий Меркурьев в коме-
дии "На подмостках сцены" 03:15 Николай Крючков в фильме
"Морской характер" 04:50 "ЖКХ" 05:40 "Хочу знать" с Михаилом
Ширвиндтом

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и докто-
ра Ватсона. Смертельная схватка. Х/ф 12:10 Мультфильм 12:30
Партитуры не горят 13:00 Вести 13:30 Вести-Москва 13:50 С
новым домом! 14:25 О самом главном 15:00 Люблю, не могу!
15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продол-
жение (227 серия) 17:10 Институт благородных девиц (120 се-
рия) 17:55 Academia. Томмасо Каларко. "Будущие квантовые
технологии" 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Звездные
вдовы 20:15 Прямой эфир 21:00 "Юрмала". Фестиваль юморис-
тических программ 22:35 С приветом, Козаностра. Х/ф 0:15
"Запомни этот миг...". Вечер-посвящение Микаэлу Таривердие-
ву 1:10 Детективное агентство "Иван да Марья". Дело о про-
павших девушках 1:55 Звездные вдовы 2:45 Ефросинья. Про-
должение (227 серия) 3:30 Институт благородных девиц (120
серия) 4:15 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ватсона.
Смертельная схватка. Х/ф 5:25 "Юрмала". Фестиваль юморис-
тических программ

07.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 08.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ЦЕНА
ПОБЕДЫ" Т 10.00 Русский сериал "КРОТ-2". 10-я серия С 11.00
Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 2-я серия С 12.00 Ин-
формационно-аналитическая программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с
Владимиром Кара-Мурзой Т 13.00 "2012" Т 14.00 Художествен-
ный фильм "БАЛАМУТ". После окончания смотрите мультфиль-
мы Ф 16.00 Русский сериал "КРОТ-2". 11-я серия С 17.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 5-я серия С
19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 20.00 "КЛИНЧ" Т 21.00 "СКАНЕР" Т
22.00 Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 3-я серия С 23.00
"СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Художественный фильм "КОМЕТА".
После окончания смотрите короткометражный фильм "Эй, на
линкоре" Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал
"КРОТ-2". 11-я серия С 04.00 Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ
ГОРЫ". 3-я серия С 05.00 "КЛИНЧ" Т 06.00 Русский сериал "СТИ-
ЛЕТ-2". 5-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Рус-
ский сериал "КРОТ-2". 11-я серия С 11.00 Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ
ГОРЫ". 3-я серия С 12.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА НЕДЕЛЮ" И 12.30 Авторская
программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНС-
КАЯ АРМИЯ" Т 13.00 "СКАНЕР" Т 14.00 Художественный фильм "КОМЕТА".
После окончания смотрите короткометражный фильм "Эй, на линкоре"
Ф 16.00 Русский сериал "КРОТ-2". 12-я серия (заключительная) С 17.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 6-я серия С
19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ПОЛ-
НЫЙ АЛЬБАЦ" Т 21.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т 22.00 Русский сериал "СТРЕ-
ЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 4-я серия (заключительная) С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ"
И 00.00 Художественный фильм "ЗАПАСНОЙ АЭРОДРОМ" Ф 02.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "КРОТ-2". 12-я серия (заключи-
тельная) С 04.00 Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 4-я серия (зак-
лючительная) С 05.00 "ПОЛНЫЙ АЛЬБАЦ" Т 06.00 Русский сериал "СТИ-
ЛЕТ-2". 6-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00
"МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И
10.00 Русский сериал "КРОТ-2". 12-я серия (заключительная) С 11.00
Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 4-я серия (заключитель-
ная) С 12.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И 13.00 "БОЛЬШОЙ ДОЗОР" Т
14.00 Художественный фильм "ЗАПАСНОЙ АЭРОДРОМ" Ф 16.00
Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 1-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ
МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 7-я серия С 19.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "ИЩЕМ
ВЫХОД" Т 21.00 "В КРУГЕ СВЕТА" Т 22.00 Русский сериал "ПЯТАЯ
ГРУППА КРОВИ". 1-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00
Художественный фильм "ПРИВАЛОВСКИЕ МИЛЛИОНЫ". 1-я серия.
После окончания смотрите короткометражный фильм "Фа минор"
Ф 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "ОЧАРОВА-
НИЕ ЗЛА". 1-я серия С 04.00 Русский сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРО-
ВИ". 1-я серия С 05.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т 06.00 Русский сериал
"СТИЛЕТ-2". 7-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬ-
ТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 Рус-
ский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 1-я серия С 11.00 Русский сериал
"ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 1-я серия С 12.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 13.00 "В
КРУГЕ СВЕТА" Т 14.00 Художественный фильм "ПРИВАЛОВСКИЕ МИЛ-
ЛИОНЫ". 1-я серия. После окончания смотрите короткометражный фильм
"Фа минор" Ф 16.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 2-я серия С
17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 8-я серия
С 19.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00
"КЕЙС" Т 21.00 "СВОИМИ ГЛАЗАМИ" Т 22.00 Русский сериал "ПЯТАЯ
ГРУППА КРОВИ". 2-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 Художе-
ственный фильм "ПРИВАЛОВСКИЕ МИЛЛИОНЫ". 2-я серия. После окон-
чания смотрите короткометражный фильм "Родительский день" Ф 02.00
"ОСОБОЕ МНЕНИЕ" И 03.00 Русский сериал "ОЧАРОВАНИЕ ЗЛА". 2-я
серия С 04.00 Русский сериал "ПЯТАЯ ГРУППА КРОВИ". 2-я серия С
05.00 "КЕЙС" Т 06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 8-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И
08.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕ-
РИКИ" И 10.00 Русский сериал "КРОТ-2". 9-я серия С 11.00
Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 1-я серия С 12.00 "СВО-
ИМИ ГЛАЗАМИ" Т 13.00 "КЕЙС" Т 14.00 Художественный фильм
"БЕДА". После окончания смотрите мультфильмы Ф 16.00 Рус-
ский сериал "КРОТ-2". 10-я серия С 17.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ"
И 18.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 2-я серия С 19.00 "ОСО-
БОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 20.00 "2012" Т
21.00 "ВСЁ ТАК" Т 22.00 Русский сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ".
2-я серия С 23.00 "СЕЙЧАС В МИРЕ" И 00.00 "ГЕРМАНИЯ ЗА
НЕДЕЛЮ" И 00.30 Информационно-развлекательная програм-
ма "АРТ-НАВИГАТОР" Т 01.00 "2012" Т 02.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ"
И 03.00 Русский сериал "КРОТ-2". 10-я серия С 04.00 Русский
сериал "СТРЕЛЯЮЩИЕ ГОРЫ". 2-я серия С 05.00 "ВСЁ ТАК" Т
06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 2-я серия С

07.00 "ОСОБОЕ МНЕНИЕ", "ЭКОНОМИЧЕСКИЕ НОВОСТИ" И 08.00 "МУЛЬТ-
ФИЛЬМЫ" Ф 09.00 "ВЕЧЕРНИЕ НОВОСТИ ИЗ АМЕРИКИ" И 10.00 "КЛИНЧ" Т
11.00 Сериал выходного дня "СЫЩИК САМОВАРОВ. ФИНАЛ". 1-я серия С
12.00 Сериал выходного дня "СЫЩИК САМОВАРОВ. ФИНАЛ". 2-я серия (зак-
лючительная) С 13.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т 14.00
Снято в СССР. "И СНОВА УТРО" Ф 15.30 Программа "ЖИВОЕ СЛОВО" Т 16.00
Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ. АГЕНТСТВО "ЭЛИТА". 1-я
часть С 17.00 Авторская программа Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ
ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т 17.30 "ЭХО НЕДЕЛИ" Т 18.00 Русский
сериал "СТИЛЕТ-2". 3-я серия С 19.00 "КОД ДОСТУПА" Т 20.00 "ЦЕНА ПОБЕДЫ"
Т 21.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 1-я серия С
22.00 "ИЗРАИЛЬ ЗА НЕДЕЛЮ" И 23.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ
С МОЛОКОМ". 2-я серия С 00.00 Художественный фильм "БАЛАМУТ". После
окончания смотрите мультфильмы для взрослых Ф 02.00 Авторская програм-
ма Виктора Топаллера "АМЕРИКАНСКИЙ ЛИКБЕЗ. АМЕРИКАНСКАЯ АРМИЯ" Т
02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ ВЗРОСЛЫХ" Ф 03.00 Сериал выходного дня "ГО-
РЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ. АГЕНТСТВО "ЭЛИТА". 1-я часть С 04.00 Снято в СССР.
"И СНОВА УТРО". После окончания смотрите короткометражный фильм "Объез-
дчик" Ф 06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 3-я серия С

07.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 08.00 Детский художественный фильм "РЕБЯ-
ЧИЙ ПАТРУЛЬ" Ф 09.00 "МУЛЬТФИЛЬМЫ" Ф 10.00 "ИЩЕМ ВЫХОД" Т
11.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 1-я се-
рия С 12.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 2-
я серия С 13.00 "СТРАНА И ЛЮДИ" Т 14.00 Снято в СССР. "ОТЦЫ И
ДЕТИ" Ф 16.00 Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ. АГЕН-
ТСТВО "ЭЛИТА". 2-я часть С 17.00 Информационно-развлекательная
программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 17.30 "ГЛОБАЛ 3000" Т 18.00 Русский се-
риал "СТИЛЕТ-2". 4-я серия С 19.00 "БЕЗ ДУРАКОВ" Т 20.00 Информаци-
онно-аналитическая программа "ГРАНИ НЕДЕЛИ" с Владимиром Кара-
Мурзой Т 21.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛО-
КОМ". 3-я серия С 22.00 "В НЬЮ-ЙОРКЕ С ВИКТОРОМ ТОПАЛЛЕРОМ" Т
23.00 Сериал выходного дня "ПЕРЕДЕЛ. КРОВЬ С МОЛОКОМ". 4-я се-
рия С 00.00 Художественный фильм "ЧИЧА". После окончания смотрите
короткометражный фильм "Практикант" Ф 02.00 Информационно-раз-
влекательная программа "АРТ-НАВИГАТОР" Т 02.30 "МУЛЬТФИЛЬМЫ ДЛЯ
ВЗРОСЛЫХ" Ф 03.00 Сериал выходного дня "ГОРЫНЫЧ И ВИКТОРИЯ.
АГЕНТСТВО "ЭЛИТА". 2-я часть С 04.00 Снято в СССР. "ОТЦЫ И ДЕТИ"
Ф 06.00 Русский сериал "СТИЛЕТ-2". 4-я серия С

RТVI РТР

06:10 "Анатолий Карпов. Все ходы записаны" 07:00 Новости 07:10
Комедия "Теща" 08:15 Детектив "Свидетельство о бедности" 09:25
"Служу Отчизне!" 09:50 "Смешарики. ПИН-код" 10:05 "Здоровье" 11:00
Новости (с субтитрами) 11:10 "Непутевые заметки" с Дмитрием
Крыловым 11:30 "Пока все дома" 12:30 "Фазенда" 13:00 Новости (с
субтитрами)   13:15 Анна Самохина, Валентин Гафт, Борис Щерба-
ков в остросюжетном фильме "Воры в законе" 14:45 "КВН". Пре-
мьер-лига 16:10 "Боже, какой пустяк!". Концерт Александра Ивано-
ва и группы "Рондо" 17:45 "Елена Исинбаева. Девушка с шестом"
18:40 Богдан Ступка в фильме "Куплю друга" 20:10 Нонна Мордю-
кова, Светлана Крючкова, Юрий Богатырев в фильме "Родня" 22:00
"Время" 22:20 Софико Чиаурели, Леонид Куравлев, Сергей Юрский
в комедии "Ищите женщину" 01:00 Александр Носик, Алексей Крав-
ченко в фильме "Цветы от победителей" 02:40 Борис Андреев в
фильме "Дети Ванюшина" 04:10 "Татьяна Васильева. Я умею дер-
жать удар" 05:15 "Сердце Марии". Многосерийный фильм

7:00 Вести 7:15 Вести-Москва 7:25 Шутить изволи-
те? Х/ф 8:45 Мультфильм 9:00 Субботник 9:30 Обык-
новенный концерт с Эдуардом Эфировым 10:00 Ве-
сти 10:10 Вести-Москва 10:20 С приветом, Козанос-
тра. Х/ф 11:55 Мультфильм 12:15 Эдита Пьеха 13:00
Вести 13:20 Вести-Москва 13:25 Вся Россия 13:40
Честный детектив 14:10 Линия жизни. Игорь Бриль
15:05 Чужая родня. Х/ф 16:40 Субботний вечер 18:15
"Исторические хроники" с Николаем Сванидзе. 1975.
Элем Климов 19:00 Вести 19:25 Ящик Пандоры. Х/ф
22:35 Дуэль. Х/ф 0:10 Сайд-степ. Х/ф 2:00 Суббот-
ний вечер 3:35 Ящик Пандоры. Х/ф

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора
Ватсона. Охота на тигра. Х/ф 12:10 Мультфильмы 12:30 Атланты. В
поисках истины. Климат и ход истории 13:00 Вести 13:30 Вести-Мос-
ква 13:50 С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00 Люблю, не
могу! 15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продол-
жение (228 серия) 17:10 Институт благородных девиц (121 серия) 17:55
Academia. Спецкурс "Мастер и Маргарита". Читает Мариэтта Чудако-
ва. 1-я лекция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Свидетели. Гали-
на Вишневская. Роман со славой. Фильм 1-й 20:15 Прямой эфир
21:00 Самара (1 серия) 21:45 Тайны следствия-9. Гибельный код 23:20
Неоконченная война Анатолия Папанова 0:05 Новости культуры 0:30
Золотой век Таганки. "Добрый человек из Сезуана" 1:10 Детективное
агентство "Иван да Марья". Дело о страстях человеческих. 1-я серия
1:55 Свидетели. Галина Вишневская. Роман со славой. Фильм 1-й
2:45 Ефросинья. Продолжение (228 серия) 3:30 Институт благородных
девиц (121 серия) 4:15 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ват-
сона. Охота на тигра. Х/ф 5:30 Золотой век Таганки. "Добрый человек
из Сезуана" 6:10 Неоконченная война Анатолия Папанова

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ват-
сона. Собака Баскервилей. Х/ф. 1-я серия 12:20 Мультфильм 12:30 Ат-
ланты. В поисках истины. Коллайдер - почему его боятся? 13:00 Вести
13:30 Вести-Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00
Люблю, не могу! 15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья.
Продолжение (229 серия) 17:10 Институт благородных девиц (122 се-
рия) 17:55 Academia. Спецкурс "Мастер и Маргарита". Читает Мариэтта
Чудакова. 2-я лекция 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести 19:30 Свидетели.
Галина Вишневская. Роман со славой. Фильм 2-й 20:15 Прямой эфир
21:00 Самара (2 серия) 21:45 Тайны следствия-9. Чистосердечное при-
знание 23:20 Между драмой и комедией. Ян Арлазоров 0:05 Новости
культуры 0:30 Золотой век Таганки. "Павшие и живые" 1:10 Детективное
агентство "Иван да Марья". Дело о страстях человеческих. 2-я серия
1:55 Свидетели. Галина Вишневская. Роман со славой. Фильм 2-й 2:45
Ефросинья. Продолжение (229 серия) 3:30 Институт благородных девиц
(122 серия) 4:15 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ватсона.
Собака Баскервилей. Х/ф 5:30 Золотой век Таганки. "Павшие и живые"
6:10 Между драмой и комедией. Ян Арлазоров

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора
Ватсона. Собака Баскервилей. Х/ф. 2-я серия 12:20 Мультфильм 12:30
Атланты. В поисках истины. Нанотехнологии - процветание или ги-
бель? 13:00 Вести 13:30 Вести-Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О
самом главном 15:00 Люблю, не могу! 15:45 Новости культуры 16:00
Вести 16:25 Ефросинья. Продолжение (230 серия) 17:10 Институт
благородных девиц (123 серия) 17:55 Academia. Спецкурс "Мастер и
Маргарита". Читает Андрей Кураев 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести
19:30 Битва за "Салют". Космический детектив 20:15 Прямой эфир
21:00 Самара (3 серия) 21:45 Тайны следствия-9. Семейные ценности
23:20 Запах Родины 0:05 Новости культуры 0:30 Золотой век Таганки.
"Жизнь Галилея" 1:10 Детективное агентство "Иван да Марья". Дело
о параллельных мирах. 1-я серия 1:55 Битва за "Салют". Космичес-
кий детектив 2:45 Ефросинья. Продолжение (230 серия) 3:30 Инсти-
тут благородных девиц (123 серия) 4:15 Приключения Шерлока Хол-
мса и доктора Ватсона. Собака Баскервилей. Х/ф. 2-я серия 5:30
Золотой век Таганки. "Жизнь Галилея" 6:10 Запах Родины

7:00 Утро России 11:00 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ватсона. Со-
кровища Агры. Х/ф. 1-я серия 12:20 Мультфильм 12:30 Атланты. В поисках исти-
ны. Будущее Земли - гибель или новое рождение? 13:00 Вести 13:30 Вести-
Москва 13:50 С новым домом! 14:25 О самом главном 15:00 Люблю, не могу!
15:45 Новости культуры 16:00 Вести 16:25 Ефросинья. Продолжение (231 серия)
17:10 Институт благородных девиц (124 серия) 17:55 Academia. Спецкурс "Мас-
тер и Маргарита". Читает Александр Ужанков 18:40 Вести-Москва 19:00 Вести
19:30 Золото инков 20:15 Прямой эфир 21:00 Самара (4 серия) 21:45 Тайны
следствия-9. Шесть миллионов свидетелей 23:20 Битва титанов. Суперсерия-72
0:05 Новости культуры 0:30 Золотой век Таганки. "Послушайте" 1:10 Детективное
агентство "Иван да Марья". Дело о параллельных мирах. 2-я серия 1:55 Золото
инков 2:45 Ефросинья. Продолжение (231 серия) 3:30 Институт благородных
девиц (124 серия) 4:15 Приключения Шерлока Холмса и доктора Ватсона. Со-
кровища Агры. Х/ф. 1-я серия 5:30 Золотой век Таганки. "Послушайте" 6:10 Бит-
ва титанов. Суперсерия-72

Канал 1

Суббота, 4 августаСуббота, 4 августа

ЗА ДОП. ИНФОРМАЦИЯ: http://www.1tvrus.com;
http://www.rutv.ru
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Они богаты, молоды, красивы и
пришли с Востока. Русские стилис-
тки, модели и журналистки покоря-
ют вершины индустрии моды бла-
годаря миллиардам своих мужей и
отцов-олигархов, пишет Анналия Ве-
неция в итальянском еженедельнике
Panorama.

"Белая кожа, потому что это выс-
ший шик, высоченные каблуки - же-
лательно Louboutin, ограниченная
серия, - и многочисленные ассис-
тенты, чтобы каждый час менять
платья. Русские Ульяна Сергеенко
и Елена Перминова приехали в
Grand Hotel Timeo в Таормина на
показ коллекции Dolcee Gabbana
как две дивы из прошлого: элеган-
тные, стильные, с персональным фо-
тографом, который должен увеко-
вечивать каждую их позу и обнов-
лять блог, - пишет издание. - И ни-
каких комплексов в отношении спе-
циальных приглашенных - Скарлетт
Йохансон, Моники Беллуччи и Лет-
ции Каста".

Ðîññèÿ: íàñòóïëåíèå öàðåâåí
"Давно в прошлом времена, ког-

да "русский" был синонимом "дере-
венщины", - говорит Татьяна Суче-
ва, глава Societа Italia, компании,
которая оказывает содействие рос-
сийским байерам модной одежды
в Италии. "С деньгами можно ку-
пить себе и класс, и доброжелатель-
ные партеры на модных показах", -
говорит она, имея в виду парижс-
кое дефиле Ульяны Сергеенко - но-

вой стилистки, которой аплодиро-
вали журналистки Сьюзи Менкес и
Карин Руатфель. При этом Сучева
отметила, что Ульяна Сергеенко -
жена страхового магната Данила
Хачатурова, занимающего 634-е
место в классификации Forbes с 2
млрд долларов.

"Модель Елена Перминова, не-
веста с шестилетним стажем маг-
ната Александра Лебедева (1075-й
по рейтингу Forbes), стала иконой
моды, и в Лондоне, где она живет,
ей удалось слегка подвинуть более
знаменитую Дашу Жукову, подругу
Романа Абрамовича. Поговаривают,
что в 16 лет она позировала для
журнала Playboy и что у нее были

проблемы с законом (распростра-
нение наркотиков), но ее жених все
уладил", - пишет автор статьи.

"К числу новых принцессок рос-
сийской моды можно отнести Ми-
рославу Дума - дочь бывшего ми-
нистра Василия Думы: она стилист
Harpers Bazaar, за ее оригинальной
манерой одеваться внимательно
следят в мире моды. Она выпуск-
ница факультета журналистики МГУ,
ее муж - Алексей Михеев, богатый
бизнесмен, но хозяин в доме все
же отец, по слухам, имеющий отно-
шение к "русской мафии", - утверж-
дает журналистка. - Дочь Миросла-
ва в последние месяцы пытается за-
ниматься благотворительностью,

создав два общества: "Защити ме-
ня" и "Планета мира".

"Но самыми настоящими открыти-
ями в мире стиля стали Аня Зюро-
ва и Вика Газинская. Первая стала
фешн-редактором журнала Tatler
Russia, вторая, по словам Сучевой,
истинный талант в российской мо-
де. Она уже создала свою линию
одежда для Colette, ее платья стоят
от 3 тыс долларов и больше. Если
бы у нее были деньги остальных,
кто знает, каких бы высот она дос-
тигла", - пишет автор статьи.

Äëÿ Ìàäîííû â Ìîñêâå çàêðîþò
öåëûé ýòàæ ãîñòèíèöû

7 августа зап-
ланирован ее
концерт в Мос-
кве в рамках
мирового турне.
Поп-королева
потребовала
снять для себя
и своих детей
целый этаж
люксов в самом
дорогом отеле
столицы. Певи-
ца будет жить в
номере за пол-
миллиона. Мадонна давно славится не только
самыми провокационными шоу, но и жесткими
требованиями и щепетильным отношением к рай-
деру. В свои гримерные она просит ставить бу-
кеты из живых роз. Цветы, в свою очередь, дол-
жны быть обязательно светло-розовыми и опре-
деленной длины. Певица попросила у организа-
торов сразу несколько самых дорогих люксов в
отеле в центре города. Любоваться видом на
Красную площадь звезда и ее семья будут из
круглосуточно находящихся под охраной номе-
ров. В нашумевший тур артистка взяла самое
дорогое, что у нее есть, - своих детей.

Помимо проживания в условиях президенс-
кого класса артистка требует, чтобы во время
грандиозного перфоманса Лурдес, Рокко, Да-
вид и Мерси, сопровождающие знаменитую ма-
му по всему миру, находились в специальной
ложе. Места для любимых малышей должны быть
обустроены не хуже знаменитых люксов.

Â õîêêåé èãðàþò íàñîòÿùèå áàíêèðû
Президент страны Владимир Путин предло-

жил ввести общие правила для покупки игро-
ков российскими футбольными и хоккейными клу-
бами.

Путин рассказал, что, после того как поручил
"Роснефти" взяться за ЦСКА и за хоккейную сбор-
ную, весь "хоккейный мир застонал".

- Они так рьяно взялись восстанавливать
ЦСКА, - пояснил Путин. - Платят игрокам столь-
ко, сколько в НХЛ в Канаде не платят! Обруши-
ли весь рынок! Ко мне уже все пришли: вы мо-
жете их угомонить или нет?! С ума сошли с

этим ЦСКА! Это неправильно! Должны быть ка-
кие-то общие правила.

Проблему гонораров спортсменов поднял на
встрече с президентом и глава Северной Осе-
тии Таймураз Мамсуров.

- Один Это'О в "Анжи" стоит столько, сколько
стоят все футболисты "Алании" и "Волги", - по-
жаловался он. - Вот две команды вместе, годо-
вой бюджет - это как один Это'О.

- С ума сходят там с этими оплатами! - согла-
сился президент.

Мамсуров также рассказал Путину, что фут-
больный клуб "Алания" будет поддерживать "Рус-
Гидро".

- Это не будет такое тупое финансирование

клуба, - сказал он. - Чтобы этого не было, чтобы
там деньги не воровали, нужно, чтобы "РусГид-
ро" стало акционером, чтобы собственность на
них переписывали. Тогда они будут за этим сле-
дить, тогда они будут этим дорожить и считать
каждую копеечку. А когда просто отдали кому-
то на разграбление, ну и начинается: много,
мало.

Þáèëåé îáîøåëñÿ Ëåïñó
â 1,5 ìèëèîíîâ äîëëàðîâ

Специально для торжества на территории
спортивного комплекса "Лужники" был постро-
ен огромный шатер со сценой и видом на Мос-
ква-реку, сообщает L!fe-news.

Охране мероприятия мог позавидовать любой
банкет, ведь известно, что юбиляр водит друж-
бу с людьми разного уровня, не желающими
попадать под прицелы камер.

За увеселительную часть торжества звездно-
му имениннику платить даже не пришлось. Ведь

на сцену в этот вечер поднимались сплошь его
известные друзья, вот только исполнить все пес-
ни из репертуара по требованию они так и не
смогли.Юбилей для Лепса поводом не только
для шумной вечеринки на триста гостей, но и
основанием для того, чтобы вспомнить вкус ал-

коголя. Ведь именно в этот день заканчивался
спор с другом на миллион долларов, условием
которого было "ни капли в рот".

- Поднимем бокалы за Гришу! Сегодня и ему
наконец-то можно, - обращался к гостям друг
именинника Валерий Меладзе.

Столы ломились от закусок из морепродуктов
- крабы, мидии, лангусты, черная и красная ик-
ра, рядом с шатром была организована кухня,
на которой правил лично заказанный юбиля-
ром шеф-повар.

На празднование к Лепсу прибыли гости со всех
уголков земного шара - от Италии до Америки. Не
раз в зале звучали тосты за супругу Лепса Анну,
которая вот уже двенадцать лет рядом с ним.
Вместе супруги воспитывают троих детей.

Завершал вечер фейерверк, который стал по-
дарком не только для гостей, но и для прохо-
жих на набережной столицы.

Не могли обойти вни-
манием своего колле-
гу и давнего прияте-
ля и Алла Пугачева с
Максимом Галкиным.
Вот только задержи-
ваться на плотный
ужин супруги не ста-
ли. Они преподнесли
юбиляру коллекцион-
ное издание Библии,
выпили несколько
бокалов вина и уда-
лились с праздника.
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Международният музика-
лен фестивал на страни-
те от Азиатско-тихооке-
анския регион в Красно-
ярск, който за първи път
бе организиран през 90-те
години на миналия век, има-
ше само две издания пре-
ди да бъде прекратен по-
ради сложните за страна-
та времена. И ето че сега
- след 17 години, бе възро-
ден. На третото издание
(29 юни-4 юли) тази годи-
на се събраха 500 участ-
ници от 19 страни - музи-
канти, певци, диригенти,
танцови, музикални и те-
атрални състави, художни-
ци. Фестивалът е в пъл-
ния смисъл на думата от-
крит - празниците на из-
куството са не само в за-
лите, но и по площадите
на целия град.

Възраждането на фести-
вала бе наистина ярко и
незабравимо - в Красноярск
пристигна звезда от све-
товна величина - цигулар-
ката Ванеса Мей. Тя свири
безплатно пред 15-хиляд-
на публика на централния
площад "Мир" в града. За
час и половина Ванеса Мей
изпълни повече от десет
класически и съвременни
композиции, бурно аплоди-

Âàíåñà Ìåé ñå ãîòâè
çà ïèñòèòå íà Ñî÷è

Ванеса Мей е родена в Сингапур на 27 ок-
томври 1978 г. (в един ден с Николо Пагани-
ни), но когато е на четири години заминава с
майка си за Великобритания, където започва
да се занимава с музика под влияние и по
настояване на втория си баща - юриста Гре-
ъм Никълсън. Завършва Кралския колеж по
музика в Лондон. Световният дебют на Ване-
са е на фестивал в Германия през 1988 г. На
13 години тя записва три албума с класичес-
ка музика. Днес знаменитата цигуларка вече
е продала 10 милиона албума, има над 40
международни платинени награди, гастроли-
рала е в повече от 100 страни.

Знаменитата цигуларка предизвика възторга на
възродения фестивал в Красноярск

кова успешни музикални го-
дини и това предизвикателс-
тво ми харесва. Мисля, че
то ще ми помогне по новому
да осъзная любовта и ува-
жението си към музиката.

- Обещахте да направи-
те двегодишна пауза в му-
зикалната си кариера за-
ради спортната. Така ли е?

- Имах такова намерение
през миналата година, за да
се фокусирам на трениров-
ките по ски. Но се оказах

трудно да намеря добър и
порядъчен треньор. Но то-
ва лято започвам сериозна
подготовка за квалификаци-
ите в Сочи-2014.

- Има ли някакъв пара-
лел между цигулката и
ските?

- И при едното, и при дру-
гото занимание техниката е
от първостепенно значение.
Но нищо и никой не може
да победи онзи, който има
усет. И в свиренето на ци-

Ванеса: "Винаги с удоволствие
приемам поканите да свиря в
Русия. Харесвам тази страна не
само заради колорита, но и за-
ради богатото културно наслед-
ство. Чайковски е сред люби-
мите ми композитори от детин-
ство. Много ми е приятно, че Красноярск ми оказа не
само топъл прием, но и ме зарадва с хубаво време"

след реставрацията?
- Реставраторът се спра-

ви великолепно с работата
през 1995 г. и не успях да
забележа никакви промени
- нито в усещането от сви-
ренето, нито в звука. Но
през 2005 г. майсторът про-
мени настройката на цигул-

ката насред концертно тур-
не, без да ме попита. От то-
зи момент се промениха и
усещанията ми - те вече не
са както преди.

- Не сте ли имали жела-
ние да преминете на зна-
менитите цигулки "Стради-
вариус" или "Амати"?

- Титулованите цигулки на
великите майстори несъм-
нено звучат вълшебно. Мо-
ята цигулка е твърде далеч
от най-добрите образци, но
я чуват много хора и по та-
къв начин тя ми носи пове-
че радост, отколкото дори
най-великите цигулки. Зато-
ва се чувствам комфортно
далеч от света на прочути-
те инструменти.

- Хората все по-често
възприемат музиката пос-
редством визуални носи-
тели. Дори на вашите кон-
церти на площадите пуб-
ликата вижда екрана, а не
далечната сцена. Това не
ви ли пречи?

- Убедена съм, че визу-
алните средства са добри
помощници за възприема-
не и предаване на класи-
ческата музика. Така дори
се подчертава театралност-
та, заложена в музиката,
зрителят се стимулира по-
активно да възприема ста-
ващото на сцената. За му-
зика, която говори сама за

И на сцената и в спорта Ванеса се стре-
ми към съвършенство

себе си, и за слушател с
богато въображение видео-
съпроводът, разбира се, не
е задължителен, но не е и
пречка.

- Майка ви е китайка,
баща ви е тайландец, жи-
веете в Швейцария. Спо-
ред вас кое е ключовото

различие между западна-
та и източната култура?

- Моята музика е препли-
тане на стилове, затова се
надявам границите вече да
са размити.

- За първи път сте в
Красноярск. Според вас
какво отличава руската
провинция от Москва?

- И от Москва, и от рус-
ката провинция имам прек-
расни спомени. Русия е го-
ляма страна и съм щастли-
ва, че можах да видя тол-
кова много от нейните ли-
ца. Макар че невидяното е
далеч повече.

- Сигурно няколко хиля-
ди пъти сте свирила "Ля-
то" от "Четирите годишни
времена" на Вивалди. Не
усещате ли умора?

- Благодарна съм на Ви-
валди - това е изключител-
на композиция, така че все-
ки път се наслаждавам, пре-
живявам моята версия на
"Лято".

- Ако отидете на необи-
таем остров и бихте мог-
ли да вземете със себе си
само един музикален
трак, кой бихте избрала?

- Музиката, която ме от-
разява най-добре е собст-
вената ми композиция
Solace. Ако се окажа с нея
на необитаем остров, нищо
друго няма да ми липсва.

рана от екзалтираната
публика.

След концерта Ванеса
Мей обяви, че започва тре-
нировки за Олимпиадата в
Сочи. Тя е опитна скиорка,
чест гост по най-големи-
те европейски ски-писти
и признава, че този спорт
е втората й страст след
цигулката, отбелязват ме-
диите. Ванеса има и тай-
ландско гражданство, за-
това НОК на Тайланд ува-
жи молбата й и я включи в
националния отбор по ски
(слалом и гигантски сла-
лом) за Олимпиадата в Со-
чи през 2014 г. Ето какво
разказа Ванеса Мей пред
кореспондент на в. "Извес-
тия".

- С вашата цигулка сте
чести гости на олимпийс-
ки церемонии. Този път
обаче имате намерение да
смените амплоато за
Олимпиадата?

- За мен е предизвикател-
ство да усетя вкуса на спор-
тните постижения след тол-

недисциплиниран спортист
- уж престанах да приемам
предложения за концерти,
но въпреки това ангажимен-
тите се оказаха много - та-
ка, че просто не ми остава
време за ските. А и ми е

гулка, и в карането на ски
този усет може да се шли-
фова или изостри, но ако
го нямаш е невъзможно да
го придобиеш.

- Докато окончателно не
сте се потопили в спорта,

нека поговорим за музи-
ка. Знае се, че в началото
на кариерата си сте изпус-
нали цигулката си "Гуада-
нини" и тя фактически се
е разпаднала на части. Ос-
тана ли звукът същият

Детство, изпълнено с
вълшебни звуци и

много труд
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Страницата подготви Светлана Михова

В
 началото на ми-
налата седмица в
присъствието на

Марио Монти и Дмит-
рий Медведев бе под-
писана поредица от
руско-италиански спо-
разумения, съобщи
ИТАР-ТАСС. Това бе
първото официално по-
сещение в Русия на се-
гашния италиански пре-
миер.

Под едно от споразу-
менията сложиха подпи-
си шефове на енергий-
ните компании "Роснефт"
и Eni. Документът уреж-
да финансовото взаимо-
действие, като доразви-

За 20 години Русия е изгу-
била близо 800 млрд. долара
от неплатени данъци, съобща-
ва електронното издание "Га-
зета". Руските медии помест-
ват данни от проучване по по-
ръчка на международната ор-
ганизация "Такс джъстис не-
туърк" ("Мрежа за данъчно
правосъдие"), която се бори
с укриването на данъци. Тя е
проучила сметките на бога-
таши от цял свят и неплате-
ните от тях данъци, укривани
чрез офшорки и достигащи
космическата сума от около
32 трлн. долара, сочи експер-
тният анализ. Те биха били
достатъчни, за да се извадят
от финансовата яма, затъна-
лите в нея страни от Южна
Европа.

Проучването не прави но-
ви открития, що се отнася до
Русия, и само потвърждава
известни вече факти - голя-
ма част от средствата, изне-
сени от федерацията, са по-
лучени чрез приватизиране
на държавни активи. Недек-
ларираните сметки на русна-
ци в офшорните зони посто-
янно се пълнят и с укрити пе-
чалби от пари, изнесени по-
рано и върнати в Русия под
формата на чуждестранни ин-
вестиции.

Недополучените данъци са
огромни, но "от друга стра-
на, данните са истински доб-
ра новина. Светът току-що от-
кри голяма купчина финансо-
ви ресурси, от които да чер-
пи средства за решаване на
неотложни проблеми", казва

Руският газов гигант "Газ-
пром" е разработил собст-
вен кодекс на корпоратив-
ната етика, съобщи в. "Ве-
домости". Кодексът ще бъде
задължителен за всички сът-
рудници, а ръководителите
на подразделенията на Газ-
пром ще подпишат увере-
ние, че ще го спазват. На
дъщерните компании на кон-
церна също ще бъде препо-
ръчано да изпълняват кодек-
са.

В него се отбелязва, че в
компанията са неприемливи
подкупите, уреждането на
работа на роднини на дър-
жавна служба, като изклю-
чение се прави само за та-
ка наречените трудови ди-
настии, чиито членове зае-
мат ръководни длъжности,
благотворителна или спон-
сорска помощ по искане на
чиновници. Отбелязва се съ-
що, че "Газпром" не участва
в политическа дейност и не
финансира политически ор-
ганизации.

На сътрудниците на руския
газов монополист освен то-
ва се забранява да имат дял
в конкурентен бизнес или да
заемат ръководни длъжнос-
ти в конкурентни компании
без писменото разрешение
на компанията. Сътрудници-
те на "Газпром" не могат да
имат и "скрити предпочита-
ния" към партньори на фир-
мата, в които работят техни

Êðèçàòà íå ïëàøè
ïàðòíüîðè îò "áîòóøà"
Италиански
фирми
инвестират
стотици
милиона в
руски
проекти

ва договора за комплек-
сно сътрудничество
между компаниите, под-
писан през пролетта на
т.г. Той предвижда съв-
местно разработване на
участъци от Черно и Ба-
ренцово море, обмен на
технологии и персонал,
както и участието на
"Роснефт" в междуна-
родни проекти на Ени.
Споразумение за разви-
тие на стратегическо
партньорство сключиха
държавната компания
"Руски пощи", SELEX
Elsag и "Италиански по-
щи". Общата стойност на
съвместните проекти е

около 1 млн. евро.
Подписано бе и спо-

разумение между ком-
панията "Курорти" в Се-
верен Кавказ, концер-
на Rizzani De Eccher и
италианската кредитна
агенция Sace Group.
Rizzani de Eccher смя-
та да инвестира близо
1 млрд. евро в проект
за обновяване на ски
центрове в Кавказ.

Руската банка ВТБ
пък ще привлича ита-
лианско финансиране
за изграждане на по-
мощна инфраструктура
за стадион "Динамо".
Съответното кредитно

споразумение бе под-
писано между ВТБ, ита-
лианската банка Intesa
Sanpaolo, банка Cassa
Depositi e Prestiti и
Sace. То предвижда
привличане на италиан-
ски инвестиции в стро-
ителството на комплекс
от апартаменти, хотели,
офиси и помощна инф-
раструктура за стадио-
на. Очаква се вложе-
нията да достигнат око-
ло 276 млн. евро.

"Газпромбанк" и Intesa
Sanpaolo се договориха
за създаване на съвмес-
тен фонд за преки ин-
вестиции с цел подкре-
па на дейността на ита-
лиански и руски компа-
нии в Русия и страните
от Европейския съюз.
Дмитрий Медведев из-
рази увереност, че сто-
кооборотът между Русия
и Италия тази година ще
достигне предкризисно-
то равнище. Въпреки
световната икономичес-
ка криза, която продъл-
жава в Европейския съ-
юз и особено силно уда-
ри по Италия, Рим про-
дължава да развива сът-

рудничеството си с Мос-
ква. Миналата година
стокообменът между Ру-
сия и Италия нарасна с
повече от една четвърт,
като достигна 46 млрд.
долара.

Сега, когато икономи-
ката на Италия не е в
добро състояние, стра-
ната трябва да се кон-
центрира върху реална-
та икономика, смята
представителят на ита-
лианската агенция
TMNews Ориета Моска-
тели: "Стратегическото
сътрудничество между
нашите страни се раз-
вива в две посоки. Пър-
вата е свързана с раз-
витието на икономичес-
ките отношения, важ-
ността на които се под-
твърждава с подписва-
нето на тази поредица
важни споразумения.
Втората е така нарече-
ната "ос Италия-Русия",
появила се по време на
премиерството на Сил-
вио Берлускони и коя-
то може да бъде про-
дължена от Марио Мон-
ти. Основно заради
развитието на отноше-

нията в рамките на та-
зи "ос" Италия е била
и сега остава своеоб-
разен адвокат на рус-
ките интереси пред Ев-
ропейския съюз".

След влизането на Ру-
сия в СТО отношенията
между Русия и Италия
ще се развиват още по-
интензивно, е мнението
на италиански наблюда-
тели, придружавали
Монти при посещение-
то му. Това е факт, кой-
то по-нататък ще стане
по-забележим, тъй като
Русия, като член на СТО,
ще трябва да спазва
всички правила за меж-
дународната търговия,
уточнява Москатели.
През октомври в Рим ще
се състои поредният
кръг от руско-италианс-
ките междуправителст-
вени консултации. Има
голяма вероятност по
време на предстоящата
визита на Путин в Рим
да бъдат обявени реше-
нията за газопровода
"Южен поток" - проект,
необходим и важен как-
то за Русия, така и за
Италия.

Óêðèòè äàíúöè ñå âðúùàò êàòî
"÷óæäè èíâåñòèöèè"

"Ãàçïðîì" âå÷å èìà
ñâîé åòè÷åí êîäåêñ

роднини. Нейните активи и
ресурси може да се изпол-
зват само за бизнес цели.
Кодексът изрично забраня-
ва на служителите на ком-
панията да приемат подаръ-
ци за свършена от тях ра-
бота.

Документът препоръчва
въпросите, свързани със
спазването на кодекса, да
се решават от етична коми-
сия от петима души. "Газп-
ром" е една от последните
големи компании, които все
още не са приели етичен ко-
декс, след като Федерална-
та служба по финансовите
пазари преди 10 години на-
реди на компаниите да въ-
ведат подобни кодекси.

авторът на изследването
Джеймс Хенри, цитиран от в.
"Независимая газета". За да
бъдат върнати руските мили-
арди от офшорките, ще се на-
ложат промени в законода-
телството. И парите трябва
да се търсят първо не от биз-
несмените, а от чиновници-
те, смятат депутати от опози-
ционната партия "Справедли-
ва Русия".

Борбата срещу изтичането

на капитали в офшорни фир-
ми е "обречена да продължи
вечно", твърди независимият
бизнесексперт Михаил Коза-
ков. Според Джеймс Хенри
данъците от укритите активи
може съществено да подоб-
рят финансовото положение
на много държави. Икономис-
тът е убеден, че средствата в
офшорни фирми са концент-
рирани в ръцете на по-малко
от 10 милиона души, отбеляз-
ва в коментара си в. "Новие
известия".

Мнозинството руски екс-
перти проучват данните от
анализа твърде предпазливо.
Икономистът Александър Аб-
рамов изразява съмнение в
цифрите - според него е труд-

но те да бъдат проверени. Той
обаче споделя извода, че от
90-те години насам от Русия
са изнесени доста финансо-
ви средства. Допреди годи-
ни "любими офшорни оазиси"
за руските богаташи са били
Кипър и Каймановите остро-
ви, а днес "тенденцията се на-
сочва към по-солидни юрис-
дикции като Великобритания,
Холандия и САЩ. Големият ка-
питал избира реномирани зо-
ни", изтъква Абрамов пред в.
"Новие известия".
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Всеки, който е бил в
Санкт Петербург поне
за един ден, знае, че
точно в 12 ч по обед от
Петропавловската кре-
пост се раздава топо-
вен залп, оповестяващ
средата на деня. Мал-
цина от забързаните по
улиците граждани си да-
ваха сметка, че в този
ден - 30 юли 2012 г., той
известява още нещо: на
следващия ден се на-
вършваха два юбилея -
и лични, и национални
- любимата на няколко
поколения певица Еди-
та Пиеха навършваше
75 години, от които 55 -
на сцената. По този на-
чин комендантството на
историческата крепост
реши да я поздрави - в
навечерието на рожде-
ния си ден тя бе пока-
нена сама да дръпне
ръчката със спусъка на
зареденото оръдие. Во-
енните от дежурната
част я очакваха в па-
радни униформи и след
залпа й подариха гил-
зата от снаряда, пълна
с красиви цветя. На нея
предварително бяха

От 29 август до 8 сеп-
тември ще продължи 69-
ият Венециански кино-
фестивал. В различни
програми се състезават
три руски филма: "Измя-
на" на Кирил Серебре-
ников, "Аз също искам"
на Алексей Балабанов и
"Антон е тук наблизо" на
Любов Аркус.

Радостно е, че смяна-
та на Марко Мюлер с
Алберто Барбера на
поста директор на "Мос-
тра" ("Изложба"), както
в Италия наричат кино-
форума, не повлия на
традиционния интерес
на италианците към рус-
кото кино. От голямата
тройка фестивали - Ве-
неция, Кан и Берлин, то-
ва е единственият кон-
курс, където редовно
участват руски филми и
често печелят отличия.
Няма да бъде изненада,
ако и този път някоя от
наградите замине за
Москва.

Творбата на Алексей
Балабанов "Аз също ис-
кам" ще бъде предста-
вена в програмата за
радикално и експери-
ментално кино - "Хори-
зонти". Документалният
филм на Любов Аркус
"Антон е тук наблизо", в
който се разказва за
момче, страдащо от ау-
тизъм, ще бъде показан
извън конкурса. Особе-
но внимание привлича
"Измяната" на Кирил Се-
ребреников. Картината,
чийто продюсър е Саби-
на Еремеева, ще претен-
дира за главната награ-
да - "Златния лъв". По

Ïåñåíòà å ìîÿò æèâîò
Едита Пиеха стана на 75 години, от които 55 е на сцената

Гилзата от знаменития залп
в чест на юбилея

В дует с любимия внук Стас

гравирали надпис с да-
тата на следващия юби-
леен ден: "Обедният из-
стрел е произведен в
чест на 75-годишнината
на Едита Пиеха - 31 юли
2012 г., Петропавловска
крепост, г. Санкт-Петер-
бург".

Издържала стотици
сценични изпитания пе-
вицата се вълнуваше
като млада дебютантка.

Както винаги тя бе
сдържано елегантна, с
френски шик, с една ду-
ма - възхитителна. Ни-
кой не би й дал годи-
ните - 45-годишните да-

ми биха могли да й за-
виждат. През цялата й
кариера в интервюта я
питат как поддържа та-
кава перфектна форма.
"Никакви особени дие-
ти, никакви прекалени
упражнения. Умереност
във всичко е тайната на
съвършенството", е ней-
ният отговор.

Певицата с познатия
очарователен полско-

френски акцент е зас-
лужила, а след това и
народна артистка на
РСФСР и на СССР. Но-
сител е на премиите
"Брилянтен грамофон" и

"Овация". Тя преобърна
представите на съвет-
ската публика за съв-
ременната естрада -
първа изтръгна микро-
фона от статива и го
понесе свободен по
сцената, първа по вре-
ме на концертите си
слезе сред аудитория-
та. Нейните песни, под-
бирани с високо есте-
тично чувство, още в

деня на тяхната преми-
ера се превръщаха в
хитове, обречени на
дълголетие.

Те звучаха и днес в
деня на юбилея й. Рож-

дения си ден и 55-го-
дишнината от появата
на сцената Пиеха отбе-
ляза с тържествен кон-
церт в Голямата кон-
цертна зала "Октябър-
ская" в Петербург. "Вся-
ка година на тази дата
се чувствам длъжна да
изкажа своята благо-
дарност и уважение
към почитателите на
моето творчество, кои-
то ми останаха верни
цял живот. Как бих мог-
ла да постъпя друго
яче, да празнувам на
друго място освен на
сцената, след като пе-
сента е моят живот",
казва певицата си в ин-
тервю за в. "Известия".
Тези думи бяха и мото-

то на нейния юбилеен
концерт: "Песента е мо-
ят живот".

С тъжни нотки в гла-
са добавя: "Сега има
много артисти, но по-
вечето са случайни. Са-
ми се хвалят: "Моята
професия е певица"!
Няма такава професия.
Има талант - певчески
и артистичен. Всичко
днес следва американ-
ската щампа - конвейер
на "звезди". Аз съм за
личностите в естрада-
та. Неслучайно съм за-
помнила редове от ед-
но стихотворение на
Николай Доризо "Ах,
колко много фамилии
има и колко малко име-
на сред тях".

Äúëãèÿò ïúò íà äåòñòâîòî
Под наслов

"Дългият път на
детството" в
Уфа бе открита
изложба на
ръчно израбо-
тени кукли. До
края на август
от лавиците в
Националната
библиотека в
града ще се ус-
михват милите
лица на 90
изящни парца-
лени герои, ко-
ито събуждат

д е т с к а т а
фантазия и
носталгия-
та на роди-
телите им
към отми-
налите за-
винаги без-
грижни го-
дини.

Органи-
зирането
на подобни
и з л о ж б и
вече става традиция в Уфа. Първата подобна из-
ложба се наричаше "Мамината приказка". Се-
гашната е допълнена и с други експонати. Този
път меките нагиздени кукли, зайчета и мечета
са разположени в уютни пространства, запълне-
ни от стари играчки часовници, автомобилчета,
детски сервизчета, произвеждани, когато роде-
ните в средата на миналия век са били малки.

Организаторите на изложбата целят не само
възпитанието на определени нравствени устои
у децата, а и предизвикване на интерес към
художественото творчество. Тук на място те мо-
гат да видят как се правят най-простички пар-
цалени играчки, а после вкъщи да опитат сами
да измайсторят нещо свое. Освен това излож-
бата създава атмосфера на спокойно и добро-
намерено общуване между деца и възрастни,
където поне за час те говорят на един и същ
език - езикът на детството.

Îòíîâî ðóñêà òðîéêà îòèâà âúâ Âåíåöèÿ
"Измяна" на Кирил Серебреников ще се състезава за "Златния лъв"

думите й филмът е "емо-
ционална психологична
драма с елементи на
трилър". Историята е за
двама души, които слу-

Лилич. "Нарочно търсих-
ме напълно неизвестни
на нашата публика из-
пълнители. В Русия има
много прекрасни 35-40-
годишни актьори, но за
съжаление всички те
имат шлейф, привично
амплоа, а ние искахме
да предизвикаме свежи
възприятия, затова и по-
канихме чуждестранни
актьори. В своите стра-
ни те са достатъчно по-

кои се опитаха да ни уп-
рекнат, че сме покани-
ли Албина за участие
във филма, за да я из-
ползваме като реклама.
Напротив, нейната из-
вестност дори ни пре-
чеше. Но ние не гледах-
ме на Албина като на по-
пулярна певица от също
така популярна група,
чието лице ще привле-
че публика в киносало-
ните, а като на талант-

Кирил Серебреников Фестивална Венеция

чайно се запознават и
разбират, че съпрузите
им са любовници. Сю-
жетът е изграден на ре-
ални събития и показва
как от една страна
страстта може да раз-
руши всичко, а от друга
- безстрастието също
може да бъде убийстве-
но. Сценарият е дело на
режисьора в съавторст-
во на Наталия Назаро-
ва.

Изборът на изпълните-
лите на главните роли е
доста неочакван. Това
са немската актриса
Франциска Петри и ма-
кедонският актьор Деян

пулярни, но у нас дебю-
тират", казва Сабина
Еремеева.

Неочакван дебют във
филма прави и се явя-
ва в ново амплоа солис-
тката от група "ВИА Гра"
Албина Джанабаева.
Към този творчески ек-
сперимент я привлича
Серебреников, който от-
давна познава певица-
та и смята, че тя носи
голям артистичен потен-
циал. Действително, още
от първите проби става
ясно, че Джанабаева на-
мира верния път към
своята героиня и е ут-
върдена за ролята. "Ня-

лив и харизматичен чо-
век, подходящ за обра-
за на героинята", обяс-
нява Еремеева. За реа-
лизацията на филма Ми-
нистерството на култу-
рата отпусна 28 млн.
рубли, други фирми съ-
що участваха във финан-
сирането му. Общият
бюджет за производст-
вото му не се съобща-
ва, но авторите призна-
ват, че лентата не е ев-
тина, тъй като те са ис-
кали да снимат "стилно
кино". Дали този стил ще
допадне на журито във
Венеция, ще стане ясно
в края на фестивала.

Куклите - тези мълча-
ливи събеседници
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Учени от междуна-
родния изследова-
телски институт

SETI предупреждават,
че към Земята бързо се
движат три огромни не-
идентифицирани обек-
та, които може да се
окажат и от извънзе-
мен произход.

Не стихва вълнение-
то от филмите по
Discovery Channel с шо-
киращия коментар на
Стивън Хокинг. Един от
най-влиятелните в науч-
ния свят физик и нобе-
лов лауреат сензацион-
но заяви, че извънзем-
ните почти със сигур-
ност съществуват. Но
призовава човечество-
то да не се опитва да
влиза във връзка с тях.
Ученият разсъждава за
извънземните светове
не за първи прът. Той
стана известен благо-
дарение на книгата си
"Кратка история на вре-
мето" за произхода на
Вселената. В новия тв
сериал Хокинг заявява,
че в много кътчета на
Вселената съществуват
други форми на живот,
но извънземните могат
просто да използват
Земята като източник
на ресурси, за да я
превземат и да продъл-
жат нататък, предуп-
реждава той.

Човечеството търси
извънземен живот вече
от много години. Амери-
кански учени решиха да
обосноват търсенето на
разумен живот в Кос-
моса, като приложат па-
радокса на известния
физик Енрико Ферми,
ако на него се поглед-
не като на противоре-
чие между високата ве-
роятност да съществу-
ва разумен живот във
Вселената и отсъствие-
то на видими признаци
за това. Американците
предложиха решение на
парадокса. Те установи-
ха, че ако средната про-

Руският товарен кораб
"Прогрес М-15М" успеш-
но се скачи с Междуна-
родната космическа стан-
ция (МКС) от втори опит,
осъществен на 29 юли.
Експериментът е особе-
но важен, тъй като с не-
го се изпробва нова ав-
томатизирана система за
скачване.

Наречена "Курс- НА", тя
ще бъде монтирана на
други кораби "Прогрес" и
"Союз", които Русия пла-
нира да изстреля в Кос-
моса в бъдеще. Благода-
рение на системата "Курс"
ще бъде подобрена безо-
пасността при скачване
на корабите с МКС. Пър-
вият опит за скачване,
проведен в нощта на 23
срещу 24 юли, бе неуспе-
шен. Оттогава до скачва-
нето товарният кораб кръ-
жеше на безопасна дис-
танция край космическа-
та станция, докато руски-
те инженери анализира-
ха проблема.

Òðè îãðîìíè ÍËÎ
ïðèáëèæàâàëè Çåìÿòà

Åíåðãèåí ìîäóë
çà íîâà ÌÊÑ

Русия разработва енергиен модул за
МКС, който може да послужи като осно-
ва за нова космическа станция. Това бе
оповестено от ръководителя на "Роскос-
мос" Владимир Поповкин, цитиран от
ИТАР-ТАСС.

"В енергийния модул са включени ре-
дица системи, за да може той да работи
автономно като базов модул на нова кос-
мическа станция. Нужна ли е нова стан-
ция или не, това е въпрос, на който има-
ме време да потърсим отговор. Заложи-
ли сме най-важното, за да може този
модул да стане основа на бъдеща орби-
тална станция. Дори ако се окаже неиз-
ползваем на височината на орбитата на
МКС, ще може да бъде изведен на друга
височина над Земята", заяви Поповкин.

Той отбеляза, че руски специалисти и
техни колеги от чужбина изучават не са-
мо начини да се удължи животът на МКС
до 2020 г., но и възможността да се из-
ползват нейни съставни части за пост-
рояване на нова орбитална станция. С
колеги от чужбина руските учени в мо-
мента обсъждат какво може да се из-
ползва в бъдеще от тази станция и как-
во - не.

Намират доказателства, че и ние сме извънземни
дължителност на живот
на разумната цивилиза-
ция в нашата галактика
е 1000 години (ние изп-
ращаме от Земята ра-
диосигнали в Космоса
едва от около сто годи-

ни), то на Млечния Път
може да съществуват,
без да знаят една за
друга, над 200 цивили-
зации. Британците стиг-
наха по-далеч. В Един-
бургския университет
предполагат, че в наша-
та галактика има най-
малко 361 разумни ци-
вилизации, а максимал-
но - 38 000.

Успехите в теорията
вдъхновяват не само
учените от SETI, но и
милиони доброволци
по цялата планета, ко-
ито още от 60-те годи-
ни се опитват да уло-
вят радиосигнали от не-
известни светове. През

1977 г. радиотелескопът
на университета в Оха-
йо хвана сигнал, който
продължи около 37 се-
кунди. Сигналът идваше
от съзвездието Стре-
лец и бе най-силният от

всички доловени до то-
зи момент. През 2004 г.
радиотелескопът в Аре-
сибо в Пуерто Рико
прие "призивен" сигнал,
който получи обозначе-
нието SHGb02+14a, и
дойде от онази част на
Вселената, където съз-
вездието Овен граничи
с Риби.

Последните данни,
публикувани през 2008
г. от американски уче-
ни, които работят по
Програмата за открива-
не на извънземни ци-
вилизации, са без пре-
увеличение сензацион-
ни. Една от най-близ-
ките до Земята звезд-

ни системи може да
представлява точно ко-
пие на нашата Слънче-
ва система, само че на
по-ранен етап от раз-
витието си. При това не
се изключва, че чове-
кът в своето развитие
е точно копие на съз-
дание, живяло преди
милиони години в да-
лечни светове.

Шведският химик
Сванте Арениус - един
от първите нобелови
лауреати - още в края
на XIX век, изказва иде-
ята за панспермията:
животът на Земята мо-
же да е бил привнесен
от Космоса. Официал-
ната наука на XX век
игнорира тази хипоте-
за. Днес обаче много
водещи физици в Евро-
па и Русия активно се
занимават с идеята за
"привнесеност" на жи-
вота на нашата плане-
та, като опровергават
"официалната" теория,
че Земята е център на
света и че вселената се
върти около Земята.

В Русия теорията за
извънземния произход
на живота бе обоснова-
на от учени в Институ-
та по спектроскопия
при Руската академия
на науките. От философ-
ска гледна точка може
да се допусне, че извън-
земните се стремят да
продължат живота си и
да предадат натрупани-
те знания. Затова за съ-
ществата от другите
планети би било полез-
но да изпращат в галак-

тиката стотици хиляди
тона биомолекули - мик-
рокапсули с ДНК, кои-
то съдържат цялата ин-
формация за типа жи-
вот, към който те при-
надлежат. Такъв начин
на "обмяна" на инфор-
мация е изгоден и от
енергийна гледна точка.
Изпращаните в Космо-
са с частици с ДНК се
разпространяват в га-
лактиката за няколко
милиона години - срок,
който е "удобен за въз-
приемане". Обратно,
електромагнитният сиг-
нал, движещ се със ско-
ростта на светлината,
се разпространява
твърде бързо и съдър-
жа много по-малко ин-
формация.

Естествено, част от
"посланията" ще изчез-
нат: ще бъде притегле-
на от гравитацията на
звездите и ще изгори,
част ще се разруши при
избухването на свръх-
нови звезди, но опре-
делена част може да
попадне на планетите в
по-благоприятни усло-
вия, от типа на земни-
те. Ако планетата се
окаже подходяща, био-
сигналът няма да изчез-
не безследно. Попадай-
ки например при опре-
делена температура във
водата, "сигналът" за-
почва да се развива. В
ДНК е заложена коло-
сална информация - 109
единици генетична аз-
бука от четирибуквени
кодове - нуклеотиди.

Да си представим

всички възможни вари-
анти от съчетания е не-
възможно. Така се поя-
вява животът. Специа-
листите по молекуляр-
на генетика уверяват, че
едва около 5% от чо-
вешкото ДНК съдържат
полезна информация.
Останалите 95% са "из-
лишна" част на ДНК -
скриват тайната за про-
изхода на живота,
включвайки полезна и
необходима за по-ната-
тъшното развитие на чо-
вечеството информа-
ция. Ясно е, че за да
се постигне тяхното
равнище на развитие,
ние бихме могли да из-
вършим същата тази
операция по разпрост-
раняването на живота
в галактиката за след-
ващите милиони години.

Има още едно важно
свидетелство за това,
че животът на Земята
е бил "донесен" от Кос-
моса. Последните мик-
робиологични изслед-
вания от руския Инсти-
тут за космическа ме-
дицина показват, че жи-
вотът е възникнал вед-
нага, след като са се
появили необходимите
условия. Ако се отчете,
че установената въз-
раст на първия земен
ген - 3,8 млрд. години и
геологичната възраст
на образуването на Зе-
мята - 4,6 млрд., годи-
ни, са твърде близки,
действително излиза,
че ние, хората сме ис-
тински "пришълци", т.е.
- също извънземни.

"Ïðîãðåñ" óñïåøíî ñå ñêà÷è ñ ÌÊÑ
Системата "Курс" гарантира по-добра сигурност на космонавтите

Сега всички тестове са
извършени по план и
"Прогрес М-15М" успешно
е скачен със станцията.
Операцията бе извършена
с помощта на нова апа-
ратура, която е по-лека и
по-точна в сравнение с
предходната. По план то-
варният кораб ще остане
скачен с МКС до 30 юли.
После трябва да се отка-
чи и вероятно ще лети сво-
бодно три дни. През това
време ще се превърне в
орбитална лаборатория и
на борда му ще бъдат из-

вършвани на-
учни експери-
менти. След
това "Прог-
рес" ще бъде
потопен в
космическото
гробище в Ти-
хия океан.

Р у с к и т е
космически
кораби ще
останат един-
ствените за транспорти-
ране на космонавти до
орбиталната станция най-
малко до 2015 година,

Скаченият към МКС "Прогрес"

"Прогрес М-15М" малко преди излиза-
не от космическия "родилен дом"

след като САЩ прекра-
тиха използването на
своите космически совал-
ки.

Орбиталната
руска космическа

обсерватория
"Спектър-Р"

с радиотелескоп
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В края на миналата
седмица корабният из-
требител МиГ-29КУБ из-
пълни първото си каца-
не на палубата на теж-
кия авионосещ крайцер
"Викрамадития" (бив-
шия "Адмирал Горш-
ков"), съобщи "Интер-
факс", като се позова-
ва на източник в отб-
ранително-промишле-
ния комплекс.

Кацането на палуба-
та на самолетоносача
беше изпълнено от еки-
паж на изтребителя в
състав заслужилият ле-
тец-изпитател полков-
ник Николай Диордица
и летецът-изпитател от
корпорацията "МиГ"
Михаил Беляев. Преди
това изтребителят из-
върши докосване и ру-
лиране по палубата.

През 2004 г. Русия и
Индия подписаха дого-
вор за модернизиране
на "Адмирал Горшков".

ÌèÃ-29 - ñ ïúðâî êàöàíå íà
ñàìîëåòîíîñà÷à "Âèêðàìàäèòèÿ"

Сумата на споразуме-
нието състави 1,5 млрд.
долара. В рамките на
този договор индийска-

та страна получи кора-
ба безплатно, но се за-
дължи да заплати не-
говата модернизация и

закупуването
на палубните
изтребители
МиГ-29К/КУБ.
По-късно дого-
ворът беше
преразгледан,
а сумата му -
увеличена до
2,3 млрд. дола-
ра. Първата
партида само-
лети МиГ-29К/
КУБ бяха пре-
дадени на
ВМС на Индия
през миналата
година.

Сега "Викра-
мадития" пре-
минава изпи-
тания в Барен-
цово море. На
борда на кора-
ба работи сме-
сен руско-ин-

дийски екипаж. Ин-
дийските военнослуже-
щи играят предимно ро-
лята на наблюдатели.

Ïðåîáëè÷àò òàíêèñòèòå
îò Þæíèÿ âîåíåí îêðúã

Танковите подразделения от Южния военен
окръг получиха първите комплекти от новата си
екипировка "Каубой", призвана да защитава бой-
ците от огън и осколки, заяви пред РИА "Новос-
ти" представителят на служба "Ракетно-артиле-
рийско въоръжение" на окръга Дмитрий Чувст-
вин. Според него досега не е имало специална
униформа за защита на танковите екипажи.

В състава на екипировката "Каубой" влизат
противоосколъчна бронежилетка със защита
първи клас, огнезащитен костюм и противоос-
колъчна накладка на танковия шлемофон. Съг-
ласно изискванията на държавните стандарти
бронираното облекло от първи клас трябва да
защитава от изстрели от пистолет "Макаров" на
куршум с калибър 9 мм със стоманена сърцеви-
на или от револвер "Наган"на куршум с калибър
7,62 мм с оловна сърцевина.

Според Чувствин "Каубой" осигурява защита
на коремната област на танкиста, рамената и
шията. Масата на екипировката е около 6,5 кг.
Комплектът защитава 80% от повърхността на
тялото от въздействие на открит пламък в про-
дължение на 10-15 секунди. С новата екипиров-
ка не се ограничава свободата на действия на
танковия екипаж.

По време на обсъж-
дането в руското пра-
вителство на бюджет-
2013 беше постигната
окончателна договоре-
ност с Министерството
на отбраната за съкра-
щаване финансирането
на държавните отбра-
нителни поръчки с 200
млрд. рубли, съобщава
вестник "Ведомости".

Ïðàâèòåëñòâîòî íàìàëè ôèíàíñèðàíåòî
íà äúðæàâíèòå îòáðàíèòåëíè ïîðú÷êè

Чиновник от апарата
на правителството раз-
каза пред изданието,
че физическите обеми
на доставките ще оста-
нат неизменни, а ико-
номиите ще възникнат
за сметка на оптими-
зиране работата с дър-
жавните отбранителни
поръчки. Източникът не
разкри подробности от

оптимизацията. Плани-
ра се през 2014 г. фи-
нансирането на дър-
жавните отбранителни
поръчки да бъдат сък-
ратени с 251,3 млрд.
рубли, а през 2015 - с
248,7 млрд.

Предложението на
Министерството на фи-
нансите за съкращава-
не на щатната бройка на

военнослужещите с 10%,
а на служителите в пра-
воохранителните органи
- с 20%, не намери под-
крепа от правителство-
то. Издигнатата обаче от
същото ведомство идея
да бъде увеличен сро-
кът на службата на офи-
церите, достатъчен за
пенсиониране, беше
подкрепена.

В понеделник в Севе-
родвинск се състоя це-
ремония във връзка с
началото на строител-
ството на новия атомен
подводен крайцер
"Княз Владимир", съоб-
щи "Интерфакс". Атом-
ната подводница ще бъ-
де четвъртата, постро-
ена по проекта 955 "Бо-
рей". По-рано беше съ-
общено, че подводни-
цата ще се нарича
"Свети Николай".

Общо до 2020 г. Во-
енноморският флот
трябва да приеме на
въоръжение осем под-
водници от проекта
"Борей". "Уверен съм, че
проектът ще бъде реа-
лизиран", заяви преди
началото на церемони-
ята по началото на
строителството прези-
дентът Владимир Пу-
тин.

Първата атомна под-
водница от този проект
"Юрий Долгорукий" пре-
мина държавни изпита-
ния и според РИА "Но-
вости" е готов за пре-
даване на Военномор-
ския флот. По-рано се
съобщаваше, че "Юрий

Военноморската база
на Черноморския флот
в Новоросийск през та-
зи година ще се попъл-
ни с три нови противо-
диверсионни катера от
проект 21980 "Грачо-
нок", заяви пред ИТАР-
ТАСС командирът на
базата капитан I ранг
Сергей Пинчук. Според
него единият от кора-
бите ще влезе в съста-
ва на флота в най-близ-
ко време. Пинчук не
уточни други подроб-
ности около приемане-
то на катерите. В Но-
воросийската военно-
морска база ще постъ-
пи катерът с бордови
номер 840, а заводски
- 982. Той беше заложен
в Зеленодолския завод
"Горки" през май 2010
г., спуснат на вода през
май миналата година, а
през май - тази година
предаден на руския
флот. Според държав-
ната програма за въо-
ръжаване за периода
2011-2020 г. той ще вле-
зе в състава на Черно-
морския флот.

Този флот трябва да
получи още и катерите

Çàëîæèõà ÷åòâúðòà
ïîäâîäíèöà îò ïðîåêòà "Áîðåé"

×åðíîìîðñêèÿò ôëîò ïîëó÷è
òðè ïðîòèâîäèâåðñèîííè êàòåðà

Долгорукий" ще бъде
приет на въоръжение
до Деня на ВМФ, кой-
то беше отбелязан на
29 юли.

Очаква се втората
подводница от проекта
- "Александър Невски",
да влезе в състава на
флота в началото на
следващата година
след завършване на
държавните изпитания.
В завод "Севмаш" се
строи третата подвод-
ница от проекта, която

трябва да получи име-
то Владимир Мономах.

Атомните подводници
от проекта "Борей" ще
получат на въоръжение
междуконтинентални
балистични ракети с
морско базиране "Була-
ва". Ракетата премина
успешно държавните
изпитания и трябва да
бъде приета на въоръ-
жение във Военномор-
ския флот едновремен-
но с "Юрий Долгору-
кий".

със заводски номера
983 и 984. Тяхното за-
лагане се състоя съот-
ветно през май мина-
лата и май тази годи-
на. Освен това сега се
изграждат още два про-
тиводиверсионни кате-
ра за Тихоокеанския
флот. Единият от тях се
строи от средата на
май тази година в за-
вода "Восточные вер-
фи" във Владивосток, а
другият - от юли тази
година в Зеленодолск.

Катерите от проекта
"Грачонок" са с водоиз-
местване 139 тона при

дължина 31 и ширина
7,4 м. Корабите разви-
ват скорост до 23 въ-
зела, а далечината на
плаване е 200 мили. В
състава на екипажа
влизат шестима души.
"Грачонок" са въоръже-
ни с 14,5-мм картечна
установка МТПУ, проти-
водиверсионни грана-
тохвъргачки ДП-64 и
ДП-65А, както и с чети-
ри комплекса "Игла".

Сега на въоръжение
в Русия има само един
катер от този проект.
Той се числи в състава
на Балтийския флот.
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Кошницата с медали
на руския олимпийски
отбор започна посте-
пенно да се пълни -
след петия ден на със-
тезанията "сборная"
събра вече единайсет
медала. Вярно, от тях
само два са златни, но
все още не са старти-
рали синхронното плу-
ване, леката атлетика,
борбата, както и други
спортове, едва сега за-
почнаха представянето
си състезателите по
спортна гимнастика. Та-
ка че засега всичко

върви добре.
Първият медал сред

руснацитеу извоюва
спортистка, която може
да се нарече главната

Ðóñêèòå ôåíîâå î÷àêâàò
ïúëíà êîøíèöà ñ ìåäàëè

Много са редки случа-
ите, когато още първият
ден на Олимпиадата но-
си златен медал на Ру-
сия. Обикновено се на-
лага руските фенове да
чакат големите награди
дълго и мъчително. Тази
лоша традиция не беше
по душата на Арсен Гал-
стян от Краснодарския
край и без да се цере-
мони много той подари
на страната си празник,
кото спечели състезани-
ето на джудистите в ка-
тегория до 80 кг. Галс-
тян стана не само пър-
вият представител на Ру-
сия, извоювал злато в
Лондон - той постави ис-
тинско историческо пос-
тижение - стана първи-
ят руснак, извоювал
златен медал в джудо-
то в историята на Олим-
пийските игри!

В първия ден на
Олимпиадата Исаев
наблюдаваше играта на
колегата си от "сборная"
Арсен Галстян. Негова-
та победа го въодуше-
ви и му донесе увере-
ност. На възпитаника на
челябинската школа по
джудо предстоеше да
изиграе пет двубоя за
един ден, за да стигне
до победата. Тук не се
позволяваше нито се-
кунда разконцентрира-
не - всяко невнимание
можеше да стане пос-
ледно в този турнир. Той

Ïúðâî çëàòíî îòëè÷èå â èñòîðèÿòà
â ïúðâèÿ äåí íà Îëèìïèàäàòà

След стремителния
финал, хвърлил в шок
японския джудист и ця-
ла Япония, Галстян дъл-
го време не можеше да
осъзнае, че е направил
нещо небивало. Че не
се е подготвял да при-
ема поздравления за
победата, говори фак-
тът, че дори не е взел
мобилния телефон със
себе си в залата, а го е

оставил в хотела. И те-
лефонът безполезно се
е разкъсвал от звъне-
не, затворен в нощно-
то шкафче. Зато-
ва пък Арсен зна-
еше отлично за-
ради кого се е бо-
рил и побеждавал
на олимпийското
татами:

- Посвещавам
своята победа на
моята страна, мо-
ето семейство и
на целия постра-
дал Кримск - зая-
ви преди награж-
даването той. - Аз
се представям от
Краснодарския
край.

Ìàíñóð Èñàåâ ïîñëåäâà ïðèìåðà íà
êîëåãàòà ñè

обаче не прегоря и без-
прекословно изпълня-
ваше треньорските нас-
тавления.

Както и на Галстян,
на финала на Исаев се
падна също японски
джудист. Борбата про-
дължи положените пет
минути. От самото на-
чало на схватката ста-
на ясно, че Исаев е из-
лязъл на татамито с
олимпийско спокойст-
вие. Така той проведе
и най-важния бой в жи-
вота си. През повече-
то от половината вре-
ме на таблото светеха
нули, но Исаев изглеж-
даше по-уверен и пър-
ви се реши на атака.
След няколко опита
съдбата го възнагради

за храбростта и той по-
лучи важна точка. Ман-
сур срещна победата
също толкова спокой-
но, както игра по вре-
ме на мача, трогател-
но целуна съперника
си и се отправи да бла-
годари на зрителите.

За Мансур Олимпиа-
дата завърши успешно.
Сега той се превръща
в обикновен турист и
ще може да се насла-
ди на красотите на
Олимпийския парк и да
гледа състезанията.
Мечтата му е да се ока-
же на баскетболния
турнир и да гледа от
Олимпийския стадион
как бяга легендарният
ямайски спринтьор
Юсейн Болт.

Зарадван от успехите на руски-
те джудисти Артур Галстян и Ман-
сур Исаев, президентът Владимир
Путин включи в програмата си за
четвъртък присъствие на олим-
пийския турнир по джудо, където
на татамито излязоха състезате-
лите в категории до 100 кг при
мъжете и до 78 кг при жените. В
турнирите участват и руски спор-
тисти.

Предвидена и е среща с минис-
тър-председателя на Великобри-
тания Дейвид Камерън.

Да напомним, че руският дър-
жавен глава е носител на черен
пояс по джудо.

Арсен
Галстян

сензация на тази Олим-
пиада. Преди Лондон-
2012 Олга Забелинска
не беше много извест-
на дори в тесния кръг

на специалистите - е,
спечелила някога Евро-
пейско първенство и
какво от това? Конти-
ненталното първенство
на велосипедистите не
е особено популярен
турнир и победата в не-
го не тежи толкова. Та
тази спортистка, която

в цялата си кариера е
спечелила само едно
първенство на Европа,
и то доста отдавна, се-
га ще занесе вкъщи два
бронзови медала от
Олимпиадата. Към тре-
тото място в груповото
преследване тя добави
още един бронз - за
надпреварата с разде-
лен старт.

Час по-късно увели-
чиха драгоценните ме-
тали Иля Захаров и Ев-
гений Кузнецов, които
станаха втори в синх-
ронните скокове във

вода от триметров
трамплин. Те отстъпиха
на китайците (на тях
кой ли не им отстъпва),
но излязоха пред аме-
риканците.

Още едно сребро из-
воюва саблистката Со-
фия Велика. Този медал
обаче може да се на-

рече по-скоро неуспех
- преди финалната
схватка срещу Чжон
Ким тя се сочеше за
фаворит и се очакваше,
че ще се окичи със зла-
тото. Но корейката й се
нахвърляше така, ся-
каш участва в бой на

петли, а не в олимпийс-
ки турнир по фехтовка.

Много близо до успе-
ха беше и руският джу-
дист Кирил Денисов, но
късметът се извърна от
него. Той отстъпи в по-
луфинала в категория
до 90 кг на кубинеца Ас-
лей Гонсалес, а след то-
ва в двубоя за бронза
загуби от японеца Ма-
сами Нисияма. Ако по-
ражението от кубинеца
обаче беше заслужено,
загубата от японеца се
обяснява и с работата
на съдиите, които взе-

ха спорното решение
да дадат бронза на Ни-
сияма.

Мария Шарапова и
Мария Кириленко стиг-
наха до четвъртфинали-
те на олимпийския те-
нис турнир. Шарапова,
макар и трудно, все пак

се справи с немкинята
Сабине Лисицки. В пър-
вия сет рускинята отс-
тъпи в тайбрека, но
след това спечели
следващите два с ре-
зултат 6:4, 6:3. Победа-
та на Кириленко над
друга германка - Юлия
Гьоргес, дойде по-лес-
но - тя спечели в два
сета - 7:6, 6:3. За съжа-
ление Вера Звонарьо-
ва отстъпи в третия
кръг в мач срещу Се-
рена Уилямс, в който
успя да спечели само
един сет.

Олга
Забелинска

Иля Захаров
и Евгений
Кузнецов

Мария Кириленко

София
Велика


